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В обектива Фалстарт Мерак

Стр. 20

Връчват днес наградите
от конкурса „БГ прес фото”

Стр. 4

Пропадна търгът
за ролекса на дядо Николай

Стр. 22

Издигат Васил Иванов-Лучано
за министър на спорта

Стр. 8

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Финансова реалност

След изборите започваме
от минус, не от нулата

Стр. 6

Свидетелство

Алексей Петров: Бойко Борисов
е бил арестуван в Унгария

Стр. 4
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Панайот Рандев за риска от
патова ситуация на изборите

Няколко
ÄÓÌÈ

Юрий
БОРИСОВ

Бушуващите улични
протести както заплаш-
ват да вкарат в задънена
улица политическия живот
на България, така за пръв
път предлагат един огро-
мен шанс на страната ни -
шанса да се наложи в пуб-
личното пространство ис-
тинско, енергично и без-
компромисно обсъждане на
фундаменталните ни про-
блеми. До вчера в това про-
странство царстваха ла-
кировката, подмазването
и всякакви шамански спек-
такли, угодни на властта.
Имаше я финансовата
стабилност, нямаше я не-
нормалната и недопусти-
ма за европейска страна
ужасяваща бедност, коя-
то убива и от която се са-
моубиват. Имаше ги злат-
ните пръстени по ръцете
на безработна, но ги няма-
ше стотиците изхвърлени
от пазара на труда. Има-
ше ги прерязаните ленти,
но отсъстваше съдбата на
хилядите, които с месеци
чакат неизплатените си
заплати.

Как да заработи хила-
вата българска икономи-
ка? Как да се спре лавина-
та от фалити на малки
фирми? С какви стоки и
услуги можем да се борим
на безкомпромисния меж-
дународен пазар? Ако
тези въпроси бъдат под-
менени или задушени от
спорове за конституция-
та, от спорове за леги-
тимността на едни или
други протестиращи, от
спорове за сценарии и зад-
кулисия, шансът ще бъде
пропилян. И България ще
се върне на изходната си
точка: “Върви слепецът
нанякъде, съпровождан от
маршова, фанфарна или
друга нелепа за случая
музика.”

Дано протестиращите
в своето опиянение не про-
пуснат това. Те дадоха
шанса на България да за-
говори за истинските си
проблеми. Дано сами не
изхвърлят на бунището
този шанс!

Шансът

АЛИ БАБА И ЧЕТИРИДЕСЕТТЕ РАЗБОЙНИЦИ - СТАРА
ПРИКАЗКА В НОВ ГЕРБ-АДЖИЙСКИ ВАРИАНТ

Стр. 18

Хиляди участници в наци-
оналния протест,  който пре-
мина под наслов “Един народ
- един протест”, блокираха
вчера пътища и гари в цялата
страна. Освен срещу монопо-
лите те изразиха несъгласие
и срещу приватизацията на
БДЖ “Товарни превози”. Де-
сетки столичани легнаха на

Хиляди блокираха
гари и пътища
Протестиращите се обявиха против
приватизацията на БДЖ “Товарни превози”

релсите на Централна гара и
забавиха тръгването на вла-
ковите композиции. Около
5000 души пък задържаха ло-
комотивите във Варна, насто-
явайки железопътните прево-
зи в България да служат само
на народа. “Долу ръцете от
БДЖ и пристанището!” беше
едно от исканията, които из-

дигнаха жителите на Бургас.
Участници в протеста в Доб-
рич блокираха изхода за Вар-
на. Недоволни окупираха гла-
вен път Е - 79 при село Джер-
ман. Недоволни столичани
препречиха пътя на автомо-
билите по булевардите “Ма-
рия Луиза” и “Сливница”. Вар-
неници пък барикадираха Ас-

парухов мост и не допуснаха
движение по него. За първи
път над 200 рокери и пред-
ставители на бизнеса се вля-
ха в протестите в Пловдив. Те
изразиха недоволство срещу
високите местни данъци, кои-
то са непосилни на фона на
ниските доходи.

Стотици протестиращи в София застанаха вчера  на железопътните линии
на Централна жп гара и спряха с телата си влаковете в знак на протест
срещу приватизацията на БДЖ “Товарни превози”. Те  скандираха: “За България
до край!”, “Победа!”, “България, събуди се!” и “БДЖ не се продава, нито подарява”

Стр. 9
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Районният съвет на БСП - Триадица
организира заседание на Дискусионния си клуб
на тема:
“СОЦИАЛНАТА СТРАТИФИКАЦИЯ НА СЪВРЕ-

МЕННИЯ БЪЛГАРСКИ ИЗБИРАТЕЛ”
Въвеждащ доклад ще направи социологът
Румен Недев.
Заседанието ще се проведе на 12 март /вторник/
от 18 часа в клуба на PC - ул. Бобутинов №31.
Каним всички заинтересувани.

PC на БСП - Триадица

енген и отношението
на седемте държави,
които имат резерви
към приемането ни,

Десетки мъже се включиха в международната инициатива “Извърви
километър в нейните обувки”, която се проведе за първи път у нас

в София през уикенда. Представители на силния пол, обути в обувки
с висок ток, изразиха съпричастност срещу  изнасилванията,

сексуалния тормоз, трафика и домашното насилие срещу жени

Не се очаква рязко
покачване на такса
“смет” с пускането в ек-
сплоатация на завода за
преработка на отпадъци
в София, заяви кметът на
София Йорданка Фандъ-
кова. По думите й в три
района на София ще
започне пилотно да се
измерва количеството
отпадъци на домакинст-
вата. Целта е да се раз-
работи по-справедлив
модел за таксата, обяс-
ни Фандъкова и
допълни, че този проект

“31 неща, които ще
променят нашия живот”,
такова име носи програ-
мата на партия “Бълга-
рия на гражданите”, коя-
то бе обсъждана в събо-
та и неделя на разшире-
но заседание на форма-
цията във Варна.

Сред обещанията,

Илияна Йотова:

Шенген е тежка
присъда за България
Дипломацията на задкулисието, която упражняваше Външно, доведе
до този провал на страната, категорична беше социалистката

Илияна Йотова определи
коментара на директора на
Агенция “Митници” Ваньо Танов
по повод решението за отлага-
не на членството ни в Шенген
като “екзотичен”. Танов опреде-
ли отлагането ни като “глътка
въздух”, тъй като приемането ни
в безвизовата зона неизбежно
би довело до засилване на кон-
трабандните канали към Бълга-
рия. “Ако един чиновник с ран-
га на ген. Танов в друга държа-
ва - членка, изкаже подобно
твърдение, след един час той

би трябвало да си е депозирал
оставката, но както виждате, у
нас всякакви екзотики са
възможни”, каза Йотова.

Тя обяви още, че на нея й се
се струва, че критериите към
България и Румъния много се
размиват, както и че всеки път,
когато някоя от тези страни
прави крачка в положителна
посока, тя е атакувана от нови
и нови искания. Аз отдавна съм
казвала, че българската дипло-
мация трябваше да бъде много
по-остра и много по-агресивна

- в добрия смисъл на тази дума,
но ние приехме една диплома-
ция на задкулисието - да не
разсърдваме “големия брат”, но
тази дипломация е абсолютно
провалена, обобщи Йотова.

Евродепутатката коментира
и темата с протестите в стра-
ната. Според нея трябва да се
вземат спешни мерки за смет-
ките на хората, тоест полити-
ката да бъда ориентирана към
това, което накара недоволст-
вото да избие. Тя смята, че
трябва да се формира една

нормална Комисия за енергий-
но и водно регулиране. По ду-
мите и най-важното сега е да
се даде точен разчет на фи-
нансовото състояние на държа-
вата, за да се разбере какво
трябва да прави следващото
правителство. Ние имаме из-
ключително сериозни подозре-
ния, че от няколко месеца на-
сам по отношение на финанси-
те живеем в един виртуален
свят, който няма нищо общо с
реалното състояние, анализи-
ра Йотова.

Ш
са тежка присъда за България.
Това за пореден път ни прико-
ва до стената. Тази позиция
изрази пред БНР вчера лявата
евродепутатка Илияна Йотова.
Тя допълни, че се надява до
края на 2013 година отноше-
нието на тези страни да бъде
променено и мониторинговият
доклад на Европейската коми-
сия да бъде положителен.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Здравната каса е от-
клонила около 2,5 млрд.
лв. към фискалния ре-
зерв на държавата, вме-
сто да ги използва за
здравеопазване, обяви
главният секретар на
Българския лекарски
съюз (БЛС) д-р Димитър
Ленков. По думите му
средствата са от здрав-
ни осигуровки, постъпи-
ли над планираното
през последните четири
години. В същото време
и медици, и пациенти
страдат от липсата на
средства и недофинан-
сирането на клиничните
пътеки, твърди д-р Лен-
ков. Той е категоричен,
че в момента не се ра-
боти за пациентите, а
основната идея е да се
правят икономии. В
страната ни няма дейст-

ойко Борисов е престъпник с
премиерска ориентация, за-
яви Атанас Чобанов от сайта
“Биволъ” по БНР вчера. Той
е убеден, че има достатъчно

КУНЕВА ПРЕДСТЯВА 31 НЕЩА, С КОИТО ЩЕ
ПРОМЕНЯ  ЖИВОТА НА БЪЛГАРИТЕ

които хората на Кунева
обявяват, са: намаляване
наполовина на субсиди-
ите на партиите, нова
конституция, отмяна на
привилегиите на депута-
тите и решаване за две
години на проблема с
детските градини.

От “България на

гражданите” декларират,
че щели да върнат учи-
лищното здравеопазва-
не, да въведат тестове за
лоялност с детектор на
лъжата в митническите
служби и МВР, както и,
че ще  стартират 15-го-
дишна програма за са-
ниране на всички панел-

ни сгради в страната с
европейски средства и
със средства от държав-
ния бюджет. Хората на
Кунева смятат да въвеж-
дат и санкции за банки,
които съзнателно са до-
пуснали свръхзадлъжня-
лост на техни клиенти
физически лица.

Здравната каса отклонила
2,5 млрд. лв. към фискалния резерв

ваща система за оценка
на медицинските греш-
ки, а по права и задово-
леност на гражданите
заемаме последните ме-
ста в класациите, смята
главният секретар на
БЛС. Според него вече
11-а година не може да
заработи и Законът за
правата на пациентите,
който да им гарантира
Фонд за обезщетение
при грешка, каквато е
европейската практика.
“Сега недоволните са
принудени да водят
съдебни дела. Българи-
те не могат да се
възползват и от възмож-
ността за лечение в дру-
ги страни-членки на ЕС.
Причината е, че първо
трябва да получат разре-
шение от НЗОК и да пре-
минат през цялата бюро-

крация там. Освен това
здравната каса плаща
на чуждата болница по
родните цени. Разликата,
която често е няколко
хиляди евро, се поема от
пациента”, твърди д-р
Ленков. Той коментира,
че една от причините за
недобре работещата си-
стема е начинът за на-
значаване на управите-
ля на НЗОК, който се оп-
ределя от мнозинството
в парламента и по този
начин превръща институ-
цията в държавна, а не в
обществена. Касата се
оказва придатък на фи-
нансовото министерство,
отбеляза д-р Ленков. Той
изрази мнение, че по-до-
брият вариант е здравна-
та каса да бъде управля-
вана от финансист, а не
от лекар.

Атанас Чобанов:

прокурар бездейства, той ще сезира
Венецианската комисия. Нивото, до ко-
ето пада прокуратурата с тези свои
действия, е недопустимо, смята Спасов.
За твърденията на премиера, че има
информация за подготвян атентат сре-
щу него от почетния пожизнен предсе-
дател на ДПС Ахмед Доган, Спасов
коментира, че данните от доклади на
приятелски служби имат качеството на
класифицирана информация. Изнасяне-
то им е углавно престъпление, катего-
ричен е той. От изявленията на длъжно-
стните лица стана ясно, че такъв доку-
мент има, но е с друго съдържание,
добави той. Според Спасов това озна-
чава, че премиерът или е излъгал, или
е изнесъл класифицирана информация.

“Според будизма Буда се прераж-
да в крава, а биволът си е бивол. Няма
възможност да ни сбъркат с крава”,
пошегува се Чобанов. Според него
стенограмите от последните заседа-
ния на МС са забавно четиво, тъй като
от тях ясно се вижда как се управлява
държавата.

Фандъкова обеща такса „смет”
да не се вдига заради новия завод

ще започне да се реа-
лизира от догодина. Тя
обаче не уточни как точ-
но ще се измерва коли-
чеството боклук, защото
това било работа на ек-
спертите. Столичният
кмет обеща до края на
март да има избран
изпълнител на завода за
боклук в София, който
ще бъде готов най-късно
до 2015 г. Той ще бъде
изграден на площадка-
та, в която са пречист-
вателната станция и де-
пото, обясни Фандъкова.

Тя увери, че всички про-
цедури по отчуждаване
са приключили, а и еко-
логичните оценки вече
били готови. По думите
на Фандъкова биологич-
ните отпадъци ще се
компостират, останали-
те ще се разделят и пре-
работват, а съвсем мал-
ка част от боклука ще се
депонира. Тя обяви, че
още тази година започ-
ва проект за разделно
събиране на отпадъци в
кварталите “Кремиков-
ци” и “Овча купел”.

Борисов е престъпник с
премиерска ориентация
Борисов е престъпник с
премиерска ориентация
Борисов е престъпник с
премиерска ориентация
Борисов е престъпник с
премиерска ориентация
Борисов е престъпник с
премиерска ориентация

Б
данни за престъпната дейност на пре-
миера в оставка и че и един ден Бори-
сов ще отиде в затвора, ако имаме
адекватно правораздаване. Бившият де-
путат и юрист Минчо Спасов обяви, че
е поел инициативата да сезира проку-
ратурата за Мишо Бирата. Оттам обаче
му отговорили, че  самопризнанията на
Борисов били само израз на някаква
негова самокритичност, която не ини-
циира критичност на прокуратурата, за
да промени тяхното становище и да об-
разуват наказателно производство.
Най-нагло ми се отвръща, че моят сиг-
нал е прикрепен към преписката срещу
неизвестен извършител, поясни  Спа-
сов. При наличието на признание от
Борисов и от Танов, че разговорът е
проведен, очевидно сме изправени
пред отделно престъпление, обясни
юристът и предупреди, че ако главният
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Цитат на деняЦитат на деня

Äîêîãà ùå áèÿò Áîéêî?
Òîé êó÷å äà âèäè, ùå ãî
ïðåãúðíå äà ãî öåëóíå‘ ВЕЖДИ РАШИДОВ АНАЛИЗИРА ДОБРОТО СЪРЦЕ НА ПРЕМИЕРА

Хиляди недоволни
блокираха гари и пътища

Лидерите на протестиращите
се изпокараха в ефир

Хиляди българи се обявиха против приватизацията на БДЖ “Товарни превози”

фия от наши предатели и чужди “доброже-
латели”, “23 години стига зимен сън, мафи-
ята вън”. Участниците в митинга изразиха
убеденост, че на 13 март, когато се очаква
да бъде разпуснато Народното събрание,
гражданите отново ще са на улицата, за
да изпратят властимащите “както трябва”.
Участниците в протеста блокираха за крат-
ко движението по “Г. С. Раковски”, а след
това по бул. “Цар Освободител” се оправи-
ха към Президентството, където столичани
призоваха Росен Плевнелиев да сформи-
ра кабинет и да направи ревизия на 23-
годишния преход. Сред протестиращите
имаше и такива, които настояват за остав-
ката на столичния кмет Йорданка Фандъ-
кова заради злоупотребите в “Екоравнове-
сие” и в “Топлофикация-София” и “заради
пилеенето на парите на народа”. После
недоволните поеха към Централна гара.
Колоната се водеше от млади момичета и
момчета, облечени в народни носии.
Мъжете удряха тъпани и скандираха: “На
бой за народа свой”. Зад тях имаше транс-
парант “Да спрем демографската катаст-
рофа и геноцида в България”.

Часове преди началото на поредното
шествие в София представителите на два-
та лъча протестиращи си размениха оби-
ди в ефира на БНР. Янаки Ганчев от дви-
жението “Орлов мост за промяна” заяви,
че Ангел Славчев и Мариана Христова
представляват БСП и “енергийната мафия”
и че техните протести са шутовски. На
свой ред Ганчев бе определен от  Слав-
чев като част от групировката ТИМ. При-
оритет на новосъздадената “Национална
гражданска инициатива за обществен
контрол” са предстоящите парламентар-
ни избори, опита се да обясни той. Спо-
ред Славчев най - важното нещо в мо-
мента е да се осигурят честни избори.
Искаме гражданска квота в СИК, РИК,
ОИК и ЦИК, за да могат гражданите да
осъществят пряк контрол върху броенето
на бюлетините, поясни той.

Протести се проведоха и в повече от
30 населени места в страната.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Представители на протестиращите се събраха в София и Габрово в събота и
поставиха началото на две граждански движения. Участници в протестите из-
рично уточниха, че това не са бъдещи партии и нямат претенциите да се
явяват на избори, а да упражняват граждански контрол над институциите. В
София бе поставено началото на движение “Орлов мост за промяна”, като
основната му цел е противопоставяне на решенията на правителството в остав-
ка за предсрочните парламентарни избори. Ганчев отбеляза, че движението в
никакъв случай няма да се превърне в политическа партия и няма да участва
в изборния процес. В Габрово пък се положи началото на национална граж-
данска инициатива. Създава се инициативен комитет от 7 души, които пред-
стои да бъдат избрани. Те ще представляват пред институциите протестираши-
те от 35 града, съобщи един от организаторите на протестите Ангел Славчев.

УЧРЕДИХА СЕ ГРАЖДАНСКИ
ДВИЖЕНИЯ, КОИТО НЯМАЛО
ДА СЕ ЯВЯВАТ НА ИЗБОРИ

Татко, липсваш ми!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 11 март 2013 г. се навършват ТРИ ГОДИНИ
от смъртта на скъпия ми татко

Юрий Борисов

Митко Борисов
Стоянов

13.X.1925 - 11.III.2010

бществото ни изживява дни на
изпитания, душите на мнозина
са изпълнени с възмущение и
недоволство, с растяща трево-
га наблюдаваме ескалация на
социалното напрежение и не
бива да мълчим пред предиз-
викателствата на протестите,
заяви българският патриарх
Неофит по време на благодар-
ствения молебен помирение на
българския народ, за благо-
денствие и за преодоляване на
всички социални и икономиче-
ски проблеми в страната,
отслужен в митрополитския
храм “Св. Неделя” вчера.
Потресени бяхме от трагичната
участ на млад човек, който в
отчаян опит за промяна загуби
живота си, поясни той, демон-
стрирайки отново, че църквата

Патриарх Неофит:

НЕ БИВА ДА МЪЛЧИМ ПРЕД
ПРЕДИЗВИКАТЕЛСТВОТО НА ПРОТЕСТИТЕ

Българските граждани се отърва-
ха от Бойко Борисов, който е бъл-
гарската версия на Виктор Орбан,
заяви президентът на ПЕС Сер-
гей Станишев в събота пред мно-
гохиляден митинг в Будапеща.
Той бе в унгарската столица, за
да покрепи лидера на унгарските
социалисти Атила Мещерхази.
Посланието, което Станишев от-
прави към хората, бе, че Унгария
има нужда от нова посока. Пред

Станишев: Българите се отърваха от Борисов
близо 10 000 унгарци той остро
разкритикува упавлението на
Виктор Орбан и направи сравне-
ние с премиера в оставка Бойко
Борисов. Няма нищо по-опасно от
популист, който се преструва на
част от народа, но не прави нищо,
за да защити неговия интерес,
отбеляза Станишев. В трудни
времена имаме нужда от лидери
като Мещерхази, защото той и
неговата партия имат визията как

да изградите ново бъдеще за
Унгария, отбеляза президентът на
ПЕС. Всички вие сте бъдещето, а
Орбан и останалите консерватив-
ни лидери представляват минало-
то, обърна се Станишев към ун-
гарските социалисти. Той изтъкна,
че от тях зависи да се противопо-
ставят на разрухата, да настояват
за високи демократични стандар-
ти, за икономически растеж и
работни места.

О
може да отстъпи от догмата и
да прости акта на самоубийст-
вото, ако то е било извършено
под огромния натиск на безиз-
ходицата и отчаянието. “Случ-
ващото се в страната не може
да не ни тревожи и не можем
да го наблюдаваме безучаст-
но, а християнската и човешка-
та ни съвест не може да мълчи
пред предизвикателството на
достигналия широки размери
социален протест. Обществото
ни преживява дълбока криза,
криза на отношението ни към
живота, към света, към ближ-
ния”, посочи духовният глава.
“Всички ние - клир и народ,
се събрахме за всеобща
молитва, за да измолим
помирение за нашия христо-
любив народ”, каза още в

словото си патриархът. Въпре-
ки всички изпитания, да се
стремим да бъдем миротвор-
ци, защото плодът на правдата
се сее в мир от миротворците,
призова българите Негово
светейшество Неофит.
Обществото  е длъжно ревно-
стно да отстоява човешкото
достойнство и правото на
всекиго на свободен и достоен
живот, уточни той. Преди
молебена патриарх Неофит
отслужи и първата си света
литургия като Софийски
митрополит. По време на
службата всички миряни,
дошли в храма, заедно изреко-
ха молитвата “Символ верую”,
в която са изложени накратко
основните истини на право-
славната вяра.

Хиляди участници в националния про-
тест,  който премина под наслов “Един
народ - един протест”, блокираха вчера
жп гарите в страната. ДУМА припомня,
че протестите тази неделя бяха насоче-
ни и срещу приватизацията на БДЖ “То-
варни превози”.

На столичната централна жп гара на
два от коловозите бяха опънати две
български знамена, дълги около 10 мет-
ра, а хората легнаха върху релсите. Има-
ше засилено полицейско присъствие, но
щитовете на полицаите бяха свалени.

Около 5000 души пък задържаха вла-
ковете на варненската жп гара. Някои от
протестиращите легнаха на релсите и за-
явиха, че няма да мръднат от тях. Хората
настояваха железопътните превози в
България да служат само на народа. Пре-
ди това за кратко варненци блокираха
централата на енергийния оператор за
Североизточна България, но до сблъсъци
не се стигна, тъй като сградата беше
плътно охранявана от тежко въоръжени
жандармеристи. “Долу ръцете от БДЖ и
пристанището” беше едно от исканията,
които издигнаха протестиращите в Бур-
гас. Гражданите поискаха ревизия на
всички съмнителни приватизационни
сделки и съд за виновниците. Като при-
мер за нанасяне на тежки вреди върху
българската икономика те определиха
умишленото фалиране на “ВМЗ-Сопот” и
продажбата на “Кремиковци”. Заграбване
на плажни ивици, разрушаване на дюни,
разпродаване на пристанището и пред-
стоящо загробване на БДЖ бяха част от
обвиненията, които протестиращите от-
правиха към политическата класа у нас.

 Националният протест в София започ-
на пред сградата на Министерството на
икономиката, енергетиката и туризма,
където се развяваха български знамена.
Малка група, основно представители на
новоучреденото гражданско сдружение
“Орлов мост за промяна”, бяха на ембле-
матичното кръстовище. Протестиращите
носеха плакати с надписи “23 години ма-
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680 кукери от България и
съседна Гърция гониха в неделя
злите духове под липите в Ста-
ра Загора. Общо 18 самодейни

680 гониха злите духове под липите

Петър ГЕОРГИЕВ състава се включиха в традици-
онния - петнадесети поред, меж-
дународен фестивал на маска-
радните игри. Най-малката уча-
стничка беше 5-годишната Ма-
рия от село Маломир, община

Тунджа, а най-възрастният - дядо
Петко от село Осетеново. До 350
лв. стигала цената на оригинал-
ните костюми и маски, а най-го-
лемите звънци (тюмбелеци) те-
жали до 40 кг всеки.

ойко Борисов е бил арестуван
в Унгария. Това потвърди офи-
циално пред Нова телевизия
в събота Алексей Петров. Той
сподели, че преди изборите

епутатът от БСП Миха-
ил Миков обяви, че по-
далият оставка предсе-
дател на ДКЕВР Юлиа-

Д

Бившата шефка на ДКЕВР
се оказа без диплома

на Иванова няма диплома за
висше образование, което
поставя под въпрос закон-
ността на решението на регу-
латорния орган за намалява-
не на цените на тока. Той на-
прави своето изявление пред
БНТ.

Правителството назначи
Юлиана Иванова, която няма
диплома за висше образова-
ние, и сега лекичко иска да
се измъкне от отговорността,
като съобщиха, че щели да
назначат друг човек, заяви
Миков. Той окачестви Ивано-
ва като “поредната Калинка”,
назначена от ГЕРБ.

Иванова беше принудена
да подаде оставка, след като
буквално на следващия ден
след назначаването й стана
ясно, че извършва незакон-
на търговия с цигари в интер-
нет. Назначаването на човек
без висше образование в
ДКЕВР е в противоречие със
Закона за енергетиката,
където има изискване члено-
вете на комисията да са хора
със завършено висше обра-
зование със степен “ма-

гистър” и стаж в енергетика-
та или в областта на водо-
снабдяването и канализаци-
ята.

По думите на Миков обаче
през 1997 г. Иванова е пре-
кратила образованието си в
Техническия университет по-
ради слаб успех. Левият де-
путат настоя за проверка на
тази информация. Според
него трябва да се провери и
дали е било законно послед-
ното решение на ДКЕВР за
поевтиняването на тока, щом
председателят на ДКЕВР е
бил без висше образование.

Миков коментира, че веро-
ятно засегнатите от намале-
нието на цените ще поставят
въпроса дали решението е
взето от законен състав.

По-рано в петък на не-
присъствено заседание Ми-
нистерският съвет определи
за председател на ДКЕВР на
мястото на Иванова зам.-ми-
нистъра на икономиката,
енергетиката и туризма Ев-
гения Харитонова. Така Ха-
ритонова, която престоя на
поста в икономическото ве-
домство около десет месе-
ца, се връща обратно в
ДКЕВР, чийто член бе до
средата на май 2012 г.

Алексей Петров:

Бойко Борисов е бил
арестуван в Унгария

Б

Някой ден ще бъде разследвана нова организирана престъпна група: Бойко
Борисов, Митко Каратиста и някой от ЧЕЗ, твърди известният арестант

„Олигархията е само лява. Тя се чувст-
ва комфортно само при ляво правителст-
во.” Това заяви вчера пред Нова телеви-
зия външият министър в оставка Николай
Младенов. Най-голямата демагогия спо-
ред него била, че българските социали-
сти се борят за социална справедливост.
На опита да бъде репликиран, че има
много олигарси, които са свързани с дес-
ницата, гербаджията не пожела да даде
отговор. Той повтори отново и своята
теза, че основните проблеми на Бълга-
рия били свързани със съдебната систе-
ма и нейната неефектимност.

“Ако Законът за досиетата беше за-
творен през 1990 г., нямаше да ги има
тези страсти. Щяхме да говорим само за
история. Но това не стана. И аз имах два
начина да действам с посланиците - или
да ги оставя да се разкаят, защото зад
всяко досие стои човешка съдба, или да
действам държавнически. Не може хора-
та, които ни представят пред света, да
бъдат свързани със системата на ДС”,
каза Николай Младенов. Много бели коси
му стрували разправиите с посланиците с
агентурно минало. Той знаел, че няма да
го обичат. “Ако исках да ме обичат, щях
да си стоя при жена ми и дъщеря ми”,
обясни Младенов.

през 2009 г. експремиерът е ходил да
говори с него с молба следите от този
арест да бъдат прикрити. Петров обаче
заяви, че той е отказал на тази молба,
както и на друга молба - да се обърне
внимание на опасността за Борисов от
страна на Сретен Йосич заради неизяс-
нени финансови отношения.

“Борисов не ми обясни повече по-
дробности, но беше притеснен и иска-
ше този проблем да бъде изчистен. Аз
се опитах да събера данни. Разбрах, че

задържането му е било свързано с кра-
ден автомобил”, доизясни по-късно пред
агенция ПИК Петров.

Според известния арестант цялото
управление на ГЕРБ е опит за прикри-
ване на следи. Като пример за това той
посочи и делото “Килърите”. Той смята,
че целта му е да бъдат изолирани сви-
детелите, които знаят за отношенията
между Сретен Йосич и Бойко Борисов.

Алексей Петров коментира и темата
за назначения в Надзорния съвет на ЧЕЗ
Димитър Стефанов - Митко Каратиста,
който е сочен като много приближен на
Борисов и е бивш шофьор на Румен
Николов - Пашата. Преди десетина дни
Борисов обяви, че Стефанов е бил сред

състезателите на Алексей Петров. “Той
лъже. Аз съм засичал Митко Каратиста
пред кабинета на Бойко Борисов”, кон-
трира Трактора. Според него някой ден
ще има разследване за една организи-
рана престъпна група, която ще се
състои от Бойко Борисов, Каратиста и
някой от ЧЕЗ. Защото Каратиста няма
онези качества, заради които трябва да
се намира в ЧЕЗ, той е имал друга роля
там, смята Петров. Според него при та-
кова разследване ще се окаже, че хора-
та са били умишлено ограбвани и може-
ло да се стигне до ефективни присъди.
“Митко Каратиста ще бъде първият, кой-
то ще повлече Бойко Борисов към отго-
ворност. Ако излязат и протестиращите

срещу банковия монопол, тогава някой
банкер ще потопи Борисов окончател-
но”, прогнозира Петров.

Той коментира и темата с папката
“Буда” и обяви, че със сигурност дело
“Буда” е имало. Големият въпрос е защо
Борисов лъже, че това не е така, защо
не си признава, попита Петров. Той за-
даде въпрос и на цялото управление
досега - контролирано ли са спрели
отвличанията и дали отвличането на 11-
годишната дъщеря на Брендо също е
било контролирано.

Алексей Петров повтори и своята
теза, че Цветан Цветанов прави опит
да шантажира президента кой да бъде
вътрешен министър. Според него в при-
знанията на Плевнелиев, че му се “от-
стрелва” всяко предложение, може да
се разчете това, че върху него се уп-
ражнява натиск.

Нито един кандидат не се яви на търга в
зала “Съединение” на пловдивския историчес-
ки музей за часовника “Ролекс” на митрополит
Николай вчера.

Няколко души минаха час преди това на
оглед, но коментираха, че цената е много висо-
ка. “Кой ще даде 11 600 лева?”, попита от по-
интересувалите се от часовника Христо Коста-
динов.

Евелина Здравкова от църковното настоя-
телство на “Света Марина” благодари за инте-
реса на журналистите и поясни, че ще се събе-
рат да решат как да платят сметката за ток на
църквата от близо 3000 лева. От EVN уточниха,
че тази сума е натрупана от 4 електромера.
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-годишният Венци-
слав Асенов Василев
от Раднево, който се
самозапали в знак на

протест на 26 февруари, почина
рано вчера сутрин в болница “Св.
Георги” в Пловдив. 12 дни лека-
рите от Клиниката по изгаряния
се бориха за живота на постра-
далия, който имаше дълбоки из-
гаряния.

Според кмета на града д-р
Юлиан Илчев мъжът е социално
слаб, безработен. Живеел на се-
мейни начала с жена, имал пет
деца. Обитавал общинско жилище,
но плащал навреме сметките си.

“Много е неприятно това, кое-
то се случи”, заяви още той. Ил-
чев  обясни, че мъжът не е искал
среща с него досега. Не бил из-
дигал и някакви искания или ло-
зунги срещу общината. През
есента е работил по програмите
за временна заетост на археоло-
гически обект в Радневско. В мо-
мента обаче и той, и жена му били
без работа.

Когато влязъл в сградата на
общината, мъжът се обърнал към
служителката на пропуска и ка-
зал: “Искаш ли да се запаля?”,

след което лумнал в пламъци. Об-
щинари смятат, че се е полял с
бензин точно преди да влезе в
сградата. Охранител на общината
скочил да гаси мъжа, но пламъ-
ците бързо го обхванали.

Само за един месец това бе
третият самозапалил се мъж. Вар-
ненецът Пламен Горанов се само-
запали пред община Варна на 20
февруари. 36-годишният мъж
отишъл до кметството във Варна с
две туби бензин и един ултима-
тум: “Оставка на Кирил Йорданов
и на всички съветници до 5 часа
на 20 февруари!” Горанов изля пет
литра бензин върху себе си и се
запали пред сградата на община-
та. Той почина на 3 март, а 6 март
беше обявен за ден на национа-
лен траур в негова памет.

Първият случай на самозапа-
лил се човек е от 18 февруари.
Тогава отчаян от живота млад
мъж се запали в центъра на Ве-
лико Търново на бул. “България”.
Той се заля с бензин на пеше-
ходна пътека и се подпали със
запалка. Въпреки опитите на слу-
чайно минаващ възрастен мъж да
го спаси отчаяният човек по-
късно почина.

СПОРЕД НИКОЛАЙ
МЛАДЕНОВ
ОЛИГАРХИЯТА
БИЛА САМО ЛЯВА

ПРОПАДНА ТЪРГЪТ
ЗА РОЛЕКСА НА
ДЯДО НИКОЛАЙ
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(Запазен е оригиналният правопис)

Б
ългария за пореден път остана в очаква-
не Европейският съюз да й позволи да
мине в Шенген. Вечното протакане и
поредното отлагане на решението по

Страница на Павлета ДАВИДОВА

казуса неведнъж е  било обект на дискусия в
интернет пространството. Поредният епизод от
отложеното ни членство отново провокира ин-
тернет потребителите, които се впуснаха в рази-
сквания на какво се дължи отказът на вътреш-
ните министри на страните от ЕС да ни приемат
в Шенген. Някои видяха вината в протестира-
щите, които разклатили сигурността в държава-
та, други пък обвиниха управляващите, че не
са изпълнили нужните критерии, както и че не
вдъхват доверие в Европа. Типичното за бълга-
рите черногледство обаче се превърна в недо-
волство срещу останалите членове на ЕС.

 — Ú‡ÁË ·ÂÁÍÓÏÔÓÏËÒÌ‡ ÔÓÁËˆËˇ Ì‡ ÌˇÍÓË ‚‡ÊÌË
ÒÚ‡ÌË ÓÚ ≈— Á‡ ÓÚÍ‡Á Á‡ ÔËÂÏ‡ÌÂ ‚ ÿÂÌ„ÂÌÒÍÓÚÓ ÔÓÒÚ-
‡ÒÚ‚Ó Ì‡ Ô‡ÍÚËÍ‡ Á‡˘ËÚ‡Ú ËÌÚÂÂÒ‡ Ì‡ Ó·ËÍÌÓ‚ÂÌËÚÂ
·˙Î„‡Ë. œÓÒÚ‡‚‡ÈÍË ÓÒ‚ÂÌ ÚÂıÌË˜ÂÒÍË ÛÒÎ‡‚Ëˇ, ÍÓËÚÓ ·Ëı‡
Á‡˘ËÚËÚËÎË ËÌÚÂÂÒËÚÂ Ì‡ ÚÂıÌËÚÂ „‡Ê‰‡ÌË, Ë ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍË
ËÁËÒÍ‚‡ÌËˇ Í‡ÚÓ ·Ó·‡ Ò ÍÓÛÔˆËˇÚ‡ Ë ‡·ÓÚÂ˘‡ Ò˙‰Â·Ì‡
ÒËÒÚÂÏ‡, Ì‡ Ô‡ÍÚËÍ‡ ˜ÛÊ‰ËÚÂ ÔÓÎËÚËˆË Á‡˘ËÚ‡‚‡Ú „‡Ê‰‡-
ÌËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ ÓÚ Ò‡ÏËÚÂ È ÛÔ‡‚Îˇ‚‡˘Ë...

  ÓÛÔˆËˇÚ‡ ˇ ËÏ‡ Ì‡‚ÒˇÍ˙‰Â,ÌÓ ÌÂ ‚ Ú‡Í‡‚‡ „ÓÎˇÏ‡
ÔÓÔÓˆËˇ Í‡ÚÓ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ ÔË ÚÓ‚‡ Ï‡ÎÍÓ Ì‡ÒÂÎÂÌËÂ.»
‰Û„Ó,ÍÓ„‡ÚÓ ÒÂ Ì‡Û˜ËÏ ‰‡ ÒÂ Ò‡ÏÓÍËÚËÍÛ‚‡ÏÂ Ë ÔËÁÌ‡ÂÏ
Í‡Í‚Ó ÒÏÂ,·ÂÁ ‰‡ ÒÂ Á‡ÌËÏ‡‚‡ÏÂ Ò ‰Û„ËÚÂ,ÍÓÂÚÓ Ô‡‚ËÏ,ÚÓ-
„‡‚‡ ÏÓÊÂ Ë ÌÂ˘Ó ‰‡ ÒÂ ÓÔ‡‚Ë....

 œÓÒÚÓ Ì‡ Â‚ÓÔÂÈˆËÚÂ ËÏ ‰ÓÈ‰Â ‰Ó „Û¯‡ ÓÚ Î˙ÊÎË‚Ë
Ó·Â˘‡ÌËˇ Ë‰‚‡˘Ë ÓÚ Í˙Ï ¡‡ÎÍ‡Ì‡. “ÛÁÏÂˆËÚÂ ‚Ë‰ˇı‡ Â‚Ó-
ÔÂÈÒÍÓÚÓ ‰Ó‚ÂËÂ Í‡ÚÓ Ì‡Ë‚ÌÓÒÚ Ë „Ó Á‡„Û·Ëı‡ ‰ÓÒÚ‡ ·ÂÁ-
‡ÁÒ˙‰ÌÓ. —Â„‡ ·˙Î„‡Ë Ë ÛÏ˙ÌˆË ËÏ‡ ‰‡ ‡Á·Â‡Ú Í‡Í ÒÂ
ÔÂ˜ÂÎË ‰Ó‚ÂËÂ ÓÚÌÓ‚Ó.

 ≈‰ËÌ Í‡Á‚‡, ˜Â ÍËÚÂËËÚÂ Ò‡ ÚÂıÌË˜ÂÒÍË, ‰Û„ ÔÓÎË-
ÚË˜ÂÒÍË, ‡ ÌËÂ ÒË ÒÂ‰ËÏ Í‡ÚÓ ÒË‡˜ÂÚ‡ ÔÂ‰ ·‡ËÂ‡Ú‡, Ë ÒÂ
˜Û‰ËÏ, Á‡˘Ó ÌÂ ÏÓÊÂÏ ‰‡ Ò˙·ÓËÏ ÒÚÂÌ‡Ú‡

 “ˇ·‚‡ ËÌÒÚËÚÛˆËËÚÂ Ë ÏÂ‰ËËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‚ÁÂÏ‡Ú ‚ ˙ˆÂ
Ë ‰‡ Á‡ÔÓÁÌ‡ˇÚ ≈‚ÓÔ‡ ÔÓÌÂ Ï˙ÌË˜ÍÓ Ò ËÒÚÓËˇÚ‡ Ì‡ Ì‡¯Ëˇ
Ì‡Ó‰ Ë ‰˙Ê‡‚‡! ƒ‡ ËÏ ÒÚ‡ÌÂ ˇÒÌÓ, ˜Â Ì‡¯Ëˇ Ó‰ ÌÂ
ÔÓËÁÎËÁ‡ ÓÚ ËÌ‰Ëˇ, ˜Â ËÒÚËÌÒÍËˇ ·˙Î„‡ËÌ Ï‡Í‡ Ë ·Â‰ÂÌ,
ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ ‰ÓÍ‡‡ ‰Ó Ú‡Ï ‰‡ ÔÓÒË Ë ‰‡ ‡Á˜ËÚ‡ Ì‡ ÒÓˆË‡ÎÌË
ÔÓÏÓ˘Ë, Á‡˘ÓÚÓ „Ó Ï˙ÁË ‰‡ ‡·ÓÚË ÔËÏÂÌÓ ...

 ≈—, ÿÂÌ„ÂÌ, Â‚ÓÁÓÌ‡Ú‡ - ‚ÒË˜ÍÓ Â ·Î‡ÚÓ. ƒ‡ÊÂ ˆˇÎ‡
≈‚ÓÔ‡ Â ·Î‡ÚÓ, ÔÎ‡ÌÂÚ‡Ú‡ «ÂÏˇ Í‡ÚÓ ˆˇÎÓ - Ò˙˘Ó. ¬ Ú‡ÁË
‚˙ÁÍ‡ ÔÂ‰Î‡„‡Ï ‰‡ ÒÂ ËÁÒÂÎËÏ Ì‡ Ã‡Ò, ˜Â ‰‡ ÌË Â ÔÓ-
‰Ó·Â Ú‡Ï. “ÛÍ ‰‡ ÓÒÚ‡Ì‡Ú Ò‡ÏÓ “Œ… Ë ÌÂ„Ó‚ËÚÂ ‚ÂÎÏÓÊË,
˜Â ‰‡ ÒÂ ‡ÁÔÓÂÊ‰‡Ú Ò ‚ÒË˜ÍÓ. ¿, Ò˙˘Ó Ë ÌˇÍÓÈ ÚÂÌÂÒËÒÚ,
‰‚‡Ï‡ ¯‡ıÏ‡ÚËÒÚË Ë ÙÛÚ·ÓÎÌËˇ ÓÚ·Ó  ‡‚‡Î - ƒÓÎÌÓ Ì‡Ì-
„ÓÌË˘Â, ˜Â ‰‡ ËÏ‡ Ë Ï‡ÎÍÓ Á‡·‡‚ÎÂÌËˇ.  ‡ÍÚÓ Ë ‰- —Ô‡ÒÓ‚,
ÍÓÈÚÓ ‰‡ ÒÂ „ËÊË Á‡ Á‰‡‚ÂÚÓ Ã”

 — ‰Û„Ë ‰ÛÏË, Ì‡ Â‚ÓÔÂÈÒÍËˇÚ ÂÁËÍ Ì‡ ‰ËÔÎÓÏ‡ˆËˇÚ‡
ıÓ‡Ú‡ Í‡Á‚‡Ú: ƒÓ ÚÛÍ ‰Ó·Â, ‡Ï‡ ·ÓÍÎÛÍ‡ Ô‡Í ÁÂ ‡ÁÒÏ˙‰ˇ.
ƒÓÍ‡ÚÓ ÌÂ ËÁ˜ËÒÚËÚÂ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡ ÒË ÌÂ ÏÓÊÂÏÂ ‰‡ ‚Ë ÔÛÒÌÂÏÂ
ÔË Ì‡Ò.

 ΔÂÎ‡ÌËÂÚÓ Â Â‰ÌÓ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚÚ‡ Â ‰Û„‡. — Ú˙Ô‡-
Ì‡Ë Ë ÔÓÒÚ‡ˆË Ì‡˜ÂÎÓ Ì‡ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡ ÌË ÌË˘Ó ÌÂ ÒÂ ÔÓ-
ÒÚË„‡.  ÓÈÚÓ ÊË‚ÂÂ Ì‡ Á‡Ô‡‰ ÁÌ‡Â ˜Â ÌË Ò˜ËÚ‡Ú Á ÌÂ‰Ó‡Á-
‚ËÚË Ë ÌËÒÍÓÔÎ‡ÚÂÌ‡ ‡·ÓÚÌ‡ ˙Í‡. ÕÂ ˜Â ÒÏÂ ÌÂÍ‡‰˙ÌË-
Ì‡ÔÓÚË‚ ÛÒÔˇ‚‡ÏÂ Ì‡ Á‡Ô‡‰ Ë ÚÓ ÏÌÓ„Ó ÔÓ ‰Ó·Â ÓÚ ÏÂ-
ÒÚÌËÚÂ, ÌÓ ÔÓ ‰Ó·Â Â ‰‡ ÌÂ ‡ÙË¯Ë‡ÏÂ ˜Â ÒÏÂ ¡˙Î„‡Ë.

 ÕÂ ÏÓ„‡ ‰‡ ÔÓÛÏÂˇ Á‡ Í‡Í‚Ó ÌË Â ÔËÚˇ·‚‡Î Ì‡ ÚÓˇ
ÂÚ‡Ô ·‡¯ ÿÂÌ„ÂÌ Ú‡ ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ÏÂ ‰‡ ÒÂ ÔÎ˛ÂÏ Â‰ÌË ‰Û„Ë?
» ÒÂ„‡ ÒË Ô˙ÚÛ‚‡ÏÂ Ò‚Ó·Ó‰ÌÓ ËÁ ≈‚ÓÔ‡.  ‚‡ÎËÙËˆË‡ÌËÚÂ
ÌË Í‡‰Ë Ë ÎÂÍ‡Ë ÓÚ‰‡‚Ì‡ ÒË Ì‡ÏÂËı‡ ‡·ÓÚ‡ Ì‡ Á‡Ô‡‰.
¿ÍÓ ˘Â Â Ò‡ÏÓ ‰‡ ÔÎ‡˘‡ÏÂ ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌË Ì‡ÎÓÁË Ë ‰‡ ËÏ
·ÂÂÏ Î‡ÎÂÚ‡Ú‡ Ë ˇ„Ó‰ËÚÂ Ì‡ ÔÓÎÓ‚ËÌ Ì‡‰ÌËÍ - ÏÂÒË

 «‡ ÔÓ‰Ë„‡‚ÍËÚÂ Ì‡ Á‡Ô‡‰‡ ËÏ‡ Â¯ÂÌËÂ,ÔÓÒÚÓ Úˇ·‚‡
‰‡ Ò˙·ÓÚË‡ÏÂ „ÓÎÂÏËÚÂ ‚ÂË„Ë Ë ‰‡ Ô‡Á‡Û‚‡ÏÂ Ò‡ÏÓ
·˙Î„‡ÒÍË ÒÚÓÍË.    Í‡Í ÚÓ˜ÌÓ ÌË ÒÂ ÔÓ‰Ë„‡‚‡ Á‡Ô‡‰‡? ˇÒÌÓ
ÔÓÒÓ˜‚‡Ú ÌÂÂ¯ÂÌËÚÂ ÔÓ·ÎÂÏË Ò ÍÓÛÔˆËˇ,ÔÂÒÚ˙ÔÌÓÒÚ Ë
Ú‡Í‡ ‚˙Ì¯ÌÓ ÔËÚËÒÍ‡Ú ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍËˇÚ ÌË ÂÎËÚ ‰‡ ‚˙‚Â‰Â Â‰
‚ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡ ÌË ÍÓÂÚÓ ˘Â Â ÓÚ ÔÓÎÁ‡ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ·˙Î„‡Ë
.Ì‡ÚËÒÍ ÍÓÈÚÓ ÌËÂ Í‡ÚÓ ËÁ·Ë‡ÚÂÎË ˇ‚ÌÓ ÌÂ ÏÓÊÂÏ ‰‡ ÛÔ-
‡ÊÌËÏ ‚Â˜Â 23 „Ó‰ËÌË

 Õ‡Ô˙ÎÌÓ ÎÓ„Ë˜ÌÓ Ì‡ ÙÓÌ‡ Ì‡ ÔÓÍ‡ÁÌËÚÂ Û·ËÈÒÚ‚‡,
ÏÛÚËÚÂ, ÍÓËÚÓ Ú‡ÍÚË˜ÌÓ ·Ë‚‡Ú ÔÛÒÍ‡ÌË, ˆË„‡ÌËÚÂ Ò ÔÓ 10
‚ËÒˇ˘Ë ‰ÂÎ‡ Ë Ú.Ì. ÕÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ËÏ ÒÂ ÓÚÂ˜Â Ì‡ Â‚ÓÔÂÈˆËÚÂ,
˜Â ÌÂ ÒÔˇÚ Ë ÌÂ Ô‡‚ˇÚ ÍÓÏÔÓÏËÒË Ò ÏÛÚË-ÍÂÚÂÌÓË‰Ë,
ÍÓËÚÓ ËÏ Ó·ˇÒÌˇ‚‡Ú ÍÓÎÍÓ ÒÏÂ ·ÂÎË Ë Í‡ÒË‚Ë!

 œ‡‚Ë Ò‡ ıÓ‡Ú‡, Á‡Íí‚Ó ‰‡ ÌË ÔËÂÏ‡Ú. Ò‡ÏÓ Í‡ÚÓ
ÓÚ‚ÓˇÚ ÒÚËÈÚ-‚˛ÚÓ Ì‡ „Û„˙Î Ï‡ÔÒ Ò ‰ÂÒÚËÌ‡ˆËˇ ¡˙Î„‡Ëˇ,
ÎÓ¯Ó ¯Â ËÏ ÒÚ‡ÌÂ.

 ÿÂÌ„ÂÌ ÌÂ Â Ï‡„Ë˜ÂÒÍ‡ ‰ÛÏ‡!≈— ÌÂ Â Ó„ Ì‡ ËÁÓ·Ë-
ÎËÂÚÓ!ÕËÍÓÈ ÌÂ ‰‡‚‡ Ô‡Ë ì˘ÓÚ ÒË ÒËÏÔ‡ÚË˜ÂÌî! Õ‡·ËÈÚÂ ÒË
„Ó ‚ Í‡Ì˜ÂÚÓ! ì¡Ó„‡Ú‡Ú‡î ¡˙Î„‡Ëˇ ‚Ì‡Òˇ ‚ ì·Â‰ÌËˇî ≈—
ÔÓ˜ÚË ÚÓÎÍÓ‚‡ (ËÎË ÔÓ‚Â˜Â) ÓÚÍÓÎÍÓÚÓ ÔÓÎÛ˜‡‚‡ Ë ÚÓ Ò˙Ò
Á‡Í˙ÒÌÂÌËÂ/Û„Ó‚ÓÍË/ Í‡ÚÓ „ÓÎˇÏ‡ ˜‡ÒÚ ÓÚË‚‡ Ó·‡ÚÌÓ ‚
ìÔ‡‚ËÎÌËÚÂ Õ≈·˙Î„‡ÒÍË ÙËÏËî...

 √ÓÎˇÏ‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ Ì‡Ò ÌÂ ı‡ÂÒ‚‡Ú ÌËÚÓ Â‰ÌÓ ÓÚ Ô‡‚Ë-
ÚÂÎÒÚ‚‡Ú‡ ‚ ≈—! “Ó‚‡ Ó·‡˜Â ÌÂ ÓÁÌ‡˜‡‚‡, ˜Â Úˇ·‚‡ ‰‡ „Ë
ÎËÌ˜Û‚‡ÏÂ Ë ÛÌËÊ‡‚‡ÏÂ Á‡ ÎËˆÂÏÂËÂÚÓ ËÏ, Â„ÓËÁÏ‡ ËÏ,
ì‰‚ÓÈÌËˇ ‡¯ËÌî, Ò ÍÓÈÚÓ ÏÂˇÚ Ò‚ÓËÚÂ Ë ˜ÛÊ‰ËÚÂ „Â¯ÍË!
“‡Í˙‚ Â ÊË‚ÓÚ˙Ú!!!

  ‡Í‚Ó Ô‡‚ËÏ ‚ ÚÓˇ Ò˙˛Á , ‚ÂÏÂ Â ‰‡ „Ó Ì‡ÔÛÒÌÂÏ....
‡Ï‡Ì ÓÚ Ú‡ˇ Â‚ÓÔ‡ , Ò‡ÏÓ ÌÂ„‡ÚË‚Ë ... ÒÂ„‡ ÏÛ Â ‚ÂÏÂÚÓ
‰‡ ÒÎÓÊËÏ ‚ËÁË Ë ÏËÚ‡ Á‡ Â‚ÓÔÂÈˆËÚÂ

 ¬ÎÂÁÂÏ ÎË ‚ ÿÂÌ„ÂÌ, ÌÂ„‡ÚË‚‡ ˘Â Ó˘Â ÔÓ-ÛÎÂÒÌÂÌ‡Ú‡
ÂÏË„‡ˆËˇ Ì‡ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌË Í‡‰Ë, ‰‡ ˘Â ËÏ‡ ÔÓ‚Ë¯ÂÌ‡ ÓÔ‡Ò-
ÌÓÒÚ ÓÚ ÔË¯˙ÎˆË ÓÚ ·ÎËÁÍËˇÚ ËÁÚÓÍ. œÎ˛Ò‡ ˘Â Â ÛÎÂÒÌÂÌ‡Ú‡
ËÏË„‡ˆËˇ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÓÒÚ‡Ì‡ÎË,ÍÓËÚÓ ÊÂÎ‡ˇÚ,ÔÓ-ÛÎÂÒÌÂÌÓ ‰‡
ıÓ‰ˇÚ Ì‡ „Û·ÂÚ,˘Â ‰Ó‚Ú‡Ò‡Ú Ë ÔÓ-‚Â˜Â Ó·Â‰ÌÂÎË Á‡Ô‡‰ÌË
ÔÂÌÒËÓÌÂË

 ŒÔËÚ‚‡Ú ÒÂ ‰‡ ÌË ‚ÌÛ¯‡Ú, ˜Â ‚ËÊ, ‡ÍÓ ÌÂ ËÚ‡ıÏÂ
ÒÂ˘Û ¡¡, ÏÓÊÂ¯Â ‰‡ ÌË ÒÂ ÓÚ‚ÓË Ô‡‡¯ÛÚ‡. ÕÂ Â Ú‡Í‡ ÔÓ
ÌˇÍÓÎÍÓ ÔË˜ËÌË. œ˙‚Ó, ÓÒ‚ÂÌ ¡˙Î„‡Ëˇ, ÓÚÒ‚ËÂÌ‡ Â Ë
–ÛÏ˙ÌËˇ, ÍÓˇÚÓ ÌˇÏ‡ ÌË˘Ó Ó·˘Ó Ò ¡¡. ¬ÚÓÓ - Ì‡Ò ÌË
ÓÔÓÒÍ‡ı‡ (Ó„ÎÓÁ„‡ı‡ ÍÓÍ‡Î‡) - Á‡ Í‡Í‚Ó ÒÏÂ ËÏ ÔÓ‚Â˜Â.!
Õ‡Ó‰Â ÓÚ ‚ÒË˜ÍË Ô‡ÚËË Ë Ò ‚ÒˇÍ‡Í‚Ë Ó˜ËÎ‡ - Ó„ÎÂ‰‡ÈÚÂ ÒÂ
Ë ÓÒ˙ÁÌ‡ÈÚÂ ËÒÚËÌ‡Ú‡! ÕËÍÓÈ ÌÂ Â Á‡ËÌÚÂÂÒÛ‚‡Ì ‰‡ ÌË
ÓÔ‡‚Ë ‰˙Ê‡‚‡Ú‡. “ˇ·‚‡ Ò‡ÏË ‰‡ ÒÂ ÓÔ‡‚ËÏ!!

„Стрийт Вю”
засне и улиците
в България
Пътищата на още 47 държави са
представени с 3D технологията на Гугъл

Гугъл официално представиха и у нас своята
технология за заснемане на улици

У
лиците от пове-
чето български
градове и села
вече могат да
бъдат видени от

всеки ползвател на Гугъл
благодарение на функцио-
налността “Стрийт  Вю”,
или “Уличен изглед”, както
се превежда тя на българ-
ски. 3D изображения от
България, направени в ре-
ално време от камери на
Гугъл, вече са активни и
достъпни на сайта на ком-
панията. Услугата е на-
пълно безплатна и може
да се използва както на
персонален компютър,
така и на мобилни устрой-
ства като смартфони и таб-
лети.

Както ДУМА вече писа,
снимките от различни род-
ни градове и местности
започнаха още миналата
година. От 7 март 2013 г.
България официално стана
48-ата държава, която бе
присъединена към страни-
те, уловени от камерите на

Гугъл. Услугата “Стрийт
Вю” е допълнение към по-
знатите Гугъл Мапс и Гугъл
Ърт, но дава малко по-ясно
изображение на улици и
къщи. Освен автомобили на
компанията, екипът на
Гугъл е използвал и вело-
сипеди, снабдени с каме-

ри, които обхващат 360
градуса по хоризонтал и по
вертикал. По този начин са
уловени дори пейзажи от
паркове и градинки.

След сигналите, че ка-
мерите на компанията за-
сягат неприкосновеността
на гражданите, лицата и

регистрационните номера
на автомобилите, попадна-
ли пред обектива на каме-
рата, са замъглени и труд-
но разпознаваеми. В сайта
на Гугъл малко оранжево
човече дава възможност
на потребителите да си на-
правят разходка из улици-
те на големите български
градове. Добра представа
се получава и за селските
пътища, макар повечето
малки населени места да
не са напълно картотеки-
рани.

Гугъл е помислил и за
представителите  на биз-
неса - те имат възможност
да рекламират дейността
си чрез изображенията  от
“Стрийт Вю”, ако вградят
безплатната функционал-
ност на Гугъл Мапс. Спо-
ред фирмата по този на-
чин хората ще добиват по-
детайна представа за рес-
торанта и хотела, в който
отиват, ще се запознаят и
с най-добрите маршрути за
разходка и екскурзия.
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Българско предаване за екстремни
спортове започва по БТВ Action

Н
радва любителите на
адреналина. В ефира
на БТВ Action започ-
ва излъчването на
“Дивата муха”.

Всяка неделна ве-
чер зрителите ще
могат да научат инте-
ресни факти около по-

нетрадиционните у
нас спортове, както и
за хората, които ги
практикуват. Първите
два епизода вече са
факт.

Екипът на “Дивата
муха” и водещият Оги
Начев ще показват
местата, на които се
практикуват различ-
ни екстремни спорто-
ве, подходящата еки-

пировка. За всеки
спорт е предвидено
кратко видео с инфор-
мация, в което ще
попадат данни за най-
големите постижения
у нас и в чужбина.

Феновете на екс-
тремните спортове
ще имат възможност-
та да се запознаят с
главните герои на
шоуто и да разберат

откъде се е зароди-
ла страстта им към
спорта, с какво се
занимават през сво-
бодното си време,
как се забавляват и
какво ги вълнува,
обещават от “Дивата
муха”.

Водещият Оги На-
чев има дългогоди-
шен опит в екстрем-
ните спортове. В име-

то на шоуто той ще
се впуска в приклю-
чения, опитвайки не-
ща, който все още не
е правил. Зрителите
ще имат възможност-
та да изпращат и свои
“домашни” клипове от
опита си с екстремни-
те спортове, които по-
късно ще могат да
участват в класация
за най-добър клип.

Митко Павлов, който е познат на телеви-
зионните зрители от “Комисията Павлов” по
ТВ7, се сдоби с нова награда преди дни.
Водещият получи отличието “Следа в ефи-
ра”, което се връчва ежегодно от фондаци-
ята на преводачката Мариана Хил.

Наградата се присъжда на изявени во-
дещи, чиито гласове са оставили запомня-
ща се следа в ефира и са спечелили заслу-
жено място в сърцата ни, обясниха от ини-
циативния комитет на наградата. Изработ-
ката на почетния приз е дело на художника
Николай Маринов.

Митко Павлов
получи награда
за изявите си

Започна подготовката за „Да изчистим България”

П
одготовката за кам-
панията на БТВ “Да
изчистим България за
един ден!” през 2013
г. вече започна. От

медията призоваха общините
и областните администрации
да включват стажанти-добро-
волци в организацията на
акциите за почистване в съот-
ветните региони. Целта е да се
стимулира работата на местни-
те млади доброволци в органи-
зационните дейности  и по този
начин иновативни и креативни
идеи на младите хора от цяла-
та страна да бъдат интегрира-

ни, обясняват инициаторите
на почистването. Доброволците
ще получат удостоверение за
участие в организацията на
мащабната доброволческа
акция. От Министерството на
околната среда и водите са
изразили готовност да подкре-
пят акцията. До 20 април,
деня на голямото чистене,
35 хил. чували и още толкова
чифта ръкавици ще бъдат
осигурени на доброволците
от всички региони в страната.
За извозването и депонира
нето на събрания боклук от
МОСВ ще бъдат осигурени

ваучери за гориво на обща
стойност 72 000 лв. Същото
количество чували ще бъде
осигурено и от фирмите произ-
водители на полимери. Парт-
ньорски организации, сред
които фирми, неправителствени
организации и браншови сдру-
жения, също ще се включат
с безвъзмездно предоставяне
на материали и консумативи.
Със съдействието на адми-
нистрацията се запазва въз-
можността за безвъзмезд-
но депониране на отпадъците
на общински и регионални
депа, отчитат от БТВ.
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Икономика

Т
Тежките дни за Бълга-

рия тепърва предстоят,
страната се нуждае от
правителство на спешни-
те реформи, което няма
да бъде в симбиоза с
олигарсите и няма да
жертва народа, заяви
депутатът от Коалиция за
България и бивш зам.-ми-
нистър на регионалното
развитие Димчо Миха-
левски пред БГНЕС.

Според него след
предсрочните избори
страната ще трябва да
възкръсва не от нулата, а
от минуса, каза той.

“В момента фискални-
ят резерв е 4 млрд. лева,
а новите взети заеми на
консолидирана основа за
държавния дълг са 4,4
млрд. лева. Тройната ко-
алиция го остави на 7,7
млрд. лева, плюс-минус
400 млн., което значи, че

Димчо Михалевски:

След изборите започваме
от минус, не от нулата
ГЕРБ коства на държавата над 9 млрд. лева
според депутата от левицата

Да спре приватизацията на БДЖ “Товарни превози” бе едно от
исканията на протеста в страната вчера. Хората смятаха, че все още
има време държавата да промени позицията си относно промяната
на собствеността на БДЖ “Товарни превози”, тъй като последният
срок за подаване на документи от страна на кандидат-купувачите за
дружеството в Агенцията по приватизация и следприватизационен
контрол изтича утре.

Според протестиращите няма губещи линии, а има некадърно
управление на железницата. Те попитаха кой е направил разписа-
нието на БДЖ такова, че насила да се принуждават хората да из-
бират автобусния транспорт като средство за придвижване.

Приватизацията тече на тъмно и незаконно, защото е нарушен
Законът за приватизацията и следприватизационния контрол, тя няма
да покрие и 1/7 от дълга на БДЖ, който е над 700 милиона лева,
смята Веселин Кирев, координатор на гражданската инициатива “За
обществени и релсов транспорт”, цитиран от БГНЕС. “БДЖ може да
фалира до няколко месеца, затова настояваме за спешни мерки от
страна на държавата”, добави той.

Железниците можело да
фалират до няколко месеца

България има интерес да
даде повече функции на ЕС
при договарянето на условия-
та за ползване на енергия от
източници извън съюза и само
печели от интегрирането на
енергийния пазар в съюза. От-
казвайки се от големи енер-
гийни проекти като “Бургас-
Александруполис” и АЕЦ “Бе-
лене”, София сама намалява
политическото си влияние
върху оформянето на европей-
ските енергийни политики.
Това отбелязва евродепутатът
от левицата Ивайло Калфин в
лекция за енергийната дипло-
мация на Европейския съюз,
изнесена вчера пред студен-
тите и специализантите от Де-
партамента за международно
развитие (Queen Elizabeth
House) в Оксфордския универ-
ситет във Великобритания,
съобщиха от пресслужбата на
евродепутата. Лекцията е част

Около 30 представители на пловдивския
бизнес се обединиха срещу високите данъци
и такси, които пречат на развитието на мал-
ките и средните фирми в града, съобщава Да-
рик. Това стана на среща в хотел “Интелкооп”
в Кючук Париж. На нея присъстваха бизнес-
мени от различни сфери - заведения, инфор-
мационни технологии, услуги, както и пред-
ставители на лекарски и браншови организа-

от фискалния резерв са
изядени 8,1 млрд. лева.
От държавните предпри-
ятия пък са изтеглени 1
млрд. лева извънредни
дивиденти дори за нераз-
пределени печалби за
последните 20 г.”

Според депутата из-
лиза, че ГЕРБ коства на
държавата 9 млрд. и 100
млн. лева. “Това означа-
ва, че 4 г. сме яли резер-
ви за сметка на натрупа-
ни от преди пари и за
сметка на поети огромни
задължения над 4,4 млрд.
лева, които завещаваме
на следващите правител-
ства. Дори тезата на Бо-
рисов, че той плащал
високите пенсии, решени
от Станишев, не е вярна,
защото пенсиите са пла-
тени с резервите от пре-
ди и с дълговете зана-
пред. Толкова ли беше

зле положението, че да
стигнем дотук? Отговорът
е не, не беше, независи-
мо от световната криза.
Защото държавата има-
ше работеща икономика,
имаше резерви и дори в
тази ситуация се събира-
ха повече данъци, индек-
сираха се доходи”, под-
черта Михалевски.

Той направи сравне-
ние на харчовете по по-
казателя разходи за
крайно потребление и
облагането им с ДДС.
“Като сравним данните -
153 млрд. лева са били
за 3 г. при Станишев,
събрани са близо 20
млрд. лева,, докато при
Борисов заедно с инфла-
цията крайното потребле-
ние е 174 млрд. лева, а
събраните средства са
пак 20 млрд. лева. Т.е.
едни 4 млрд. ги няма, а

те трябваше да влязат в
бюджета, както и още
едни 2 млрд. от увеличе-
ните акцизи. Изводът е,
че за пръв път имахме
правителство, което кра-
деше приходите на
държавата, не комисиони
и рекет, а приходите ди-
ректно се отклоняваха”,

заяви депутатът. Според
него с тези 2 млрд. го-
дишно правителството
спокойно е можело да
индексира доходите и да
захрани капиталовите
разходи.

“А капиталовите раз-
ходи са тотално пробити
- при Станишев бяха 14
млрд. лева, а при Бори-
сов ще бъдат не повече
от 11 млрд. лева. Излиза
така, че ако ги няма ре-
кетът, натискът върху мал-
ките и средните предпри-
ятия ежедневно и ако не
се отклоняват приходите,
държавата има ресурси
при повече свобода на
икономическата актив-
ност да се стабилизира.
Но затова ще трябват
много болезнени рефор-
ми - като рязане на пари-
те за някои структури,
буквално източващи
държавата, и пренасоч-
ването им към продуктив-
ни разходи за разкрива-
не на работни места”,

каза той.
Помолен да коменти-

ра препоръката на евро-
комисаря Кристалина Ге-
оргиева да бъде изтеглен
1 млрд. заем за стимули-
ране на бизнеса, Миха-
левски я определи като
напълно приложима тех-
нология, но не безуслов-
но. Той припомни, че по
времето на кабинета на
Иван Костов държавният
дълг е бил 120% от БВП,
при царя - 40%, при Ста-
нишев - под 14%, а в края
на миналата година се е
покачил до 19%. “Реше-
ние за нов заем би било
оправдано, но само при
спешни реформи, които
ние сами да си направим,
а не да викаме МВФ, кой-
то само ще ореже дохо-
дите и пенсиите. Впро-
чем, предлагам Криста-
лина много да не говори
сега, защото ни докара
един корифей от Вашинг-
тон и видяхме какво ста-
на, уточни Михалевски.

Димчо Михалевски

Ивайло Калфин:

Отказът от големи енергийни
проекти лишава България от влияние

БИЗНЕСМЕНИ ОТ ПЛОВДИВ
СЕ ОБЕДИНИХА СРЕЩУ
ВИСОКИТЕ ДАНЪЦИ

от серия публични семинари
“Глобални въпроси и диплома-
ция” към едноименната ма-
гистърска програма на универ-
ситета и е озаглавена “Предиз-
викателства и капани на енер-
гийната дипломация на ЕС”.

Основното предимство на
страни като България е гео-
графското им положение и по-
знанията им за Кавказ и Цен-
трална Азия, където се нами-
рат големите залежи от нефт
и газ в близост до границите
на ЕС, казва Калфин. Такива
страни биха могли да печелят
от това, че са част от силен
пазар, с който доставчиците са
принудени да се съобразяват,
смята евродепутатът.

Въпреки че е описана в Ли-
сабонския договор, енергийна-
та политика на ЕС е все още
твърде слаба, а страните-член-
ки не са готови да предоставят
достатъчно правомощия на ев-

ропейско равнище, категори-
чен е Калфин. Според него така
Европа не използва потенциа-
ла си на най-голям енергиен
пазар в света, който може да
поставя условия на доставчици-
те. В резултат европейската
енергийна дипломация е тро-
мава и не разполага с до-
статъчно силни инструменти.
Тези недостатъци станаха при-
чина и да отстъпи на Русия в
конкуренцията за достъп до
каспийския газ.

“Вместо симфония днес все
още слушаме какафония в енер-
гийната дипломация - липсва
партитура и никой не слуша ди-
ригента”, казва Калфин. В също-
то време никой не се съмнява,
че ЕС има нужда от обща енер-
гийна политика. Още повече, че
зависимостта му от вноса на
енергийни суровини вероятно
ще се увеличи до 80 процента
до 2030 година.

ции. На срещата не присъстваха представите-
ли на политически партии.

Според присъствалите на срещата основ-
ният проблем за местните предприемачи е
ръстът на налозите за бизнеса - за автомоби-
ли, отпадъци, за разполагане на маси, разши-
рената синя зона, увеличената площ на т.нар.
Бяла зона за по-високи наеми на общински
обекти.

Бизнесмените подкрепиха и основни-
те искания на многохилядните протести
от последните седмици - премахването
на монопола на ЕРП-тата и промяна на
избирателната система. Те добавиха, че
енергодружествата не са единствените
монополисти в България, като добавиха
към тях водоснабдяването, здравната
каса и дори общинските предприятия.
Бизнесмените смятат също, че прозрач-
ността в управлението на местно и на-
ционално ниво може да бъде постигна-
та с бързото внедряване на електронно-
то правителство. По този начин всички
договори и решения на институциите ще
са достъпни за хората.

Всички искания ще бъдат вписани в
обща декларация, която ще се изпрати
до президента Росен Плевнелиев.

Гражданите настояват и за приемане на мораториум изобщо върху
продажбата на активи на БДЖ, както и за незабавно внасяне на
резервни части и ремонт на подвижните състави, собственост на
железницата. Сред исканията им са и идеите да се направи пълна
финансова ревизия на БДЖ и да се работи за сливането на НКЖИ
и БДЖ в една обща компания.

Приватизацията е единственият възможен начин БДЖ “Товарни
превози” да се стабилизира. Това каза пред журналисти транспорт-
ният министър в оставка Ивайло Московски, предаде “Фокус”. Спо-
ред Московски дружеството е в технически фалит от първия ден, в
който това правителство е дошло на власт. Дълговете са за 800 млн.
лв., те трябва да се покрият и приватизацията е единственият възмо-
жен начин, смята министърът в оставка. Ако това не стане, кредито-
рите ще активират своите вземания от дружеството и няма да има
БДЖ, заяви Московски.

На въпрос дали има възможност държавата да финансира БДЖ
Московски обясни, че трябва да се мине през т.нар. нотификация или
одобрение от Брюксел на държавна помощ, за да може държавата
по някакъв начин директно да даде пари.

На въпрос дали самата приватизация е законна, тъй като БДЖ е
в забранителния списък, Московски отговори: “БДЖ като холдинг е
в списъка, но като дъщерни компании не е. Мисля, че няма законов
проблем. Има агенция по приватизация, тя е водеща и е компетентна
да отговаря по този въпрос.”

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Общество
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Датата

НАТАЛИЯ
ГЕРГОВА

„За България докрай”
или „До края
на България”

ВИЛИАНА
СЕМЕРДЖИЕВА

(Не)Простимо

ДЕН НА РАКЕТНИТЕ ВОЙСКИ И АРТИЛЕРИ-
ЯТА НА БЪЛГАРСКАТА АРМИЯ. Определен

е за професионален
празник със заповед на
министъра на отбраната
от 7 май 1992 г. Свързан
е с участието на българ-
ската артилерия в реши-
телната атака за превзе-
мането на Одринската
крепост през Балкан-
ската война (1912-1913). На 11 март 1913 г. в
13 ч. е дадено началото на артилерийската под-
готовка на атаката на крепостта. За първи път
празникът се чества през 1993 г. по повод го-
дишнината от щурма и превземането на Од-
ринската крепост.

1702 - ИЗЛИЗА ПЪРВИЯТ БРОЙ НА ПЪРВИЯ
ВСЕКИДНЕВНИК.

Английският “Дейли
кърант” (The Daily
Courant) е самостоятел-
но издание до 1735 г.,
когато се слива с друг
вестник. Първият все-
кидневник, издаден от Едуард Малет, се появя-
ва близо 100 години след първия вестник в све-
та. За такъв официално е признат издаденият
през 1605 г. в Страсбург Relation aller Furnemmen
und gedenckwurdigen Historien на Йохан Карол.

1739 - В КОТЕЛ СЕ РАЖДА
СОФРОНИЙ ВРАЧАНСКИ,
ВЪЗРОЖДЕНЕЦ (УМИРА
1813 Г.). Ръкоположен е за

свещеник през 1762 г. През
1765 г. се среща с Паисий Хи-
лендарски, след което препис-
ва и популяризира “История
славяноболгарска”. През 1794
г. е ръкоположен за Врачански
епископ. Канонизиран за све-
тец с протокол номер 23 на Светия Синод на
БПЦ от 31 декември 1964 г.

1891 - УМИРА АЛЕКСАНДЪР БЕКЕРЕЛ,
ФРЕНСКИ ФИЗИК (Р. 1820 Г.).

Изучава слънчевия спектър, маг-
нетизма и електричеството. Рабо-
ти по луминесценцията и фосфо-
ресценцията. Син е на Антоан
Бекерел, който е пионер в изслед-
ването на физически явления,
свързани с електричеството и лу-
минесценцията. Баща е на Анри Бекерел -откри-
вател на естествената радиоактивност.

1907 - УБИТ Е ДИМИТЪР ПЕТ
КОВ, МИНИСТЪР-ПРЕДСЕ-
ДАТЕЛ НА БЪЛГАРИЯ (Р.
1858 Г.). Известен като Свир-

чо, лидер на Народнолиберална-
та партия. Оглавява 27-ото пра-
вителство на България (1906-
1907). Паметник украсява лобно-
то му място между СУ и Орлов
мост в София. На тази дата уми-
рат още двама български премиери - Драган
Цанков (през 1911 г.) и Иван Евстратиев Гешов
(през 1924 г.).

1921 - РАЖДА СЕ АСТОР ПИАЦОЛА, АРЖЕН-
ТИНСКИ КОМПОЗИТОР И МУЗИКАНТ (УМИ-
РА 1992 Г.). Известен като

големия обновител на аржентин-
ското танго. Започва да учи да
свири на бандонеон от осемго-
дишен и се превръща в един от
най-вдъхновените изпълнители
на този инструмент. Собствената
му формация “Октет Буенос Ай-
рес” през 1955-а слага началото
на новата ера в тангото. Пиацола играе важна
роля в живота на великия китарист Ал Ди Меола,
който издава албуми с творчеството на Пиацола.

2004 - ИЗВЪРШЕНИ СА БОМБЕНИ АТЕНТА-
ТИ В МАДРИД. Между

7,37 и 7,42 ч. местно време
избухват 10 мощни експло-
зии в 4 влака в испанската
столица. Загиват 191 души,
близо 2000 са ранени. От-
говорността за атентатите е
поета от бригадите “Абу
Хафс ал Масри” - член на терористичната мрежа
на “Ал Кайда”. Петдесет чужденци от 16 държави
са сред жертвите, в т.ч. и четирима българи. На 2
април 2004 г. в апартамент край Мадрид полици-
ята обкръжава седем заподозрени терористи. Те
се самовзривяват. Датата за атентата не е слу-
чайна - свързана е с други предишни терористич-
ни актове, като атаките на 11 септември 2001 г. в
Ню Йорк и нападението срещу синагогата в
Джерба на 11 април 2002 г. От 2005 г. по предло-
жение на Европейския парламент 11 март е обя-
вен за Европейски ден в памет на жертвите от
тероризма в страните членки на ЕС.
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Народното недовол-
ство се люшка. От Орлов
мост до Народното съ-
брание и обратно. От Ми-
нистерството на иконо-
миката до президентство-
то и обратно. А вече и от
президентството до Цен-
трална гара. И обратно.

Поне това се случи
вчера, когато един от про-
тестиращите пред прези-
денството предложи всич-

Протест в подкрепа
на 33-годишния учител
по английски език Хри-
сто Данев ще се състои
днес от 18.30 ч. пред
гимназия “Св. св. Кирил
и Методий” в Пловдив.
Учителят бе принуден
да подаде оставка след
изпълнение заедно с
учениците си на “Хар-
лем шейк” в двора на
школото. И независимо
от по-нататъшното раз-
витие на случая, Христо
Данев заяви, че няма да
се върне в училището.
Макар да споделя с
огорчение: “Изгубих
контакт с децата, изгу-

бих работата, която оби-
чам и която винаги съм
вършил с огромно жела-
ние”.

Постъпката на учите-
ля, в чиято защита се
подписаха над 600 уче-
ници и родители (дали
са много учителите, ко-
ито могат да се похва-
лят с такава единодуш-
на подкрепа?), бе пори-
цана от директорката и
негови колеги като бе-
зотговорна и накърнява-
ща престижа на гимна-
зията. Всъщност става
дума за пародиране на
видеоклип, регистрирал
през последните две
седмици милиони гледа-
ния в световната интер-
нет мрежа.

Учителската профе-
сия все повече се феми-
низира, още по-малко
са младите мъже, които
стават учители не зара-
ди заплатата или пора-
ди липсата на друга
възможност, а с искре-
ното желание да обуча-
ват деца. Може би една

строга забележка от
ръководството щеше да
бъде достатъчна за този
човек, който, по думите
на родители и ученици,
не се ограничава с 45-
те минути в клас, а ходи
на кино с децата, води
ги да спортуват и т.н. за-
нимания, които не му
влизат в длъжностната
характеристика. При
стряскащата статистика,
че всеки четвърти тий-
нейджър пие, пуши или
се дрогира, г-н Данев
очевидно е спечелил
доверието и симпатиите
на питомците си и ако
утре те имат проблеми,
които не биха сподели-
ли с родителите си, ве-
роятно ще ги обсъдят с
него. И ще получат ра-
зумен съвет - от човек,
който не скъпи личното
си време и отделя от
него за учениците си.

Един от култовите,
както е модерно да се
казва, филми на тази
тема за моето поколе-
ние е “Сбогом, прияте-

ли!” на Борислав Ша-
ралиев (1970 г.), в който
Владимир Смирнов из-
пълнява ролята на учи-
теля Боев, любимец на
учениците си. Той се
стремеше да ги учи да
мислят и да стигат до са-
мостоятелни решения, а
в края на всеки урок
отделяше по пет минути
за остроумия.

Не взимам страната
на учителя Данев, защо-
то не го познавам, а и
съм расла във време, в
което училищната инсти-
туция изискваше безпре-
кословно подчинение на
правилата и дисципли-
ната. И сега съм убеде-
на, че трябва да се от-
насяме към нея с рес-
пект.

Но времената са ко-
ренно различни, днеш-
ните деца се възпитават
много по-трудно и ако
толкова крайно съдим
любимите им учители,
от това губят не само
учениците, но и самото
училище.

ки да тръгнат към Цент-
рална гара, тъй като
продължавала незакон-
ната процедура по прива-
тизацията на “БДЖ-Товар-
ни превози”. Множеството
тутакси се отправи натам.
И какво като отидоха на
гаратa? Спряха привати-
зацията ли? Не, спряха
влаковете. Спряха ги
същите хора, които, пре-
ди да блокират жп линии-
те, заявиха, че за да се
докарат железниците до
фалит, разписанието на
влаковете умишлено се
правело така, че хората
да предпочитат да пъту-
ват с автобус.

Със скандирания “За
България докрай” вчера
протестът всъщност ра-
ботеше за края на БДЖ,
като затрудни пътуване-
то на тези, които са пред-

почели да си купят билет
за влак, вместо за авто-
бус. Така стана и във
Варна, където движение-
то на влаковете бе бло-
кирано за 20 минути.

Жалко. Спонтанният
протест на гражданите
срещу монополите, кой-
то говореше за наченки
на истинско гражданско
общество, се оказа по-
редната лъжа. Защото се
изроди. Вече всеки иска
всичко. И най-вече някои
“нови лица” искат чрез
народното недоволство
да се докопат до властта.

С транспаранта “На-
родът не преговаря” се
увиха неколцина т.нар.
организатори, които вче-
ра преди протеста в ефи-
ра на националното радио
водеха грозен спор кой е
по-легитимен, кого при-

знава народът, кой на кого
плаща. С други думи, “чия
крава гази чуждите лива-
ди, кой ага е по-добър,
чии волове са по-яки и по-
напършени и така на-
татък”.

Кавгата на “предводи-
телите на народа” досущ
замяза на продължител-
ния спор между хаджи
Генчо и дядо Либен, кой-
то започва от това кое
вино е по-хубаво, преми-
нава към турските и мос-
ковските пушки и стига до
конете, когато най-сетне
Хаджията казва на дядо
Либен, че неговият кон не
е кон, а клепоуха свиня.
След това двамата се раз-
делят сърдити, за да се
срещнат по-късно пак. И
всичко започва отначало.

И докога ще започва-
ме отначало?
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Интервю

Рано или късно моделът
ще се смени, но на каква цена

Панайот Рандев:

На предстоящите избори ще имаме патова
ситуация като в Италия, твърди ръководителят
на Института „Ре - Генезис” пред „Фокус”

Àêî íå ñïóêàø öèðåÿ
íàâðåìå, òîé ùå ñå
ðàçðàñòâà äî ãàíãðåíà
‘

‘

Òîâà, ÷å ñè íà÷åëî íà àâòîìîáèëà,
íå çíà÷è, ÷å ìîæåø äà ãî óïðàâëÿâàø

‘
‘

*Със съкращения,
заглавията са
на редакцията

 Г-н Рандев, какви са ос-
новните причини за протес-
тите през последните седми-
ци?

- Самите протестиращи ка-
заха, че високите сметки за ток
ги притесниха в края на януа-
ри-началото на февруари, но
това беше просто фитилът. На
практика към началото на март
това е комбинация между ико-
номически и политически при-
чини. Икономическите са из-
ключително ниските доходи на
хората и високите цени, а по-
литическите - недоверието в
партиите, които в момента са
представени в парламента.
Миксът от тези две неща дове-
де до настоящата ситуация.

 Според вас защо из-
веднъж народът се надига
срещу монополите? Какво е
психологическото обяснение
за това?

- Аз не мисля, че народът се
надига точно срещу монополи-
те. Когато човек е недоволен
от нещо, независимо от какво,
той в началото има бушуваща
емоция, след това й намира име
- обикновено тя е нещо външно.
Това име след това се превръ-
ща в някаква мантра. Не смя-
там, че т.нар. монополи са
първопричината, даже и основ-
ната причина за това, което се
случва. Това е донякъде
смътното, но ясно като усеща-
не вътрешно състояние на хо-
рата, че повече така не може.
Те са му намерили името - мо-
нополите. Това е повърхностно,
както за някакво тъмно петно
по кожата причината не е само
в кожата. Вероятно има някакъв
проблем с обмяната на вещест-
вата или някакво хронично за-
боляване. Но това, което хора-
та виждат, е петънцето, и смя-
тат, че то самичко е причина.

Така и при сегашните неща
- обстоятелствата са се стекли
по такъв начин, че хората усе-
щат, че повече така не може.
За съжаление обаче голяма
част от проблема е в самите
нас. Това в психологията се
нарича проекция, т.е. проблем,
който е вътре в нас, ние го из-
насяме навън и обявяваме, че е
в някой друг. С цялото ми ува-
жение към протестиращите: те
за себе си са прави от всякаква
гледна точка - и обективна, и
субективна, но всъщност ние
сме първопричината, всеки от
нас.

Преди пет години имаше
едно общоевропейско изслед-
ване за ценностите и от него
излизаше, че от порядъка на
85% (сега сигурно са 95 про-
цента) от хората казват, че не
харесват ситуацията, в която
живеят - и икономическа, и по-
литическа, но само 19 процен-
та са готови активно да участ-
ват и да направят нещо. Имен-
но това нехаресване на
външната ситуация, но и неже-
лание да се включиш в промя-
ната й създава това вътрешно
противоречие, което избива
навън.

 Възможно ли е културал-
ният модел на даден народ да
се променя с годините?

- Може, но това става не с
години, а с десетилетия. В Ита-
лия им трябваха 800 години от
времето на Венецианската и
другите републики да стигнат
до днешното “Движение пет
звезди”. В Англия демокрация-
та се развива със столетия, тях-

ната конституция е от 1200 го-
дина. Трябват столетия за тези
неща, дори и в модерния свят
трябват десетилетия. Спомнете
си българите от края на XIX век
- това са доста насочени към
обединение хора, но след това
вече нещата малко се услож-
няват. Ето, ние 25 години не
можем да изясним какво точно
искаме и вероятно ще ни тряб-
ват още поне 10-15 години.
Причината е в културалния мо-
дел, но той е навсякъде - в по-
литиците, във всеки от нас.

Аз не смятам, че проблемът
може да се реши с някакво
гласуване, това е козметична
операция. Моята прогноза е, че
на предстоящите избори ще
имаме патова ситуация от типа
на италианската. Приблизител-
но 1/3 ще гласуват за досегаш-
ните парламентарни партии,
които са били на власт - дали
ще са 35 или 45 процента, не е
съществено. Между 1/4 и 1/3 ще
гласуват за националистичес-
ка коалиция, в която “Атака”
може би ще бъде катализира-
щият фактор. 25-30 процента
ще са за някакви екзотични
формации, в които част от про-
тестиращите ще намерят своя
глас, но той ще бъде по-екстре-

мен. Ще се получи така, че в
средата на май ще бъдем в
ситуация, в която ще имаме пат,
няма да може да се състави
правителство и ще отидем на
нови избори есента или по Ко-
леда, които нищо чудно да ус-
ложнят ситуацията още повече.

В момента в Италия ги е
страх да направят отказ от
съставяне на правителство, за-
щото, ако досега 25% са за
“Движение пет звезди”, а по 30
процента са за двете основни
лява и дясна партия, ако се
направят нови избори наесен
там, това движение ще вземе
40, а може би и 50 процента и
ще стане управляващата пар-
тия. Тоест, ние сами сме се са-
мопрецакали с начина си на
мислене. Звучи много тъжно, но
е вярно. Може би трябва да се
появи някой като Моисей, да ни
води 30-40 години из пустиня-
та, докато не измрем всички,
които сме си спомняли, че сме
били роби някога.

 Според вас има ли поне
начало за промяна у нас?

- Начало винаги е имало.
Имало е дисиденти, макар и не

тези, които уж ни се представят
за такива - като Желю Желев и
Тренчев, а те определено не
са точно дисиденти на Бълга-
рия. През всичките години - и
през последните 20, и през
последните 10, и в момента има
хора, които мислят алтернатив-
но. Но в момента алтернативи-
те, които се предлагат, в голя-
мата си част са или екстремни
- палаткови лагери и други та-
кива, или както ГЕРБ от онзи
ден почват да правят листите
си за бъдещите избори. Те се
надяват, че едва ли не отново
ще победят. Според мен ГЕРБ
няма да може да получи пове-
че от 15-20 процента, каквото и
да направи.

 Мислите ли, че са реали-
стични исканията на една
част от протестиращите за
смяна на модела на управле-
ние?

- Моделът рано или късно
ще се смени, въпросът е кога и
на каква цена. Явно политиче-
ските партии, защото искат да
останат на власт, най-малкото
да си закрият следите от това,
което са свършили през послед-
ните години или поради това,
че ще станат безработни, ако
не са в политиката, няма да поз-

волят тази промяна, но това не
са много хора. Те са хиляда, две
хиляди души от най-тесните
партийни активи и още сигурно
50 хиляди около тях.

В непосредствено бъдеще
няма да има някаква промяна
на модела, но при една патова
политическа ситуация,
продължаваща с месеци, ще се
стигне до такава и от двете
страни. Масите ще поумнеят, ще
намерят разумни решения, по-
литиците ще видят, че не могат
да се справят със ситуацията, и
ще са готови не просто на ком-
промиси, а на по-радикални
решения. Проблемът не са на-
стоящите избори. За мен е ясно
какво ще стане - пат. Проблемът
е как и протестиращите, и ма-
сата от мълчаливото населе-
ние, и политиците, защото това
са трите групи играчи, ще на-
мерят в дългосрочен план ня-
какви разумни решения към
края на годината.

Психологически така стоят
нещата: психиката може да
бъде запалена за секунди, то-
ест от спокоен човек може да
получим гневен и крещящ чо-

век, но намирането на разумно
решение изисква много неща,
които аз не виждам нито в про-
тестиращите, нито в политици-
те. Това е отговорност, това е
експертност, това е разумност,
това е мъдрост, особено по-
следното - то се формира с го-
дини.

 Напоследък се забеляз-
ва разделение на протести-
ращите в техните искания. В
този смисъл смятате ли, че
ще продължат да протести-
рат заедно?

- Основният фактор в момен-
та е какво ще направят прези-
дентът и парламентът в близки-
те 10 дни, до средата на друга-
та седмица. Това или ще поту-
ши, или ще увеличи протести-
те. Моите досегашни анализи
са, че към момента 70-80% от
населението (нямам предвид
само протестиращите - там то е
по-малка част), са минималис-
ти. Те искат системата да се
запази, но да има малки, дреб-
ни стъпчици - 5%-10% да им
отпаднат от сметките. Това е
моделът на малкия човечец или
на Андрешко. Малко е тъжно
да го кажем, но така стоят не-
щата. Тези хора при по-сериоз-
ни стъпки от правителство, от
парламент, вероятно ще влязат
отново в спокойно състояние.
Но аз смятам, че дори такива
стъпки няма да бъдат направе-
ни от президента и от парла-
мента поради криворазбрана
идея, че те управляват проце-
сите - те вече не ги управляват.
Това, че си начело на автомо-
била, че си седнал на мястото
на шофьора, не означава, че
ако развием автомобила, мо-

жеш да го управляваш.
Една част от втората група

- максималистите, ще се обез-
вери, втората част ще станат по-
екстремни, дори ще отидат към
масови протести, спиране на
движението по разни пътища -
една много ефективна форма,
за която става дума във Варна,
и неплащане на сметки. Ако
един не си плати сметка - о’кей,
ще му спрат тока, но ако
100 000 във Варна и 200 000 в
София и още 200 000 останали
не си платят сметките, това вече
е проблем, не може да спреш
тока на половин милион души.
Технически е сложно, пък и ако
го спреш на толкова хора, теж-
ко на спиращия... Има много
форми действията да се ради-
кализират, не само с митинги.

 Като цяло каква е ваша-
та прогноза, докога ще
продължат протестите по
улиците?

- Докато не намерят спра-
ведливо разрешение. Това е
като един цирей - ако не го
спукаш навреме, той ще се
разраства, ще стигне до ганг-
рена. Към днешна дата поли-
тиците нямат инструмент да
влияят върху протестите. Бой-
ко Борисов си подаде оставка-
та, Плевнелиев свика Общест-
вен съвет - нищо не се проме-
ни. Парламентът вероятно ще
се откаже да прави промени в
Изборния кодекс под претекст,
че няма време. Технически и
конституционно има начини
парламентът да се удължи.
Явно става въпрос за полити-
ческо нежелание. Нещата ще
се радикализират от някои
елементи, част от население-
то ще изгуби интерес, ще каже:
това е поредната, десетата,
петнайсета, двайсета ситуация,
в която ние пропадаме с един
и същ резултат, особено хора-
та от малките градове и села-
та. Те и сега не са активни. Част
от интелигенцията за съжале-
ние не е активна.
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Вуковар (на хърватски: Vukovar) е

град в Източна Хърватска, област За-
падна Славония, център на Вуковарско-
Сремската жупания. Вуковар е най-го-
лямото речно пристанище в страната,
разположено при вливането на река
Вука в река Дунав. Населението на
града е 30 126 души (според преброя-
ване от 2001 г.), а на цялата община -
31 670.

До 1991 година градът е почти не-
известен в световен мащаб, но след
продължилата 87 дни битка за негово-
то превземане от части на Югославска-
та народна армия и сръбски паравоен-
ни формирования от началото на ав-
густ до средата на ноември с.г. Вуковар
става символ на хърватската съпротива
във войната за отделянето на Хърват-
ска от бивша Югославия. Няколко сед-
мици след сражението се обявява при-
мирие.

Вуковар остава в сръбски ръце до
1998 г., когато се връща по мирен път
на Хърватска. Оттогава градът е почти
възстановен, но има само половината
от предвоенното си население и много
сгради още носят следи от сражението.
Двете основни етнически групи във
Вуковар остават дълбоко разделени и
градът не е възвърнал предишния си
разцвет. Сърбите живеят основно в
квартал Борово и няколко села около
града.

От около две седмици Вуковар ста-
на отново място на внимание, след като
правителството на Хърватска прие ре-
шение в града кирилицата да бъде
въведена като служебна азбука. Спо-
ред хърватските закони, малцинствата
могат да използват майчиния си език
като официален в регионите, където
представляват над една трета от насе-
лението. А Вуковар е такъв град, сочат
данните от преброяването.

Протестът започва символично в
центъра на града точно в 12,05 ч. -
времето, когато първата сръбска раке-
та пада в града през август 1991 годи-
на. Организаторите се обединяват в
сдружението “Щаб за отбрана на
хърватски Вуковар”, а протестът е с
мото: “За хърватски Вуковар - не на
кирилицата”. Заедно с гражданите на
Вуковар в протеста са се включили и
многобройни граждани от всички краи-
ща на Хърватска, неправителствени
организации, Съюзът на хърватските
военноинвалиди, Съюзът на защитни-
ците на Вуковар, бивши военнопленни-
ци, деца на загиналите във войната и
други. Към правителството на Хърват-
ска и парламента на страната е изпра-
тена декларация с искането Вуковар да
бъде изключен от разпоредбите на
Закона за националните малцинства и
да се въведе мораториум върху въвеж-
дането на двуезичност във Вуковар за
следващите 50 години.

Председателят на най-голямата
сръбска партия в Хърватска - Незави-
симата сръбска демократическа партия,
Милорад Пуповац, е заявил, че подоб-
ни протести в никакъв случай не спо-
магат за подобряването на междуна-
родния имидж на Хърватска, която на 1
юли 2013 г. трябва да стане държава
членка на Европейския съюз.

На стр. 12

Методи МЕТОДИЕВ,
кор. на ДУМА в Белград

ВУКОВАР
ПРОТИВ
КИРИЛИЦАТА
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“Скъпи тате, ти
си вдъхновение за
човечеството!” -
това са само
част от
посланията,
написани от
ученици на
камъчета,
поставени пред
дома на Нелсън
Мандела в
Йоханесбург, за да
засвидетелстват
обичта си към
него. Бившият
първи тъмнокож
президент на
Южна Африка в
момента е в
болница в
Претория за
медицински
изследвания,
свързани с
прекараната преди
няколко месеца
белодробна
инфекция

Над 54 хил. евакуирани жители
на японската префектура Фукуши-
ма, пострадали при инцидента в
едноименната атомна електроцен-
трала, няма да могат да се върнат
в своите домове, поне в следващи-
те четири години. Това стана ясно
вчера, в навечерието на втората
годишнина от трагедията.

В съответствие с оценката за
състоянието на териториите в бли-
зост до авариралата АЕЦ прави-
телството на Япония е готово в
следващите години да отмени ука-
за за евакуирането на редица рай-
они, включително и за тези в гра-
ниците на 20-километровата зона
около централата.

Освен това японските власти са
обозначили редица райони, за ко-
ито сроковете за връщане на на-
селението не може да бъдат опре-
делени. В тези райони влизат се-
дем селища, където са живели 26
хил. души.

В навечерието на годишнината
от трагедията хиляди души се
включиха в демонстрация срещу
ядрената енергетика в Токио. Хо-
рата призоваха правителството да
се откаже от ядрената енергетика.

Хърватският министър на туризма Велко
Остоич подаде оставка заради твърдения в
медиите, че семейството му се е облагодетел-
ствало от продажбата на земя след промяна в
закон. Туристическата индустрия е сред най-
важните отрасли в Хърватска, която ще се при-
съедини към ЕС на 1 юли. Туризмът осигурява
20% от БВП на страната.

Оставки на високопоставени служители ва-
лят и в Гърция. Шефът на гръцкия приватизаци-
онен фонд Такис Атанасопулос подаде оставка
след по-малко от година на поста. Атанасопу-
лос обяснява мотивите за оттеглянето си с раз-
следването, свързано с предишната му позиция
като шеф на Държавната енергийна компания
(ДЕК). Прокуратурата повдигна обвинения сре-
щу Атанасопулос и други членове на управи-
телния съвет на компанията по обвинение, че
договорът за строителство на електроцентрала
от 2007 г. не е бил съобразен с възможностите
на бюджета.

И главният секретар на гръцкото финансово
министерство Георге Мергос, също бивш член
на управителния съвет на ДЕК, подаде оставка.
Сътресенията в ръководството на финансовото
министерство дойдоха в момент, когато тече
одит от страна на международните кредитори
на хода на реформите в Гърция, включително и
хода на приватизацията, за да бъде отпуснат
нов транш от помощи на Атина идния месец.

Канарските острови са
петият испански регион, по-
искал финансова помощ от
централното правителство,
предаде ИТАР-ТАСС. Канар-
ските острови са изпратили
молба до Мадрид да им
бъдат предоставени 421,8

Ислямистки групи от съпротивата в
Сирия, сред които джихадистката “Ал
Носра”, създадоха местен съвет, който
ще се занимава с текущите въпроси в
Източна Сирия, големи части от която
са под техен контрол. Това съобщи
АФП, като цитира сирийския Център за
наблюдение на правата на човека. “Гос-
под нареди на ислямистките батальони
да сформират Религиозен съвет в из-
точния регион, за да управляват дела-
та на населението и да запълнят ваку-
ума по отношение на сигурността”, се
посочва в комюнике, подписано от този
съвет и разгласено чрез Центъра. Спо-
ред агенцията съветът се състои от ня-
колко служби, отговарящи за правосъ-
дието, полицията и оказването на по-
мощ и услуги.

Ислямисти въвеждат
„ред” в Източна Сирия
Дамаск обвинява Саудитска Арабия и Катар, че финансират радикални
групировки, които да превърнат страната в ислямистка държава

И Канарските острови поискаха финансова помощ

Видеоматериал, разпространен от
Центъра, показва конвой на бунтовни-
ци, развяващи черните знамена на ис-
лямистките бойци, да преминава в Деир
Езор, и снимки на бунтовници, които
окачват бандерол на сграда в град
Маядин с надпис “Религиозен съвет на
източния регион”.

В Източна Сирия, която включва
провинциите Деир Езор, Хасака и Рака,
ислямистките бунтовници и преди всич-
ко членове на “Ал Носра” удържаха ня-
колко победи срещу войските на Ба-
шар Асад, които отбраняват последни-
те си позиции в този район с петролни
залежи.

Припомняме, че Фронтът “Ал Нос-
ра”, който до началото на бунта бе не-
известен, направи мълниеносен про-

бив от средата на 2012 г., налагайки
се като негов авангард, и измести Си-
рийската свободна армия, главната
опозиционна сила срещу режима на
Башар Асад. Бунтовници от Сирийска-
та свободна армия признали пред
АФП, че макар и малобройни, бойците
от “Ал Носра” разполагат с много по-
голяма икономическа и материално-
техническа подкрепа от останалите
бунтовници и непрекъснато получават
пари от чужбина.

Цел на действията на групата, която
привлича местни бойци срещу заплаща-
не, са стратегически обекти, газови и
петролни находища в цяла Източна Си-
рия. “Ал Носра” не крие стремежите си
да завземе изцяло властта в Сирия, ко-
ято да превърне в ислямистка държава.

млн. евро от специалния ан-
тикризисен фонд. От тези
средства 129 млн. евро са за
погасяване на дългове, а
останалите - за покриване
на дефицита в бюджета на
региона, който по предвари-
телни данни тази година е

0,7% от брутния вътрешен
продукт (БВП) на Канарски-
те острови.

Досега за помощ към
централното правителство
са се обърнали Каталония (9
млрд. евро), Валенсия (2,3
млрд. евро), Мурсия (630 млн.

евро) и Балеарските остро-
ви (569,8 млн. евро). Обемът
на специалния антикризисен
фонд, създаден за оказване
на финансова помощ на ав-
тономните райони в Испа-
ния, е на стойност 23 мили-
арда евро.

Валят оставкиДВЕ ГОДИНИ СЛЕД ФУКУШИМА

Пожар в жилищна сграда в
околностите на германския град

Щутгард отне живота на седем души,
шест от които деца. Огънят лумнал в

бивша стара фабрика, превърната в
жилищна кооперация. В нея се е

помещавала асоциация за германо-
турски културен обмен. Според

полицията стихията е тръгнала от
отоплителна печка на втория етаж и
изключва версията за умишлен палеж

по ксенофобски подбуди

Снимка БГНЕС Нападнаха полицейски
участък в Атина

Група анархисти от 15-20
човека нападнаха полицейски
участък в центъра на Атина.
Според полицията срещу участъ-
ка са били хвърлени общо 10 “кок-
тейла Молотов”, но огнищата
на пожар са били потушени
бързо. Не се съобщава за ранени
и арестувани.

Референдум на
Фолклендските
острови

Жителите на британската
задморска територия Фолкланд-
ски острови решават на рефе-
рендум по въпроса за политиче-
ския им статут. По време на
двудневното гласуване населе-
нието ще отговоря на въпроса
“Искате ли Фолкландски острови
да запазят своя настоящ поли-
тически статут на задморска
територия на Обединеното
кралство?”.

Аун Сан Су Чжи
отново лидер на НЛД

Лауреатката на Нобелова
награда за мир Аун Сан Су Чжи
беше преизбрана единодушно за
лидер на Националната лига за
демокрация. Бившата политиче-
ска затворничка призова члено-
вете на партията си да се обе-
динят и да прекратят разногла-
сията помежду си.

Израел поиска
френска помощ
за Иран

Президентът на Израел Ши-
мон Перес и френският му коле-
га Франсоа Оланд обсъдиха в Тел
Авив проблемите, които Йеруса-
лим има с Техеран. Според изра-
елския държавен глава Иран иг-
рае опасна игра с продължаване-
то на ядрената си програма и
повдигна въпросът за обявява-
нето на “Хизбула” за терорис-
тична организация.

Пожари и безредици
в Кайро

Централата на египетската
футболна асоциация и клуб за
отдих на полицейските служите-
ли в Кайро бяха опожарени от
разгневени протестиращи, след
като стана ясно, че съдът в
египетската столица потвърди
смъртните присъди на 21 човека
заради тяхното участие в раз-
мириците, довели до смъртта на
74 души след мач в Порт Саид.
Същевременно жители на града
се опитват да блокират Суец-
кия канал на моторни лодки.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Снимка БГНЕС
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европейски процес, кой-
то в крайна сметка или
ще стимулира необходи-
мите реформи на иконо-
мическото управление в
ЕС в съответствие с но-
вите условия, или ще до-
веде до “тоталитарна Ев-
ропа, която се управлява
от ЕЦБ и се стреми един-
ствено към краткосрочна

политика”, както се изра-
зява Марин льо Пен. Раз-
бира се, че конкретните
причини за недоволстото
на гражданите на Евро-
па и у нас са различни,
но дори в лидера Герма-
ния се появи до-
клад за бедност-
та, от който стана
ясно наяве, че
“богатите са ста-
нали още по-бо-
гати, а бедните -
още по-бедни”
през последните
години. Едно е да
си беден в Герма-
ния, друго - у нас,
или както каза на-
скоро един наш
емигрант - разли-
ката е от “А” до
“Я”, но в Брюксел
определено си
дават сметка за
последиците и де-
батите са започ-
нали - на високо
ниво, стъпка по
стъпка, с противо-
речия и дори ост-
ри нетипични из-
к а з в а н и я .
Въпросът е дали
това ще доведе до
добро общо бъде-
ще на ЕС, на ня-
колко скорости
или някакъв трети
път, като се избег-
нат разнопосоч-
ните и тяснополи-
тически теми, или
гневните маси ще
пометат всичко по
пътя си. Случвало

Масовите протести, проявяващи се като
общоевропейски процес, поставят на дневен
ред необходимостта от сериозни реформи
на икономическото управление на ЕС

се е в историята, но все
пак отдавна. Няма как да
са във възторг някои гер-
манци например, когато
в периода на криза стра-
ната се развива положи-
телно и на нея се гледа
със завист, а те взимат
вече работни заплати,
които са по-малки от со-
циалните помощи. Защо-
то Германия е социална
държава и там бедността
е относителна. Там бед-
ни са тези, които имат
доход под 925 евро, т.е.
65% от средния за стра-
ната доход, и това са 13

млн. души. Казано с дру-
ги думи, в просперираща
Германия неравномерно-
то разпределение на до-
ходите е поставено на
вниманието на политици
и граждани и няма

съмнение, че дебатите са
започнали, мерките си-
гурни, защото “германци-
те винаги отиват директ-
но към целта, с фронта-
лен удар, без танци”, как-
то се изрази Оскаровият
лауреат за поддържаща
мъжка роля тази година
Кристо Уолц /австриец/
на въпрос за разликата
между германците и ав-
стрийците.

Нашият дебат пред-
стои, но засега мъглата е
непрогледна. Докато
президентът Оланд на-
пример вече лансира

своите виждания за
бъдещето на Европа и
така обърна прожектори-
те към Франция, която
има проблеми с конку-
ренция, безработица и
т.н. ЕС е на кръстопът и

се движи колебли-
во, взима бавни ре-
шения и размисли-
те за бъдещето ся-
каш не са на пре-
ден план. Нацио-
налните интереси
и социалните про-
блеми в повечето
европейски страни
отклоняват внима-
нието от “повече
Европа”. Съзнава
се, че е необходи-
мо надграждане
над постигнатото
до момента, ясно е,
че слабият растеж
и високата безра-

ботица не са временно
явление и че е необхо-
дима сериозна промяна.
Но каква, за да остане
Европа онова място за
живеене, което един
бивш белгийски премиер

Общонационалната
стачка в Атина в края

на миналия месец изкара
за пореден път хиляди

гърци по улиците

Испания също е завладяна от стачна вълна. Последният голям протест
беше на работниците в испанската авиокомпания “Иберия”, която подготвя

драстични съкращения на персонала си

Една от
най-стабилните
икономически
страни в
Евросъюза също
има проблеми.
След стачките на
професионалните
съюзи в страната
от края на
миналия месец и
предупредителните
стачки на
учителите от
началото на този,
германците, също
като българите,
излизат
на улиците
заради високи
сметки за ток

Зорница ИЛИЕВА

Н
яма съмнение,
че и нашите
масови протес-
ти напоследък
са част от един

нарече “империя на доб-
рото”? Вижда се, у нас
още по-ясно, че е нали-
це деморализация, и то
не само на пазарите, а и
при хората, които са по-
вече време по улиците и
изливат гнева си срещу
всичко и всеки. Тази
опасност не е само наша,
тя е и европейска, което
не оправдава домашните
управляващи. Докато в
Европа правят усилия да
извлекат поуки и намерят
онези компромисни ре-
шения, които ще адапти-
рат конкретните нацио-
нални специфики с обща-
та политика, у нас се иг-
рае  на “не се сърди,
човече” и уж “нищо лич-
но”. Не се осъзнава
дълбочината на пробле-
мите, отчаянието на хо-
рата и че бедността тряб-
ва да е единственият при-
оритет на всяко следва-
що управление у нас.
Крива, права, но продъл-
жи дълго политиката на
затягане на коланите, и
последиците са налице.
Наистина е нужна “глътка
въздух поне за някакъв
период”, защото на реп-
лика на някакви интервю-
иращи в центъра на Со-
фия за храните и качест-
вото им в България, една
жена отговори: “Ама как-
ва храна, аз съм гладна”.
Всеки пропуснат ден ще
задълбочи кризата и за-
това думи в Брюксел за
“страните, които имат ви-
сока конкурентоспособ-
ност, трябва да позволят

на останалите да се
съвземат, докато се по-
стигне равновесие”, може
и да бъдат спасителен
пояс за нас, ако се при-
емат от всички и се
възприеме нееднознач-

но политика на социална
справедливост. При всич-
ки случаи в Брюксел ще
се търси комбинация от
мерки за затягане на ко-
ланите заедно със стиму-
лиране на растежа, за да
се спазят основните
принципи на ЕС като ин-
теграция и солидарност,
но как това ще се прене-
се у нас, предстои да
разберем. Защото 28
млн. безработни в ЕС
изискват незабавни фи-
нансови инструменти, за
да се гарантира заетост,
обучение, образование и
здравеопазване, както и
сигурност за работещите
и техните пенсии, за ми-
нималните доходи. Това
не са ли проблеми и на
нашето общество? В ЕС
търсят равновесие между
правила и отговорности,
както и ясно бъдеще, без
“всеки да си избира лю-
бими ястия от менюто”,
както казва френският
президент Оланд, визи-
райки британския преми-
ер Камерън.

Всъщност на ЕС
предстоят не само деба-
ти на върха по отноше-
ние на съдбата на собст-
веното население в пе-
риода на кризата, а и за
ролята му в процесите,
които се отнасят до це-
лия свят, до общата
външна политика, обща-
та отбрана, налагането
на “общ глас” на между-
народната сцена при
решаване на конфликти
като тези в Близкия из-

ток, Северна Африка, в
т.ч. преговорите между
Палестина и Израел и
т.н. Просто светът вече е
друг, а завършилата смя-
на на върха в Китай даде
ясно да се разбере, че

тази държава със забе-
лежителен икономичес-
ки ръст си поставя зада-
чи като повишаване ка-
чеството на живота,
т.нар. “красив Китай”, и
не крие,че се е поучила
от опита на Европа и
проблемите й, в т.ч. и на
Русия. А освен Китай,
има Латинска Америка,
има Индия, и всеки се
стреми да бъде лидер в
този глобален свят с не-
решени човешки про-
блеми. Да не говорим за
нашия съсед Турция.

В крайна сметка след
дебатите в Брюксел от
първите месеци на тази
година се оказва, че
между Германия и Фран-
ция, водещите държави в
ЕС, няма фундаментални
различия по отношение
бъдещето на Европа и
националните интереси
могат да намерят място
сред общите. Защото ЕС
е политически проект с
харизма и да се залага
бъдещето му на карта
поради временни нацио-
нални придобивки е най-
малкото недалновидно.
Без значение дали се е
получило под вътрешен
или външен натиск. За
нас остава не само да
следим дебатите и да
разчитаме на фондовете
от ЕС, а да определим
първо вътрешните си при-
оритети и да ги съгласу-
ваме по европейски с
Брюксел. Щом хората са
на улицата, значи, че не
сме успели до момента.

Ще остане ли Европа
„империя на доброто”?
Ще остане ли Европа
„империя на доброто”?
Ще остане ли Европа
„империя на доброто”?
Ще остане ли Европа
„империя на доброто”?
Ще остане ли Европа
„империя на доброто”?
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КОЙ ЩЕ Е СЛЕДВАЩИЯТ
„СТРОИТЕЛ НА МОСТОВЕ”*?
Под сянката на скандалите и интригите, които тресат Ватикана, утре
кардиналите избират най-достойния да се справи с проблемите на католическата църква
Кристиела СИМЕОНОВА

комуникационни технологии, за да може
да достигне всяка точка по света. Папа Бе-
недикт XVI имаше акаунт в Twitter на осем
езика. Католическата църква също използ-
ва няколко социални медийни платформи,
включително текстови съобщения в
YouTube, за да общува с младите хора. Но
всички са единодушни, че наследникът на
Бенедикт XVI не трябва да е опетнен от
скандали, предвид разтресения от интриги
и раздори Ватикан.

Макар да не е известен явен фаворит за
глава на Римокатолическата църква, лаге-
рите са ясни. От една страна е американ-
ската група кардинали - най-многобройна
след италианската и с най-голяма тежест
във финансирането на Ватикана. Италиан-
ската група е ориентирана към кандидат
от Латинска Америка. Непредвидима е
полската група, тъй като кардиналите в нея
били обидени на Бенедикт XVI, защото
блокирал предсрочното обявяване на пред-
шественика си Йоан Павел II за светец. От
Италия кардиналите, които имат право да
гласуват при избора на нов папа, са 28. От
останалата част на Европа - 32, от Север-
на Америка - 14, от Латинска Америка - 19,
от Африка - 11, от Азия - 10, Океания - 1.

Още от деня, когато папа Бенедикт XVI
обяви, че се оттегля от поста си, валят
предположения кои са фаворитите да по-
емат кормилото на Църквата. Според екс-
перти на Ватикана, изказали мнението си
във вестниците “Република” и “Стампа”, во-
дещите претенденти за папския престол
са италианецът Анджело Скола и брази-
лецът Одило Педро Шерер. 71-годишният
архиепископ на Милано Скола се ползва с
подкрепата на американските и герман-
ските кардинали и е смятан за кандидат на
реформистите. Той поддържа само ограни-
чени контакти с разтърсваната от сканда-
ли Курия. Шерер - 63-годишният архиепи-
скоп на Сао Пауло, е водещият кандидат
на консерваторите.

Преди дни Асошиейтед прес определи
кардинал Марк Уеле като човекът с най-
големи шансове да стане 266-ия глава на
Римокатолическата църква. Според агенци-
ята високата му длъжност на префект на
Конгрегацията по въпросите на епископите
(този, които я заема, проучва номинациите
за епископи от целия свят), консервативният
му уклон, прекараните години в Латинска
Америка, където живее най-многолюдното
католическо население в света, и работата
в Рим като председател на важна комисия
за Латинска Америка, което му осигурява
влияние върху по-голямата част на Запад-
ното полукълбо, го правят фаворит да за-
еме папския престол. Още през 2003 г., ко-
гато папа Йоан Павел II направи Уеле кар-
динал, тръгнаха слуховете, че може един
ден да заеме Светия престол. Името му се
появи след смъртта на полския папа през
2005 г., но тогава нямаше големи шансове
заради младата си възраст.

Но и фаворитът си има недостатъци. До-
ста лоша слава има Уеле в родния си Кве-
бек заради консерватизма си. Витаещите
около него слухове, че може да стане папа,
се посрещат противоречиво в провинцията
с все по-силни светски нагласи. Има опасе-
ния, че ако още един консервативен инте-
лектуалец, известен с непроницаемите си
речи, бъде избран за папа, ще бъдат нане-
сени още по-големи щети на Църквата, ко-
ято се опитва да намали щетите от загубата
на последователи в Европа и Северна Аме-
рика заради растящия секуларизъм и скан-
далите със сексуален тормоз.

Архиепископът на Виена кардинал Кри-
стоф Шьонборн също се нарежда сред
фаворитите. Той е реформатор и някога-
шен ученик на досегашния папа - добро
съчетание, но протестите в неговата епар-
хия не правят добро впечатление. Карди-
налите северноамериканци пък - енергич-
ни и модерни клирици като Шон О’Малей,
борец срещу педофилията в Бостън, архи-
епископът на Ню Йорк Тимъти Долан, безу-
корен духовник и любимец на медиите,
може да осъществят така необходимите
реформи в Курията. Според анализаторите
по-вероятно е да бъде избран духовник от
Запада, отколкото талантлив, но не особе-
но познат кандидат от Юга.

Предизвикателствата

Изборът на новия глава на Светия пре-

Процедурата

В началото на миналата седмица кар-
диналите от цял свят започнаха да прииж-
дат във Ватикана. Изолирани изцяло от
външния свят, без право на ползване на
телефон или радио - мерки, които целят да
възпрепятстват изтичането на информация
от провежданите при закрити врата пред-
варителни заседания, кардиналите са на-
станени в модерна резиденция, близо до
базиликата “Свети Петър”.

Сутринта на 12 март кардиналите ще
участват в тържествена меса за избора на
нов папа в базиликата “Свети Петър”, а
следобед ще започнат конклава (на латин-
ски: conclave - затворена стая; от латински
cum clave - под ключ) в Сикстинската капе-
ла, която още в сряда миналата седмица
беше затворена за посетители. Общо 115
кардинали, които не са достигнали 80-го-
дишна възраст, имат право на глас. Те
всъщност са 117, но двама от тях няма да
участват в конклава. Отсъстващите са индо-
незийският кардинал Джулиъс Риялди Дар-
маатмаджа - по здравословни причини - и
британският кардинал Кийт О’Брайън, кой-
то е подведен под отговорност за неумест-
но “сексуално поведение”. За избирането
на нов папа е необходимо мнозинство не
по-малко от 2/3 от гласовете на участващи-
те в конклава кардинали избиратели.

При изключително строга атмосфера
протича изборът на новия папа. Началото
на конклава се известява с влизането в
Сикстинската капела и възгласа “Extra
omnes” (“Всички вън”) и в залата остават
само кардиналите, които имат право на
глас. Вратите се затварят и едва след изби-
рането на новия папа помещението се от-
варя. Ако бял дим се извие от комин над
Сикстинската капела, значи е избран но-
вият папа. Димът се образува чрез изгаря-
нето на бюлетините за гласуване с добав-
ка на специални вещества. Ако димът оба-
че е черен, това означава, че гласуването
е неуспешно и папа не е избран.

Без съмнение изборът на кардиналите
няма да е никак лесен, ако искат следва-
щият папа да се справи с проблемите на
Римокатолическата църква - да върви в
крак с времето или да продължи да пази
процесите си в тайна.

Според широко разпространените мнения
шокиращото решение на папа Бенедикт XVI

да се оттегли от поста си се дължи
именно на скандалите и интригите,

които тресат
Римокатолическата църква

Бившият хърватски президент Сте-
пан (Стипе) Месич също смята, че
Хърватска трябва да приложи в пълен
обем законите за права на малцинст-
вата в страната, въз основа на които
като служебни във Вуковар трябва да
бъдат въведени сръбски език и кири-
лицата.

- Никой във Вуковар не се е борил
против кирилицата, а против агресия-
та на ЮНА и паравоенните формиро-
вания, но дори в ЮНА латиницата е
била служебна азбука - заявява Ме-
сич. - Хърватска е правова държава и
е нормално да прилага законите си.
Въвеждането на двуезичност няма
връзка с настоящето правителство, тъй

като законът за това е приет преди 11
години и проблемът понастоящем из-
лишно се политизира.

Премиерът на Хърватска Зоран
Миланович също застава твърдо зад
законовото решение да се въведе ки-
рилицата - “Социалдемократическата
партия е политическа сила, която пре-
ди повече от 20 години е решила да
защитава правата на малцинствата.
Ние сме партия на всички хърватски
граждани, независимо от етническия
им произход, и затова трябва да ува-
жаваме техните права. Хърватска не
се е сражавала против кирилицата, а
против агресора”, е заявил Милано-
вич във Вараждин.

Проблемът със сръбското малцин-

ство в Хърватска не е от вчера. Него-
вите корени са още от Втората све-
товна война и проблемът продължава
през време на Гражданската война в
страната през периода 1990-1995 г.,
та до наши дни. Безспорен е фактът,
че сръбското малцинство в Хърватска
определено има проблеми с осъщест-
вяването на правата си - завръщане
на бежанците, връщане на имущест-
вото, възстановяване на разрушените
къщи, използването на сръбски език
и други. Подобни проблеми нямат
други малцинства в страната - унгар-
ците в Северна Хърватска, италиан-
ското малцинство в Истра и други.

Същевременно обаче с приближа-
ването на датата за членство на За-
греб в ЕС тези проблеми под натиска
на Брюксел започват да се решават с
почти мълниеносна бързина. Дано оба-
че този процес не се развива само на
площадите и в медиите, а и с реални
действия на хърватските власти. Изли-
за ли кирилицата от мода на Балкани-
те? Парадоксът е в това, че кирилица-
та, която беше символ за етническата
идентичност на хърватите, все по-ряд-
ко се използва както в самата Сърбия,
така и в другите страни от бивша Юго-
славия. Ето какво е положението:

Сърбия

В Сърбия кирилицата се ползва

вече близо хиляда години. Сегашният
й вариант обаче, вуковицата (нарече-
на в чест на създателя й Вук Карад-
жич), няма и два века, а първото спо-
менаване за нея в конституцията се
появява едва през 1992-ра. Вуковица-
та обаче е само разновидност на ки-
рилицата и традицията за използва-
нето й в Сърбия не е прекъсвана. В
същото време латинската азбука, гае-
вицата (създадена от Людевит Гай),
започва широко да се използва едва
в началото на ХХ век и няма официа-
лен статут.

Междувременно, отбелязва Лен-
та.ру, в живота популярността на тези
две форми на писменост с времето пре-
търпява значителни промени: броят на
привържениците на вуковицата нама-
лява, а на гаевицата - расте. Разбира
се, на официално ниво кирилицата е
предпочитана: именно тя се използва
в цялата правителствена, законодател-
на и съдебна документация (въпреки
че на сайтовете на органите на власт-
та може да се избере и латиница).

На партийно ниво обаче се вижда
съществена разлика. Двата големи
участника в управляващата коалиция,
смятаща се за проруска - Сръбската
прогресивна и Социалистическата пар-
тия - използват на сайтовете си кири-
лицата. Тя се използва и от основната
опозиционна сила - Демократическа-
та партия. Най-радикалните “западня-

ци” - Либерал-демократическата и Со-
циалдемократическата партии - изоб-
що не използват вуковицата.

Чувствително предпочитане на
латиницата се наблюдава в медиите в
Сърбия: сред най-големите издания
латиницата е предпочитана от
“Danas”, “Blic”, “Alo!”, “24 sata”, b92,
“Kurir”. На кирилица пишат само “По-
литика” и “Спортски журнал”.

Изводите на експертите са, че тра-
диционната кирилица ползват предста-
вителите на консервативните полити-

чески сили, а също така по-възрастно-
то поколение. Латиницата пък се пред-
почита от привържениците на запад-
ния път на развитие и младежта. Мне-
нията на специалистите обаче за това,
какво ще се случва по-нататък, се раз-
минават. Едните твърдят, че глобали-
зацията ще вземе своето и кирилицата
най-вероятно ще прекрати съществу-
ването си в Сърбия. Другите пък смя-
тат, че е рано да се погребва кирили-
цата и след като е оцеляла хиляда
години, тя ще успее да преживее и
днешните трудни времена.

Черна гора

В съседна Черна гора положени-
ето с кирилицата е още по-сложно,
отколкото в Сърбия. До 2007 г., кога-
то в конституцията на получилата не-
зависимост Черна гора бяха напра-
вени промени, за официален се смя-
таше сръбският език с иекавска нор-
ма на произношение. През 2004 г. в
региона започна кампания за обявя-
ване на местния диалект за отделен
черногорски език. Междувременно
властите обещаха да предоставят
официален статут на езиците на всич-
ки местни малцинства. В тази посока
бе направена и първата стъпка -
беше отменено задължителното пре-
подаване в училищата на сръбския и
вместо него се преподаваше “роден
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В събота, ден след като стана ясна
датата за конклава, пожарникари
монтираха комин на покрива
на Сикстинската капела,
димът от който ще оповести
избирането на нов папа

Сикстинската капела, където от XV в. се провеждат папските конклави.
Като част от подготовката за предстоящите избори прозорците й

бяха замъглени, за да не се вижда какво се случва вътре

От 50-те години на миналия век 88-годишният
български монах Владимир Пенев е човекът, който
близо шест десетилетия изготвя копието от герба на
новоизбрания папа, който по каноните на Църквата
трябва да бъде поставен на фасадата на папската
базилика. При овакантяване на престола поради
кончина или оттегляне на папата от фасадите на
папските базилики се сваля гербът на понтифекса.
Новоизбраният папа приема свой герб, който е
многопластово съчетание от хералдически и църков-
ни символи. За първи път отец Пенев изпълнява тази
длъжност през 1958 г., след въздигането на Блаже-
ния Йоан XXIII, известен като “българския папа”,
защото е бил апостолически пратеник на Ватикана в
България от 1925 г. до 1935 г. Досега българският
монах е изработил четири папски герба и сега
очаква избора на нов папа, за да приготви петия.

Българското присъствие

език” (т.е. всеки местен).
През 2006-а Черна гора обяви не-

зависимост и властите спазиха обеща-
нието си: освен черногорския за офи-
циални езици бяха обявени сръбският,
босненският, хърватският и албански-
ят. Три години по-
късно обаче от учи-
лищната програма
изчезна “родният
език”, който беше
заменен от черно-
горския. Заради про-
тестите и натиска от
страна на Брюксел
властите се принуди-
ха да обещаят да
върнат езиците на
малцинствата.

Цялото това
объркване засегна
неприятно кирили-
цата. Формално тя
има същото право на
съществуване, както
и в Сърбия. Всъщ-
ност обаче черно-
горските власти се опитваха всячески
да ограничат използването на кирили-
цата. И тенденцията не само се запаз-
ва, но и се засилва. Сайтът на черно-
горското правителство предлага имен-
но латиница, сайтът на парламента -
Скупщината - изобщо не ползва кири-
лица, а военните ги накараха да пре-

минат на латиница със заповед.

Босна и Херцеговина

Най-малко конфликтна е ситуаци-
ята в Босна и Херцеговина. Конститу-

цията на тази държава е най-
либерална по отношение на езиците:
за официални се смятат босненският,
хърватският и сръбският. И латиница-
та, и кирилицата имат официален ста-
тут. Местните власти се стремят да
спазват паритет и официалната инфор-
мация се подава и на трите езика.

ВВ петък и последният кардинал пристиг-
на в Рим, за да се присъедини към конгре-
гацията - събрание с цел подготовка за
избирането на 266-ия папа. Към края на
деня стана ясна и датата за конклава. На
12 март кардиналите избиратели ще опре-
делят следващия върховен понтифекс. В
продължение на малко повече от седмица
на заседания при закрити врати кардина-
лите направиха равносметка на основните
проблеми, пред които е изправена църква-
та, очертаха стратегия на католическата
църква за следващите десетилетия и се
помъчиха да определят най-важните каче-
ства, които трябва да притежава следващи-
ят папа, за да може да се справи с предиз-
викателствата пред църквата, а те, както е
известно, не са никак малко. По време на
конгрегациите кардиналите определиха
своите кандидатури и се формираха групи
около всеки кандидат.

Определянето на дата за конклава
също беше съпроводено от спорове. Някои
кардинали от различни страни поискаха
повече време, за да се срещнат с потенци-
алните кандидати за папския престол и да
научат повече за състоянието на църквата,
преди да се проведе гласуването. А от Ку-
рията - административният апарат, който
управлява централата на Римокатоличес-
ката църква, от самото начало искаха из-
борът да стане възможно най-бързо. “Кол-
кото повече време имат кардиналите да се
подготвят, толкова повече намалява влия-
нието на могъщите членове на Курията”,
коментира теологът Рийз.

Претендентите

Повечето мнения относно характерис-
тиките на следващия понтифекс са, че той
трябва да е млад (според критериите на
Ватикана това означава около 60-те), и ко-
муникативен. Наследникът на Бенедикт XVI
трябва да е много добре запознат с новите
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*Понтифекс буквално означава “строи-
тел на мостове”. От 376 г. до днес титлата
Велик Понтифекс, която е заимствана от
титлата на най-висшия свещенослужител
на Римската империя, се носи от папата

Ветераните поискаха мораториум за
период от 50 г. за използването

на кирилицата във Вуковар

Пътен знак в Зренянин, Сърбия. Надписът е на сръбски език
(версии на кирилица и латиница), а също така на разпространените

във Воеводина унгарски, словашки и румънски езици

Знак на автобусна спирка
в Улцин, Черна гора.

Надписът е на сръбски,
албански и английски

стол не е никак лесен за кардиналите, тъй
като следващият папа трябва бъде достоен
да се справи с множеството проблеми на
Римокатолическата църква. Появиха се и
твърдения, че папа Бенедикт XVI е решил
да се оттегли от поста си именно заради
скандалите и интригите във Ватикана. Спо-
ред някои източници чуждестранните кар-

динали, които ще изберат следващия папа,
може би ще са склонни да предпочетат
някого, който не е свързан с доминираната
от италианци централна администрация.
Освен сексуалните посегателства на све-
щеници по целия свят, съществуват и
вътрешни скандали - изтичането на лични
документи на Бенедикт XVI, медийните ин-
формации за неуместно сексуално поведе-
ние във Ватикана, подслушване, бюрокра-
тичен хаос и грешки от страна на Курията.

При избора на нов понтифекс кардина-
лите определено ще вземат предвид имен-
но необходимостта от прочистване на Ку-
рията, която е жизнено важна за успеха
или провала на всеки папа, като апелират
за повече прозрачност в администриране-
то й. През седмиците след неочакваното и
шокиращо решение на Бенедикт XVI да
подаде оставка италианските вестници пуб-
ликуваха много статии за таен доклад, под-
готвен за папата от трима кардинали, кои-
то разследвали т.нар. скандал “Ватилийкс”
миналата година. Икономът на папата Па-

оло Габриеле беше признат за виновен, че
е откраднал лични папски документи и ги
е издал на медиите. Той беше осъден на
затвор и по-късно помилван от папата. До-
кументите съдържаха твърдения за коруп-
ция във Ватикана и за вътрешни борби за
управлението на неговата банка, която
през последните десетилетия бе в центъра

на поредици от скандали. По неофициална
информация, тайният доклад засягал и хо-
мосексуална активност на някои ватикан-
ски монсеньори, която излагала и Светия
престол, и самите тях на риск от изнудване.
Но докладът с разследването ще бъде опо-
вестен само на приемника на Бенедикт XVI.

Освен редицата скандали, Курията бе
обвинявана, че не е предпазила папата от
някои лоши решения, не е предвидила не-
гативната реакция на някои негови изказ-
вания. През 2006 г. Курията не успя да пред-
види последиците от речта на папата, в
която той цитира византийски император,
приравняващ исляма с насилието. Тази реч
доведе до бурни протести сред мюсюлма-
ните по целия свят. През 2009 г. Курията не
си свърши предварителната работа, преди
папата да позволи отлъченият епископ
традиционалист Ричард Уилямсън да бъде
приет отново в лоното на църквата. Той
беше известен отрицател на Холокоста и
епизодът силно навреди на връзките с ев-
реите по целия свят.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Вуковар против кирилицатаВуковар против кирилицатаВуковар против кирилицатаВуковар против кирилицатаВуковар против кирилицата
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Петър ГЕРАСИМОВ

Да се пише за Азия е едно-
временно много лесно и много
трудно. Лесно - защото пише-
щият, където и да отправи по-
глед, открива нещо интересно -
било в исторически, било в
съвременен аспект. Трудно -
защото всичко в Азия е препле-
тено като в огромен, неразре-
шим пъзел - стари и нови проти-
воречия, минали и сегашни
вражди, жестока икономическа
конкуренция и коварни полити-
чески ходове. И всяко раздвиж-
ване в азиатския геополитичес-
ки пейзаж привлича внимание-
то на  света.

Христоматиен пример в
това отношение е Китай - т.нар.
Средна империя, чийто символ
е митичният дракон и чиято ис-
тория се измерва с цели 50
века. Център в много от меж-
дународните политически сце-
нарии е именно  Пекин - както
в предходните десетилетия,
така и сега.

От средата на миналата го-
дина вниманието на политиче-
ските наблюдатели е привле-
чено от стремителната ескала-
ция на напрежението между
Япония и Китай по повод на
група скалисти островчета,
който Токио нарича Сенкаку, а
Пекин - Дяоютай.

Водата около тези острови
буквално закипя -  разбивана от
витлата на рибарски и военни
катери и кораби, браздена от
екота на летящи военни само-
лети - различни по характер и
все още скромни по сила де-
монстрации от страна на Саму-
рая и на  Дракона. На територи-
ите на двете държави, ангажи-
рани в “островния спор”, и осо-
бено в Китай, в последните ме-
сеци сме свидетели на бурни
обществени протести, палене
на знамена и гневни викове на
тълпата, събрана срещу съответ-
ното посолство. Във връзка с
всичко това изниква естествени-
ят въпрос:

Какво запали фитила
на политическото

напрежение

между Токио и Пекин, което
буди сериозна загриженост и в
официален Вашингтон, и в ръко-
водството на Кремъл (по-голя-
мата част от  територията на
Руската федерация се намира в
Азия). За да си отговорим на
този въпрос, е необходимо да
направим малка екскурзия в
миналото, за да проследим
върховете и паденията в китай-
ско-японските отношения. Пре-
ди всичко е нужно да подчерта-
ем, че културата, философията,
религията на Япония имат своя
ясен китайски корен - нещо,
което свидетелства за много
близки и древни връзки между
двете страни.

През втората половина на
ХVII век шогунът Токугава Иеясу
завзема цялата власт и поставя
Япония в двувековна изолация
от външния свят. Рухването на
тази политическа “стена” е  пре-
дизвикано насилствено - група
американски военни кораби
принуждават японското прави-
телство да подпише т.нар. Дого-

Азиатският синдром или

вор Канагава, отварящ страна
за контакти със света. Подобни
договори побързват да сключат
след това Великобритания,
Франция и Русия.

През 1867 г. политически
преврат слага край на средно-
вековния шогунат и прехвърля
реалната власт в ръцете на
император Мейджи. Започва
много активен процес на реста-
врация и модернизация, Япония
с трескав ритъм усвоява запад-
ните индустриални познания.

Този процес води до побе-
дата на Токио в първата Китай-
ско-японска война (1894-1895),
а след това - и в Руско-японска-
та война (1904-1905). Япония ус-
тановява контрол върху Тайван
(смятан винаги от Китай за не-
гова неделима част), върху Ко-
рейския полуостров (плацдарм
за нови атаки срещу  Средната
империя) и части от Сахалин-
ския остров (на японски - остров
Карефуто).

Устремният ръст е съпрово-

ме огромни територии в азиат-
ския регион.

Междувременно в Китай вто-
рият двустранен конфликт ос-
тавя много рани и парещи спо-
мени: в окупираните райони
японските военни са се държа-
ли като пълновластни и груби
господари, не са се колебали
пред използване на химичес-
ко оръжие и са провеждали
жестоки периодични бомбар-
дировки. Така например само
град Чензу (Северен Сечуан)
за периода на войната е бом-
бардиран над 200 пъти, заги-
нали са хиляди и хиляди мир-
ни граждани. Повсеместната
употреба на химически бойни

Хиляди китайци излязоха на протести заради
наричаните от тях острови Дяоютай,

станали причина за ескалацията на
напрежението между Пекин и Токио

Японският премиер Синдзо Абе, наричан
още “ястребът”, започна открито да
говори за мобилизиране на военната

мощ на Япония срещу “враждебни сили”.
Според коментаторите става дума  за

Китай, Северна Корея, дори Русия

ден с впечатляващо увеличе-
ние на населението: в периода
1873-1935 г. -  за малко повече
от половин век, населението в
Япония се увеличава от 35 на
70 милиона, за да стигне днес
123 милиона. На територия, ко-
ято е само три пъти по-голяма
от България... Още в края на
Първата световна война Япо-
ния вече е смятана  за велика
сила.

В 1937 г. светът е свидетел
на втората Китайско-японска
война, продължила до 1945 г.,
по точно до 15 август 1945-а,
когато Токио подписва договор
за безусловна капитулация. Но
преди това Страната на изгря-
ващото слънце успява да завзе-

в е щ е с т в а
води дотам,
че и в момен-
та в 30 райо-
на на Китай
все още има
японски хи-
мически оръ-
жия от време-
то на Втора-
та световна,
които пред-
ставляват се-
риозна опас-
ност за мест-
ните жители.
Това са хиля-
ди стари ко-

розирали бомби и снаряди, ко-
ито могат да се самовзривят
всеки момент.

Трите следвоенни
десетилетия

са много интересен период в
развитието на Япония и Китай.
В този неголям откъс от време
сринатата  до основи Страна
на изгряващото слънце - с наи-
стина самурайска самоотверже-
ност и упоритост, се издига до
върховете на световната иконо-
мика, светът говори за “японско
икономическо чудо”. В същото
време допотопната сталинска
икономика постепенно превръ-
ща огромен Китай в бедстваща

и бедна страна - въпреки голе-
мите ресурси, с които разпола-
га Средната империя. В този
период, по-точно през 1978 г.,
имах възможност да посетя за
първи път Япония и Китай и да
се убедя лично, че не всичко в
този край на света е така, както
изглежда. Въпреки официално
декларираната вражда между
капиталистическа Япония и ко-
мунистически Китай между две-
те азиатски държави се разви-
ваха многостранни и динамич-
ни взаимоотношения. По вре-
ме на интервю, което взех от
заместник-директора на “Ми-
цуй” - един от шестте японски
шого симбун (в икономическа-
та терминология  няма евро-
пейски еквивалент на тези ог-
ромни обединения, много по-
могъщи от концерни или моно-
поли), ми бе казано дословно,
че още в първите десет дни
след кончината на председа-
теля Мао (1976 г.) в “Мицуи” е
пристигнала китайска икономи-
ческа делегация, търсеща кон-
такти и възможности за сътруд-
ничество.

“Ние знаехме от нашите про-
гностични отдели кога и какво
ще стане след смъртта на пред-
седателя Мао и своевременно
бяхме превели на китайски ця-
лата необходима документация”

- сподели  в разговора предста-
вителят на могъщата японска
икономика. И един интересен
детайл - само за същата 1976-а
между Япония и Китай са раз-
менени около 10 хиляди деле-
гации на различно ниво и в
различни сфери - цифра, която
трудно се побира в съзнанието.
Лично за мен това е напълно
убедително доказателство, че в
основата на впечатляващия
скок, извършен от Пекин за бро-
ените години до края на мина-
лия век, лежи една огромна и
всеобхватна икономическа по-
мощ и сътрудничество - разби-
ра се, подплатена с необходи-
мия бизнес  интерес, която Япо-
ния оказва на Китай.

В продължение на цяло де-
сетилетие Япония е търговски
партньор №1 на Китай. Разбира
се, в това отношение много по-
мага водещият принцип на бе-
лежития китайски ръководител
от тази епоха - Дън Сяопин,
който дословно заявява: “Китай
е достатъчно велик за социа-
лизъм в политиката и капита-
лизъм в икономиката!”

Днес, в началото на второто
десетилетие на ХХI век, Китай
вече е задминал Япония и е
втора икономическа сила в све-
та, а ние отново сме свидетели
на конфликтни искри (дори
мълнии),  породени на пръв
поглед от спора за няколко ска-
ли в Южнокитайското море
(под които се твърди, че имало
нефт). Тази ескалация на напре-
жението между двете големи
държави съвпада и с идването
на власт в Токио на премиера -
“ястреб” Синдзо Абе, който  от-
крито говори за повишаване
военната мощ на Япония, за
твърд отпор срещу враждебни-
те на страната сили. Някои ко-
ментатори в Япония тълкуват,
че под “враждебни сили” Абе
има предвид  Китай и Северна
Корея, та дори и Русия -тълку-
вание, което в момента ми се
струва прекалено. Но да не за-
бравяме, че през 1941 г. Япо-
ния нанася зашеметяващ удар
на Тихоокеанския флот на САЩ,
а едномилонна армия на Токио,
разположена в окупирана Ман-
джурия, е чакала заповед за
нахлуване в азиатската част на
СССР - също през есента на
1941-ва.

Но това са само историчес-
ки екскурси: в момента Япония
е още със статут на победена
държава, където има около 50
американски военни бази (на
островния архипелаг Окинава)
и където  Министерството на
отбраната е подновило рабо-
тата си едва преди няколко го-
дини.

Но историята на върховете
и спадовете в отношенията
между Самурая и Дракона по-
казва, че някои неща са наис-
тина трудно предсказуеми.
Дали пък - в обозримо бъдеще
- на основата на вековните
двустранни връзки Пекин няма
да върне жеста на Токио от
осемдесетте години и да “пре-
лее” част от вече огромната си
военна мощ към Страната на
изгряващото слънце. Разбира
се, в името на общи цели и
срещу общи противници.

В момента това звучи неве-
роятно, но именно Aзия е те-
риторията на невероятни неща
(да вземем за пример огром-
ния демографски бум и иконо-
мическите “експлозии” в Япо-
ния и Китай). A както е казал
още преди два века френският
класик Виктор Юго: “Китай е
паничка със зародиши, от коя-
то никой не знае какво ще по-
никне.”

Островите, наричани
от Япония Сенкаку, а
от Китай - Дяоютай,

които предизвикаха
ново напрежение

между двете страни

В Токио открито се
заговори за твърд
отпор срещу
враждебните на
страната сили -
Китай, Северна Корея,
та дори и Русия

В Токио открито се
заговори за твърд
отпор срещу
враждебните на
страната сили -
Китай, Северна Корея,
та дори и Русия

В Токио открито се
заговори за твърд
отпор срещу
враждебните на
страната сили -
Китай, Северна Корея,
та дори и Русия

В Токио открито се
заговори за твърд
отпор срещу
враждебните на
страната сили -
Китай, Северна Корея,
та дори и Русия

В Токио открито се
заговори за твърд
отпор срещу
враждебните на
страната сили -
Китай, Северна Корея,
та дори и Русия
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Годината на президента
След завръщането си в Кремъл Путин се зае с голяма политическа реформа в страната

Алексей ЗУДИН

а 4 март стана една година
от момента на избирането
на Владимир Путин за пре-
зидент на Русия. Словосъче-
танието “Путин-президент”

Използването на алтернативен меха-
низъм обаче ще бъде по-скоро изклю-
чение, отколкото правило.

Част от идеите, представени от Пу-
тин по време на “пряката линия” през
2011-а, бе промяната на сформирането
на Съвета на федерацията, чиято цел
бе подобряване на представителния
характер на горната камара. Съответ-
ният закон бе внесен от президента в
Думата през юни м.г., през ноември бе
приет и от началото на 2013 г. влезе в
сила. В съответствие с новия ред при
избора на главата на субекта всеки

претендент ще представя три свои кан-
дидатури в Съвета на федерацията,
една от които при негова победа на
изборите и ще получи сенаторските
пълномощия. Първите “обединени” из-
бори на губернатори, членове на зако-
нодателни събрания и сенатори ще се
състоят през септември 2013 година.

През изминалата година се сфор-
мира механизъм за реализиране на
политическата реформа: инициативата
на президента открива път за широк
политически диалог - с политическите
партии, депутатите, експертите и об-
щественото мнение. Така се случи и с
реформата на системата на избори в
Държавната дума. В Посланието до
Федералното събрание през декември
м.г. Путин предложи да се върнат в
долната камара депутатите едноман-
датници. Първоначално бяха опреде-
лени само рамковите параметри на но-
вата смесена избирателна система -
равни пропорции на депутати
“списъчници” и едномандатници. Кон-
кретните детайли на новата избирател-
на система ще бъдат отработени по
време на обсъждането с участието на
всички заинтересовани страни.

Победата на Владимир Путин на

президентските избори през март 2012
година и началото на голямата рефор-
ма създадоха предпоставки за прин-
ципна промяна на политическата ситу-
ация в страната - психологическия кли-
мат, конфигурацията на политическите
сили, качеството на институциите. Раз-
ширяването на пространството на по-
литическата конкуренция и възможно-
стите за граждански инициативи, неут-
рализирането на каналите за чуждо
влияние върху вътрешната политика в
страната лишиха несистемната опози-
ция от перспективи и възможни съюз-
ници. Затихването на протестното дви-
жение е закономерен междинен ре-
зултат от голямата политическа рефор-
ма. Несистемната опозиция “издъхна”:
започна деликатно преименуване на
“протестното движение” в “протестно

вълнение”. (Щом “движение” като тако-
ва не е имало, тогава няма причина да
се говори за нейното затихване.)

Обновените институции обаче
тепърва започват да работят, а и само-
то обновяване още не е приключило. В
средносрочна перспектива е постепен-
ното превръщане на институционални-
те промени в политически промени.
Сега може да се наблюдава началото
на този процес. “Национализирането
на елита” от лозунг се превръща в кон-
кретна политика: приети са нови пра-
вила на поведението на депутатите и
чиновниците (в това число от силовите
ведомства), започна изхвърлянето на
високопоставени корупционери от си-
стемата на държавното управление. Ак-
тивните политически дискусии във
връзка със закона за митингите и “чуж-
дите агенти” заедно с широкия обще-
ствен резонанс около историята с “Пуси
Райът” и приемането на “закона на
Дима Яковлев” спомогнаха за мобили-
зирането на общественото мнение на
патриотична основа. Стана сериозно
сближаване на руската политическа
класа и руското общество.

Владимир Путин успя максимално да
разшири кръга от съавтори на голяма-

та политическа реформа: там се оказа
- вярно, че в различна степен - цялата
руска политическа класа, и партията на
мнозинството, и опозицията, експерти-
те, медиите и общественото мнение.
Активният диалог за политическата
реформа, а също така резултатите от
гласуването в Държавната дума по ре-
дица ключови законопроекти показват,
че в поведението на политическите
играчи започват да се проявяват при-
знаци на реална, а не просто деклара-
тивна “системност”. Готовността да се
съвместява съперничеството със сътруд-
ничеството е важна предпоставка за
сформирането на обща представител-
на система, споделяна от всички участ-
ници в политическата класа. Само при
такива условия институциите на поли-
тическата система могат да се

превърнат в работещ механизъм на
властта, а участниците - да се подчинят
на кодекса на “добросъвестната поли-
тическа конкуренция”.

Динамиката на рейтинговите пока-
затели на първото лице на руската
държава през първата година след
завръщането му на президентския пост
демонстрира устойчиво преобладава-
не на позитивни оценки. Както показ-
ват анкетите на “голямата тройка” во-
дещи изследователски центрове (“Ле-
вада-Център”, ФОМ, ВЦИОМ), Путин
многократно изпреварва всички оста-
нали политически лидери по показа-
телите за доверие и електорален рей-
тинг. Експертите от ФОМ отбелязаха
през октомври м.г., че руснаците явно
по-добре възприемат Путин на прези-
дентския пост, отколкото във второсте-
пенни роли. Путин президент е “човек
на място”. За руснаците той е по-
търсен, органичен и успешен в ролята
на първото лице на държавата.

Първата година от завръщането на
Владимир Путин на президентския
пост приключи. Предстои перспектива-
та за ново “дълго президентстване”.
Както и преди, изпит за лидерство ще
трябва да се държи всяка година.

Н
отдавна стана привично. Зад гърба на
действащия държавен глава са вече
13 години политическо ръководство на
страната, от тях 9 години - на поста
президент. Всяка година беше уникал-
на и се превръщаше в изпит за
потвърждаване на лидерството. Годи-
ната, изминала след 4 март 2012-а, не
беше изключение.

Завръщането на Путин на прези-
дентския пост се съпровождаше с
гръмки утвърждения за неизбежността
от “политически застой”. Изминалата
година опроверга тези твърдения: тя
премина под знака на голяма полити-
ческа реформа. “Тесните места” на ста-
рата система се превърнаха в “точки
за растеж”. Промените засегнаха, в
различна степен обаче, основните по-
литически институции - партиите, из-
борите, двете палати на парламента.
Политическата система на страната се
промени, и то съществено. Ще припом-
ним основното.

Изходна точка на голямата полити-
ческа реформа стана кръгът от идеи,
изказани от Путин по време на “пряка-
та линия” в средата на декември на
2011 година. Тогава бе заявено, че
реформата трябва да започне още
през 2012-а. Превръщането на първо-
началния комплекс от идеи в законо-
проекти, а след това и в текстове на
закони, ставаше в хода на активен
диалог с участието на “партията на
мнозинството”, парламентарните опо-
зиционни партии, несистемната опози-
ция, експерти и широката обществе-
ност.

Първата стъпка бе облекчаването
на процедурата за регистрация на по-
литически партии. Съответният закон
влезе в сила през пролетта на 2012
година. В момента общият брой на ре-
гистрираните политически партии (в
това число парламентарните) достиг-
на 58. И има още много кандидати.
Разбира се, до изборите ще достигнат
далеч не всички и малцина ще
издържат това изпитание. Слабостите
на новите партийни проекти са пред-
сказуеми: недостиг на разпознаваеми
лидери, слаба информираност на об-
щественото мнение, неспособност да
се привлича частно финансиране.

Втората стъпка на голямата рефор-
ма бе преходът към избори на губер-
наторите. Инициативата получи широ-
кото одобрение на политическата кла-
са и общественото мнение.

Новост бе положението, че кандида-
тите за поста на ръководител на регио-
на трябва първо да получат подкрепата
на депутатите от местните парламенти.
Целта на това е да се преодолее “ели-
тарният” характер на политическите
партии, съсредоточаващи представител-
ството си във федералния център, да ги
насърчи да работят в най-слабия участък
- в кметствата, и да се предпази от по-
литически набези от авантюристи и ор-
ганизираната престъпност.

В края на януари 2013-а Думата
прие на първо четене поправки в за-
кона за изборите на губернатори, да-
ващи право на регионите сами да из-
бират какъв модел на изборите на
“първите лица” да използват - преки
или непреки. Предвижда се възмож-
ност партиите да представят на прези-
дента свои кандидати за губернатори,
от които държавният глава да избере
трима за избиране на губернатор от
депутатите на законодателното събра-
ние. Част от опозицията и медиите
възприеха модела за непреки избори
като опит за връщане на старата прак-
тика за назначаване на губернатори.
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През изминалата седмица

светът се сбогува с един ярък и
нестандартен човек, независим
и самостоятелен политик от ви-
сока световна величина, патри-
от  и родолюбец, борил се през
последните две години с ковар-
ната болест, така както се бори
за своята родина Венецуела и
за своя народ - твърдо, ярко, по-
следователно, с хумор... На 28
юли миналата година, навръх
57-ия си рожден ден, от балкона
на своя дом Уго Чавес заяви пред
събралото се да го поздрави
множество: “Каня ви отсега на
77-ия си рожден ден! Преди из-
вестно време бях казал, че ще
се оттегля от политическата сце-
на през 2021 година, но щом
опозицията започна да твърди,
че вече умирам, в мен се появи
нов план - с Божията помощ и с
вашето одобрение ще управля-
вам до 2031 година.”

Не са много съвременните
политици, които, веднъж  хвана-
ли юздите на властта, наистина
да се опитат да подобрят поло-
жението на своите народи, а не
да се домогват алчно до лосто-
вете, които тя предоставя, за
лична икономическа и полити-
ческа облага. Уго Чавес заслу-
жи признанието и завоюва ува-
жението на собствения си народ
и независимо от това, че някои
хора го определяха като дикта-
тор, той се ползваше с респекта
на много от световните полити-
чески лидери, демонстрирайки
пълен непукизъм към определе-
нията, които му прикачваха сред-
ствата за масова информация.
Роден в семейство на учители,
чието желание било синът им да
стане свещеник, Чавес завършва
военна академия, преди да се
впусне сериозно в политиката
през 1992 г., заставайки начело
на създаденото от него самия
революционно движение, което
прави неуспешен опит да свали
президента Перес. След две го-
дини в затвора, набрал популяр-
ност, той преобразува движени-
ето в гражданска партия с името
“Движение Пета република”, кан-
дидатирайки се на президент-
ските избори през 1998 г. За-
щитник на онеправданите, борец
срещу корупцията и олигархия-
та, Чавес уверено победи на тези
избори, заклевайки се върху кон-
ституцията на страната, която
нарече “умираща”, а малко след
това проведе референдум, на
който получи подкрепата на 92%
от гласовете, и веднага свика
конституционно събрание, което
прие нова конституция. Спечели
отново проведените през 2000 г.
предсрочни избори и бе изпра-
вен пред най-голямото предиз-
викателство, когато рухването на
кулите-близнаци в Ню Йорк до-
веде до срив на цените на нефта
и Венецуела се оказа пред теж-
ка икономическа и финансова
криза. Чавес реагира светкавич-

Алберт АВРАМОВ но, като национализира най-го-
лемите промишлени отрасли,
сред които петролния, златодо-
бивния, енергийни и телекому-
никационни активи минаха на
разпореждане на държавата. И
се захвана с провеждането на
аграрна реформа, навличайки си
яростния гняв на част от населе-
нието с внесените 49 закона,
предизвикали брожения, стачки,
отпор и желание за мъст сред
засегнатите прослойки.

Ноам Чомски, един от хората,
в които Чавес не пропускаше да
се вслуша, казва в интервю: “За
първи път в историята на Вене-
цуела страната има правителст-
во, което прави много повече от
жестове, използвайки огромни-
те си ресурси, за да помогне на
по-бедните части от население-
то. Това се случва най-вече в
сферата на  здравеопазването,
образованието, подпомагането
на кооперативите...” И продължа-
ва: “Напълно резонно е една
държава да контролира собстве-
ните си ресурси. За Чили напри-
мер най-големият източник на
доходи е медта. Страната е най-
големият производител на мед в
света, но това не попречи на
Алиенде да национализира ком-
панията CODELCO, която все
още е държавна и внася десет
пъти по-големи приходи в хазна-
та на Чили, които се използват
за социални програми, от някой
частни компании, които изнасят
печалбите си зад граница.”

Куражът и
твърдостта на лидера

проличаха още с първите му ак-
тове, насочени към изграждане
на коренно различно и ново об-
щество. Национализацията на
нефтената промишленост бе най-
ярката и смела постъпка в 14-
годишното управление на социа-
листа-революционер Чавес, поел
на плещите си отговорността за
всички рискове и опасности,
съпътстващи този мащабен и
смел план, сриващ в нищото бли-
зо 17 милиарда долара инвести-
ции на чужди компании ведно с
очакваните от тях печалби, съпро-
воден от стачки, заплахи и съдеб-
ни процеси срещу държавата.
Кулминацията на напрежението
през 2002 г. бе скалъпеният вое-
нен преврат, тикнал го за 2 дено-
нощия зад решетките, откъдето
той се завърна на политическия
подиум по-вдъхновен и по-борбен
от всякога, за да се справи с дву-
месечната стачка, организирана
от едрия нефтен капитал и из-
правила страната пред колапса
на финансов срив поради невъз-
можността да изпълнява между-
народните си договори. Следва-
щите опити да бъде отстранен
Чавес от властта, включително
чрез пряко допитване до народа
и организиране на нов преврат,
провокираха небезизвестния
американски евангелист Пат Ро-
бинсън да коментира, че на ЦРУ

ще му излезе къде-къде по-евти-
но да ликвидира физически Ча-
вес, отколкото да се опитва да го
сваля чрез “демократични” мето-

ди. Защото всъщност никак не е
лесно “демократично” да прово-
кираш свалянето на лидер, кого-
то голямата част от нацията ха-
ресва и подкрепя, който печели
избори с убедителни и нетърпя-
щи възражения проценти над по-
литическите си противници, кой-
то подпомогна измъкването от бе-
зизходицата на бедността на
немалка част от населението на
Венецуела. Това, което Чавес си
постави като първостепенна за-
дача, бе да изпълни обещаната
от него мащабна социална про-
грама, включваща строителство-
то на болници и на евтини жили-
ща за народа, да създаде струк-
тура за социална подкрепа, да
проведе аграрна реформа, да
осигури качествено здравеопаз-
ване и многостепенно образова-
ние за всички слоеве на населе-
нието на ограбваната от десети-
летия изключително богата на
ресурси латиноамериканска
държава.

По стъпките
на Симон Боливар

Два пъти номиниран от списа-
ние “Тайм” за един от най-влия-
телните хора на планетата, във
външнополитически план боли-
варианският президент беше из-
градил сложни взаимоотношения,
бурно противопоставяйки се на
хегемонистичната империалисти-
ческа политика на САЩ по света
и поддържайки тезата, че “теро-
рът не може да се победи с още
по-голям терор”. Чавес лелееше
за една сплотена Латинска Аме-
рика, без намесата и присъстви-
ето на САЩ, откровено подкрпя-
ше политическото многообразие,
ясно заяви, че независимо че со-
циализмът се е разпаднал, той
ще предложи нов “социализъм на
21 век”, отнасяше се с уважение
и получаваше такова от светов-
ните лидери, критикуващи и да-

ващи отпор на Вашингтонската
доктрина за “демократизация” в
различни точки по света. Той от-
крито обвиняваше американците,

че са “наводнили Сирия с теро-
ристи” точно така, “както напра-
виха това в Либия”, добавяйки, че
“носят смърт”, “провокират наси-
лие” и това “империалистическо
безумие, представляващо опас-
ност за света и живота на земя-
та”, трябва да бъде спряно. Чавес
не остана длъжен и на държав-
ния секретар Хилари Клинтън за
нейно изказване, направено в
Париж по адрес на Русия и Ки-
тай, които по нейно мнение бло-
кирали процеса на урегулиране
на сирийския конфликт, заявявай-
ки: “Станахме свидетели на за-
плаха от страна на държавния
секретар по адрес на Русия и
Китай, на които едва ли не ще им
се наложи скъпо да си платят,
ако не направят това, което се
иска от тях. Нима не разбирате?
Това е очевидно, открито безу-
мие от страна на тези, които се
мислят за стопани на света.”

Американската администра-
ция от доста време разиграваше
театър, целящ да внуши как съв-
сем не се интересува от това как-
во би се случило във Венецуела
след Чавес. Неотдавна обаче по-
литологът Майкъл Шифтър заяви,
че това е една “твърде противо-
речива страна, в която има много
недоверие и скрита неприязън” и
където “борбата за власт може
да възникне от всички страни. А в
този случай изключително важ-
на роля би могла да изиграе ар-
мията.  Интересно, къде ли сме го
виждали това и дали някои гла-
ви от латиноамериканската исто-
рия не се повтарят със завидна
цикличност? Отговорът на този
въпрос не закъсня. Президентът
на САЩ Барак Обама заяви, че
САЩ подкрепят венецуелците
след смъртта на лидера им и се
надяват на “конструктивни отно-
шения” с бъдещото правителство
на страната. “В момент, когато Ве-
нецуела започна нова глава в
своята история, САЩ ще подкре-

пят политика, която е на основа-
та на демократичните принципи,
върховенството на закона и за-
читането на правата на човека”,
заключи лидерът на САЩ. В Кон-
греса на САЩ обаче републи-
канците посрещнаха без никак-
ви угризения смъртта на Чавес.
“Уго Чавес е тиранин, който при-
нуди венецуелците да живеят в
страх. С неговата смърт приключ-
ва обединението на левите ан-
тиамерикански лидери в Южна
Америка”, заяви Ед Ройс, пред-
седател на Комисията по външна
политика на Камарата на пред-
ставителите.

Сега, дни след смъртта на
венецуелския лидер, всичко за-
виси от венецуелския народ, кой-
то до един месец ще трябва пред-
срочно да избира нов държавен
глава, вървейки напред и след-
вайки завета на феномена Чавес
под ръководството на сегашния
вицепрезидент Николас Мадуро,
или завивайки към центристки на-
строения Енрике Каприлес. По-
вече от ясно е обаче, че “ча-
визмът” дълбоко е завладял съз-
нанието на повечето венецуелци
и един завой на дясно трудно би
се осъществил. Поне засега. А
колкото до историята, в чиито
анали името на Уго Чавес със си-
гурност ще остане записано със
златни букви, тя винаги оправда-
ва лидерите, които независимо от
грешките по пътя са се борили за
благото на народа си.

“Враговете на Венецуела няма
да удържат победа”, заяви със
сълзи в очите венецуелският ви-
цепрезидент Николас Мадуро на
официалната прощална церемо-
ния пред саркофага на почина-
лия президент на страната Уго
Чавес. “Те никога няма да ни по-
бедят, команданте, никога. Ти си
тук с нас, непобедими Чавес, ти
ще останеш вечно жив, за всички
времена. Битката продължава!”

Венецуела  има най-
големите в света доказани
залежи от черно злато
според ОПЕК. Каракас
твърди, че произвежда
дневно по 3 млн. барела
петрол, въпреки че според
изчисленията на ОПЕК
става дума за 2,3 млн.
Производството и износът
на петрол осигуряват около
90% от постъпленията в
твърда валута на страната.

БВП на страната през
2012 г. е бил 320 млрд.
долара, икономическият
растеж е 5,5%, а безрабо-
тицата обхваща около 5 на
сто от работоспособното
население. От доста време
инфлацията е над 20%, а
около 30% от населението
на Венецуела живее под
прага на бедността.

Населението на страната
е 28,9 млн. души, от които
19 млн. имат право на глас,
вкл. 100 000, които живеят
в чужбина - основно в
Испания и САЩ.

Венецуела е република,
като властта е разделена
между пет независими
клона (изпълнителна,
законодателна, правосъдие,
избирателна и морална). В
страната има 23 щата и
столичен окръг, в който
влиза част от Каракас.

Ще съумеят ли наследниците на революционера
и реформатора Уго Чавес да съхранят делото му
ще покажат следващите президентски избори
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Позиция Такива работи

Веселин СТОЯНОВ

Н
а протестира-
щите са били
платени “сери-
озни пари”, тъй
като са носили

хубави плакати и са били
облечени добре. Парите
може да са били осигуре-
ни от мафиите в енергети-
ката, наркоразпростране-
нието и фармацевтиката.
Това споделил ми-
нистърът на културата в оставка Вежди Рашидов
в Брюксел, според БТВ. “Кои имат пари? Така
наречените мафии. Те могат да бъдат енергийни,
нарко, медицински и лекарствени. Където бръкне-
те, има схема за печелене на големи пари. На
милиони и милиарди. И оттам идват някакви сред-
ства”, рекъл, като казал, бай Вежди.

Само дето е объркал посоката на паричните
потоци. Вярно, че много пари се въртят в Бълга-
рия. От така наречените мафии - наши и междуна-
родни. Както в тъмната част на бизнеса, така и в
светлата част на международните отношения.
Защо международните финансови акули гледат
да финансират производство в България? Ами
защото тук могат да поддържат нисък социален
статус, като плащат по 300 лева заплата на работ-
ници, които треперят за работните си места и
бъдещето си. В същото време тези “загрижени”
западни борци за човешки правдини затварят
производства на запад и ги местят тук заради
ниския стандарт. И пак в същото време реват и
оплакват ниския стандарт на хората в България.
Хайде холан...

Иначе умните наблюдатели един през друг се
надпреварват по телевизора да ни поучават: “Това
е политика!” Което звучи като: “Това е търговия!”
Защото най-нещастното обстоятелство от послед-
ните две десетилетия е, че политиката се
превърна в търговия. Ще кажете, че винаги е било
така, но аз ще допълня - не в такива мащаби и не
с такива продажници на националия интерес. И
ще припомня, че “продажник” е другата, негатив-
ната оценка за търговец. Която често пъти озна-
чава, че някой продава нещо, което не е негово.
Като например народно богатство или национал-
ни интереси.

Изглежда тезата за “криминален” преврат ще
е най-новата теза на лицето Бойко Методиев Бо-
рисов, щото и Цветан Цветанов, другото лице в
ГЕРБ, онзи ден също рече, като каза: “49% от
протестиращите бяха от крими контингента”. Ясно
- който не харесва ГЕРБ и Бойко Борисов, е бан-
дит. При това добре облечени бандити с хубави
надписи, моля ви се... Значи, по този критерий на
Веждито Рашидов, за онзи човек, дето има шест
апартамента, трябва да дадем най-бандитска
оценка и да потърсим, пак според Рашидов, дълбо-
ката връзка на апартаментите с така наречените
мафии. Така излиза на практика: криминални де-
яния от една страна доведоха до обявения за “кри-
минален” преврат от друга страна.

И в цялата тая каша колкото “по-видими” ста-
ват гражданските протести, толкова повече потъ-
ват в мъглата големите олигарси и чакат, като
президента Плевнелиев, да отмине бурята. Щото
той това чака - да мине напрежението и някой
батко да му каже какво да прави. Без да си дава
сметка, че този път напрежението няма да мине
лесно и хората вече плетат въжета - и за неговата
шия, и за шията на цялата политическа класа.
През 90-те години на ХХ век войната в Югославия
започна от свадата на една сватба, а няколко
века по-рано политическото късогледство коства
на френския крал Луи ХVI главата, защото на 14
юли 1789 година той беше записал в дневника си:
“Нищо особено. Дори не ходих на лов”. Ами да -
какъв ти лов, той се разхожда из градините на
Версай, заобиколен от рояк придворни хубавици,
без, разбира се, да обръща внимание на тъмните
облаци, надвиснали над Париж.

Не знам дали обръщате достатъчно внимание
на един важен факт - това е революцията, или
бунтът, или както искате го наречете, на едно
друго поколение. Което е до невъзможност отча-
яно и решено да отмие срама от действията на
своите бащи, които преди двадесет години до-
пуснаха тяхната революция, бунт, или както иска-
те го наречете, да се превърне в помийна яма,
пълна със стръвна алчност, и затисната от сиро-
машия, мизерия и злочестини. Затова е време те
да извоюват своето, но е важно и участието на
другите, по-големите, защото само те могат да ги
предпазят от своите грешки. Ако искат и могат,
разбира се...

Може би най-важното, на което могат да ги
научат нашите поколения, е, че политиката не е
търговия! Колкото и да ни убеждават в това нехра-
нимайковците на прехода!

Такива работи...

Политиката
не е

търговия
Сто пъти мери,
един път режи
Социалното подпомагане в една антисоциална атмосфера

О
т години насам социалното
подпомагане в България
става все по-несоциално, та
да не кажем, че в наши дни
това понятие отдавна вече

Галина ГОРАНОВА

не фигурира като такова. По този
повод реших да прочета закона,
уреждащ правно именно тези въпро-
си, и установих с удивление, че още
в самото му начало има залегнали
директиви, които звучат красиво, но
за жалост не покриват по никакъв
начин реалността.

Още в чл.1 от ЗСП можем да
прочетем, че той “има за цел: подпо-
магане на гражданите за задоволя-
ване на основни жизнени потребно-
сти; укрепване и развитие на обще-
ствената солидарност в трудни жи-
тейски ситуации; подпомагане на
трудовата заетост на безработните
лица...” и т.н. Но по-интересно ми
стана, като прочетох, че: “Социално-
то подпомагане се предоставя по
начин, който запазва човешкото до-
стойнство на гражданите, и се осно-
вава на социална работа, като се
прилага индивидуален подход и ком-
плексна оценка на потребностите на
лицата и семействата”.

Интересно какво разбират него-
вите създатели под този израз - “за-
доволяване на основни жизнени по-
требности”, след като сумите, които
се предоставят срещу 14 дни чисте-
не на боклуците на междублоковите
пространства в градовете, варират от
един до пет дни максимум за покри-
ване на гореспоменатите потребнос-
ти в месеца, изхождайки от настоя-
щата ценова ситуация в България.

От друга страна, това, което е
написано в закона: “Социалното под-
помагане се предоставя по начин,
който запазва човешкото достойнство
на гражданите...”, е далече от исти-
ната. В цял свят се упражнява обще-
ствено полезен труд основно от хора,
които са осъдени поради нарушава-
не на обществения ред, обида на
съда, дребно хулиганство и др. про-
яви от този род. Единствено в нашата
мила родина, щом си социално слаб,
си вече осъден на пробация, и то
само защото живееш в икономичес-
ки слаба държава, която е в перма-
нентна криза. Тук

коментарът
за достойнството

е излишен

защото в България дори и работещи-
те нямат такова поради жалките до-
ходи, които получават за труда си.

Далеч съм от мисълта, че да чи-
стиш е недостойно, по-скоро е уни-
зително, че така поддържаме меж-
дублоковите си пространства. За пре-
махване на този проблем очевидно
са нужни крути мерки от страна на
други институции, които са твърде
заети, за да обръщат внимание на
такива “дреболийки”, но в никакъв
случай нямат нищо общо със соци-
алното подпомагане.

Голяма част от социално слабите
и ползващи подобни услуги са ром-
ско население. И ако често говорим
за тях, че те са не само неграмотни,
но и доста мързеливи, се оказва, че
не е точно така. Причините са по-
различни - на тях в момента им се
предлага работа, но в рамките на
шест месеца. Според законовата
уредба обаче, ако те се съгласят да
работят този период (а гаранция да
останат на това работно място пове-
че от указания срок няма, по-скоро е
обратното), те губят своите права,
както на борсата, така и като соци-
ално слаби. Хората могат да се запи-
шат отново в бюрото по труда като
безработни, но няма да получават
никакви средства още половин годи-
на, тъй като нямат право на това. Да,
по-голямата част от ромите са негра-
мотни, но това не ги прави по-глупа-
ви от другите, вследствие на което те

съвсем естествено отказват подобни
предложения.

Говоря си с Ани - около 50-годиш-
на безработна ромка, която отива на
работа към общината като социално
слаба за 14 дни по 4 часа на ден. Тя
казва: “Някога работех на пет места,
мъжът ми също, той е строител -
фаянсаджия - ту на строежа, ту на
частно, а сега и двамата сме тук без
работа. Всеки от нас получава соци-
ална помощ от 13,30 лв. на месец.
Някога имаше не само много работа,
но и истинска храна. Работехме мно-
го, за да си купим апартамента, кой-
то ни бяха дали. После го продадох-
ме и си купихме къщичка с дворно
място около 200 м. На него днес сеем
марулки, лучец, боб, домати и др.
такива. Нямам търпение да дойде
месец март, тогава пак ще засеем в
двора зарзават”.

Носталгията в гласа й е затрогва-

ща. Очите й са благи и смирени.

Тя е приела
съдбата си

Вярно е, че не всеки е така ра-
ботлив, не само от ромското, но и от
българското население, но за жалост
именно такива хора като Ани стра-
дат от Великата икономическа кри-
за.

Да не говорим за онази част от
социално слабите, които не са роми,
а също така са по-грамотни. Някои от
тях дори са добри специалисти. Дру-
ги пък биха могли да бъдат включе-
ни в работата на неправителствени-
те организации. Струва ми се, че има
хиляди начини тези и без друго из-
терзани от положението си хора да
бъдат насочени в различни полезни
дейности, стига да се помисли сери-
озно върху това. Що се отнася до

хигиената на града, това е отговор-
ност и задължение на всички граж-
дани.

Начинът, по който сме създали
законовата уредба не само в соци-
алното подпомагане, но и нявсякъде
другаде, предполага и възможности-
те, чрез които да я излъжем, да я
надхитрим. Някои от хората, които
получават социални помощи по за-
коновия ред, получават и подкрепа
от близки и роднини, работещи в
чужбина. Това е съвсем естествено,
защото с 50-100 лв. на месец не е
възможно да се живее днес. Дори да
си велик икономист, пак няма да се
справиш и да покриеш жизнените си
потребности с тази сума пари. Това
от своя страна ме навежда на
мисълта, че те едва ли разчитат ре-
ално да покрият нуждите си с тях.

Друга нелепа ситуация е, че ако
притежаваш някъде земя, също не ти

отпускат социални помощи, нищо че
имотът сам по себе си няма как да ти
донесе доход, ако не е обработвае-
ма или застроена площ. Мястото в
момента е неизползваемо, но се
предполага, че то би могло да ти
донесе дивиденти, само че, както
можете да се досетите - хипотетич-
но.

Отново се назначават комисии от
“компетентни лица”, правят се “екс-
пертни” проверки, анализи и пр., и
накрая пак няма реален резултат.
Добре би било глобално да се про-
менят нещата в законовите уредби,
така че да не се чудят хората как да
ги надхитряват, защото са пълни с
взаимноизключващи се параметри
или са нелепи. Когато се мисли върху
един проблем и неговото решаване,
хубаво е да се огледа от всички стра-
ни. Народът преди векове го е казал
- “Сто пъти мери, един път режи!”

ЛИЦАТА НА БЕДНОСТТА

Политиката
не е

търговия

Политиката
не е

търговия

Политиката
не е

търговия

Политиката
не е

търговия

Политиката
не е

търговия
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На фокус

отлъчна от историческите про-
цеси и общества, тя е спътница
на всички държавни устройства
и е индикатор за състоянието
на една или друга господства-
ща класа - управленска, рели-
гиозна, богата, бедна и т.н. По
това какво и как става, как се
развива дадена страна или си-
стема, по нейното съдържание
и зрялост, по начина на живот,
ние, хората, усещаме “успеш-
ното”, реално съществуване на
Али Баба и неговите разбойни-
ци. Именно те превръщат при-
казката в реалност.

Водачи, разбойници, тирани
- кога масово, кога индивидуал-
но, групово, е имало винаги, а и,
изглежда, ще ги има винаги. Е,
не същите крадци, убийци като
в предходните столетия, а по-
рафинирани, по-образовани
разбойници. “Разбойникът” -
четем в тълковния речник, е
човек, който “напада хората по
пътя, за да ги обере. Нехрани-
майко, злосторник, бандит.” Вре-
мената се менят, с тях - и сема-
тичното съдържание на думите,
но разбойничеството като фор-
ма на престъпно грабителство
остава, променя се само форму-
лата му, която е рожба на съще-
ствуващите обществено-, поли-
тико-икономически условия и
структури. То е отрицание, “про-
бив, насилие” в жизнената сфе-
ра на индивида, включително и
в целия обществен живот. Раз-
бойничеството е безкрайно и
многолико. Независимо кой и
как управлява, чия е собстве-
ността, това е разрушителна
акция, често пъти политико-ин-
дивидуално или духовно посе-
гателство върху нормалния свят
и живот на обществото. Поради
което мащабите и качеството на
разбойническите явления са

барометър за
криминализация

за безсмислието на законови,
нравствени, икономически и
осигурителни структури. Което
е тотална липса на демокра-
ция, на равноправие и възмез-
дие за явлението.

Нека не свеждаме Али
Баба и разбойниците му само
до конкретни индивиди,
извършили отвратително наси-
лие, грабеж и дори смърт. В
нашия XXI век пред нас са
държави, държавни разбойни-
чества, партийни образувания,
банки и други институции с раз-
бойническо поведение.

Наречете го тероризъм или
както искате по друг начин, но
това си е разбойничество, об-
лечено във власт, в институци-
онална дреха, заливащо пира-
мидата на властта, разяждащо
тъканта на държавата и на
институциите чрез избирател-
ни, разбойнически, контролни
акции и практики. Погледнете
кой, къде, как живее и управ-
лява една малка или голяма
страна, фирма, корпорация и
ще се убедите, че разбойници-
те, разбойничеството са там
горе, където има корист, жаж-
да за власт и богатство по най-
лек и брутален начин.

Примери за разбойничест-
ва днес и всякога има колкото
щете. По характер и масовост
също са многобройни, но ви-

Али Баба и
четиридесетте
разбойници

Управляващите
живееха с
илюзията
на джуджето,
че може да плюе
по-далеч от
собствената
си височина

наги целта е и остава - власто-
во насилие за богатство.

От “срещите ми” с разбой-
ничеството в съвременния свят,
а и в България, мога да напра-
вя следния извод - грабителят,
разбойникът никога не се са-
моубива - независимо дали е
индивид, политик, власт или
държава. Напротив,

колективно
дирижираните

грабежи

войните и разбойничествата по
правило защитават разбойни-
чеството като висша форма на
демокрация.

Всеки ден всички ние усе-
щаме, чуваме, виждаме - уза-
конено или не - насилствени
разбойничества, извършвани
от държавата или от отделен
индивид, който вероятно е на
върха на пирамидата, над тези,
които са му повярвали, че не е
разбойник, а възрожденец.

За малкия човек, за тихия,
спокоен, трудолюбив и честен
човек разбойничество е, кога-
то разбият дома му, когато по-
сред бял ден ви пребият, кога-
то нагло ви отнемат заплатата,
орежат или не плащат пенсии-
те, животът става непоносимо
скъп, става като концентраци-
онен лагер, а властта ни лъже.
Разбойникът - от Али Баба, че
и всичките му 40 другари, всич-
ки те стават изпечени лицеме-
ри, демократични разбойници,
кълнейки се в ЕС, но охраня-
вайки своя свят.

С тях се появи нов тип чо-
век, човек хищник, всеядно
творение на властовия нагон,
Той се демонизира, лъже не
по-лошо от д-р Гьобелс. С
днешна дата в нашата страна
разбойничеството е с четири-
годишна практика. Дребни и
големи джебчии, големи шме-
кери, политически евнуси са
реалност, а не приказка, не са
измислица. Те са властови раз-
бойничества, в реално време,
с реални играчи и имена. В
този аспект политиката на пра-
вителството на ГЕРБ беше без-
церемонен ламтеж, болест за
власт, което значи грабеж на
властови разбойници. Нека

бъда ясен - не познавам никой
от “юнаците”, чието минало
няма бъдеще. Чета и гледам
основно немски и руски инфор-
мационни източници, тъй като

там фактите са факти и са из-
чистени от измислени интер-
претации, а там се появява
всичко друго, но не и българ-
ски благодетели, само пробле-
мите ни се появяват - при това
само за секунди. А

България става
„черният Петър”

на разбойниците като негати-
ви, от върха на бандата. Ето
защо като журналист съм
длъжен не само да имам мне-
ние, да назовавам имената,
разбира се, не всички сме ма-
скари, но и да коментирам
мътния, мъртъв гьол на властта
- герберска, цинична, но не
мъдра, граблива, бедна духом,
вечно наужким. Време е да сме
разбрали, че потокът е лакира-
но разбойничество, засягащо
всеки от нас, че те нямат срам
и кресльовците им са такива,
че кучетата вият пред екрани-
те. Нека повторя: не ме интере-
сува какво и защо става това

или онова в Европа, те там си
имат свои политици, свои раз-
бойници в най-широк диапазон,
но и силна общогражданска
нетърпимост. Главно и единст-
вено ме вълнува нашият живот,
животът на нашите деца и вну-
ци. Каква е тази антиполитика
вече 4 години народен геноцид,
кои са тези откровени разбой-
ници, политици, каква, защо е
тази омраза и много, много
разбойничество?

Нима Али Баба и разбойни-
ците му са живи у нас? Да!
Приемниците им днес сковаха,
насилиха, изпълниха с мерзост
градивния потенциал на наци-
ята. Но както е известно, само-
властието е насилие, което си
намира майстора. Ще напомня
с много условност за четвор-
ката и четиридесетте разбой-
ници, а за краткост ще споме-
на само най-познатите - първи-
ят от тези люде - врял, кипял,
гасил пожари, пожарникар по
професия - Боко. Той като пре-
миер е известен до Перловска-
та река в София. Неговите ос-
новни помощници - едно НЛО
с псевдоним “мургавият Цецо”
до него, е върхът на неразви-
тата култура, Цецка и, разбира
се, Росенчо, заспал под един
немски мост и се събудил пре-
зидент на фирма. Не мога да
не напомня и за финансовия
скитник Мрянков. Днес за всич-

ки тях - или добро, или нищо.
Откъдето са корените им.

Четири години от сутрин до
вечер

от властта не
спираха да се леят

литургии

включително за подвизите на
Али Баба и неговите разбой-
ници, та това ни навежда на
мисълта, че всичко е гасимо и
изкоренимо. Поради което из-
носването е неминуемо, макар
гладиаторите да не спират да
викат: “Цезарю, ние те поздра-
вяваме!”

Преходност, преходност, ус-
кори хода си, защото миризма-
та на “герберо-полицеския” син-
дикат, на 4-годишната му аго-
ния е непоносима. Примери за
подобна преходност има много
и навсякъде, но могат да поглед-
нат грузинския “цар” Михаил
Саакашвили, когото грузински-
ят народ безапелационно из-
хвърли в нищото. Насилието на

ГЕРБ - от и чрез политика, не се
нуждае от помощ или прокля-
тие, а само и единствено от
изчистване - пълно и достойно -
в и извън приказката за Али
Баба. Днес не е вчера, а утре не
става днес. Жалко за тях! Ек-
ранното чудо, кресливите влас-
тови оргии много, светкавично
бързо стават - ще се уверите
сами - политически или друг му-
мифициран труп, върху който
стои печат “разруха”. Останало-
то е илюзията на джуджето, че
може да плюе по-далеч от соб-
ствената си височина.

Обикновеният фашизъм по
пряка линия е разбойничество,
такова, което убива системно,
граби, подслушва, унифицира
хората, превръща лудия в ико-
на, а той става унищожителен
за индивида и обществото.
Жертвите, Холокостът, ликвида-
цията на народи и икономики,
концлагерите са следствие от
обикновения фашизъм, за кой-
то всички знаем и помним, за-
щото човечеството плати с над
50 млн. човешки живота.

Всекидневното, дори бито-
во държавно-политическото
насилие, е

лицето
на обикновения
фашизъм днес

Той е жив и сега. Не каз-
вам, че това, което става у нас,
е проява на подобен фашизъм
от стария тип. Защото досега
управляващите са обикновени
клакьори - вече четири годи-
ни. Те са по-скоро своеобраз-
ни “изкромвачи” на народа ни
чрез гръмки фрази, чрез “на-
силие”, манипулации, запушва-
не на всяка друга мисъл освен
тяхната божествена пяна. Де-
мокрацията стана “герберокра-
ция” - нагла, цинична словес-
ност, двуличност. Авторитарен,
износен фарсофашизъм, доли-
на на мъртвите души и на мно-
го магистрали. Те, Али Баба и
неговите разбойници, са за-
конът, науката, светлината,
надменността и безкултурието.
“Нашите” хора превзеха роди-
ната ни не за да реформират,
а за да я ограбят, хвърлиха
българския народ на “Хамас”,
“Хизбула”, извадиха страната
ни от един точен, нужен ни
съюз, за да нямаме съюзници.

Но за тези, които са забра-
вили и които виждат нови свет-
лини, нови възможности ще при-
помня думите на един човек -
една личност, на един автори-
тет, който трудно някой ще под-
ложи на съмнение: “Днес Бълга-
рия е по-слаба, защото й лип-
сва съветската подкрепа, която
десетилетия наред тя имаше.
Скоро руснаците ще престанат
да играят театър на слабост и
за България ще се открият нови
възможности. Русия си остава
велика сила, дори и само по
географски, по военни причини.
Военният фактор и мощ са оне-
зи, които са най-постоянни и
вечни в Русия. Отношенията ви
с Америка няма да траят, няма
да решават бъдещето ви.” Това
са думите на най-големия евро-
пеец, социалдемократ и бивш
канцлер на Германия и финан-
сов министър, както и министър
на отбраната - Хелмут Шмид, ко-
ито той изрече в едно интервю
с мен през май 1995 г. в Бон.
Какво мислите за тези думи,
мили “гебрудерчета”? И за да
не затруднявам никого с четене
на големи текстове, ви давам
още една мисъл - “В наше вре-
ме светлината идва от Русия”
(това го казва Волтер в посла-
нието си до руската императри-
ца Екатерина II). А вие, любезни
разбойници на Али Баба, отдав-
на, по рождения може би, сте
маски - уж обичате народа, но
ни обирате, правите фокуси и
ни продавате, криете се зад по-
редния си покровител. Вашите
покровители си отидоха, никога
нищо не е било ваше, незави-
симо какво ни убеждавахте 4
години. Все пак Земята про-
дължи да се върти и без вашето
разрешение...

... и единият
от “свитата му”

в днешни дни

Приказният Али Баба...

Т

Д-р н. Цочо КУМАНОВ
Технически университет,
Дрезден

ази приказка е мно-
го стара, почти тол-
кова стара, колкото и
човечеството. Нейна-
та актуалност е не-
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нес ще има променлива облачност, в Северна
България по-често значителна. През нощта
срещу понеделник от запад облачността ще се
увеличи. В северозападните райони ще прева-

ли слаб дъжд. Минимални температури между 5o и 10o.
В София 7o. На места ще превали краткотраен дъжд,
преди обяд в Западна България и централните райони
на Дунавската равнина, привечер главно в Горнотра-
кийската низина и по Южното Черноморие. Вятърът в
повечето места ще бъде слаб от запад-югозапад.
Максимални температури - между 15o и 20o. В София -
около 15o. Атмосферното налягане ще е значително по-
ниско от средното за този месец и ще остане без
съществена промяна. Над планините облачността ще
остане променлива, с превалявания от дъжд, по най-
високите части - сняг. Ще духа умерен до силен запа-
ден вятър. Максимална температура на 1200 метра -
около 10o, на 2000 метра: 5o. Над Черноморието облач-
ността ще е променлива, в северните райони по-често
значителна. На места ще превали краткотраен дъжд.
Максималните температури ще са: 16o - 18o. Вълнени-
ето на морето ще бъде 2-3 бала. Температурата на
морската вода е 6o-7o.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.47011

GBP
2.22532

CHF
1.58946

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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“≈À≈÷
ƒÓ·ËÚÂ ‚Ë Ó˜‡Í-
‚‡ÌËˇ ˘Â ÒÂ ÒÎÛ-
˜‡Ú. «‡Ô‡Á‚‡ÈÍË
·Ó·ÂÌËˇ ÒË ‰Ûı,

Œ¬≈Õ
ƒÂÌ Ú̌ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘
Á‡ ÓÚ‰Ëı Ë Á‡·‡‚ÎÂ-
ÌË .̌ ¡Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ
Ì‡ ÛÔÓÒÚ‚ÓÚÓ ‚

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
 ‡Í‚ËÚÓ Ë ÂÏÓˆËË
‰‡ ‚Ë Ò˙Á‰‡‚‡ ÌÂ-
˜ËÂ ÔËÒ˙ÒÚ‚ËÂ ÌÂ
„Ó ÔÂ‚˙˘‡ÈÚÂ ‚

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
Õ‡ÒÓ˜ÂÚÂ Ú‡Î‡ÌÚËÚÂ
ÒË Í˙Ï ÔÓÒÚË„‡ÌÂ Ì‡
ÔÓ-‰Ó·Ë ÂÁÛÎÚ‡ÚË.
—ÚÂÒ Ú̇ ‚Ë ÒÂ ÓÚ‡-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ŸÂ ÔË‚ÎË˜‡ÚÂ Ò
ÂÌÂ„ËˇÚ‡, ÍÓˇÚÓ
ËÁÎ˙˜‚‡ÚÂ, Ë ·ÂÁ
ÛÒËÎËˇ ˘Â ‰Ó‚ÂÊ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
¿ Í ˆ Â Ì Ú Ë  ‡ È Í Ë
‚˙ıÛ ‚‡ÊÌËÚÂ
‰ÂÎ‡, ˘Â ÔÓÒÚË„-
ÌÂÚÂ Ì‡·ÂÎˇÁ‡ÌËÚÂ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
¬˙ÁÍ‡Ú‡ Ò˙Ò ÒÂÏÂÈ-
ÒÚ‚ÓÚÓ ‚Ë Â ÒËÎÌ‡ Ë
‚Ë Á‡ÂÊ‰‡ Ò ÂÌÂ-
„Ë ,̌ ÌÂ ÒÂ ÎË¯‡‚‡È-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ÕÓ‚ÓÒÚËÚÂ ‚ ÊË‚ÓÚ‡
‚Ë ÒÂ ÓÚ‡Áˇ‚‡Ú
ÔÓÎÓÊËÚÂÎÌÓ. ƒÓ‚Â-
ËÂÚÓ Ë Ó·Ë Ú̃‡ Ì‡

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¬˙ÁÏÓÊÌÓ Â ‰‡ ËÁ-
ÔËÚ‡ÚÂ Ì‡ÔÂÊÂÌËÂ
Ì‡ ‡·ÓÚÌÓÚÓ ÏˇÒ-
ÚÓ, ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡ÌÓ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ŸÂ ‡·ÓÚËÚÂ Ë
Á‡‚˙¯ËÚÂ Á‡ÔÓ˜-
Ì‡ÚÓÚÓ. ŒÚ ‚‡Ò
Á‡‚ËÒË ‚ Í‡Í‚‡

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‡·ÓÚ‡Ú‡ ÒÍÓÓ ˘Â ÒÂ ÔÓÁ‰‡‚Ë-
ÚÂ Ò ÛÒÔÂıË.

Áˇ‚‡ ÌÂ·Î‡„ÓÔË Ú̌ÌÓ, Á‡ÚÓ‚‡ ÒÂ
ÓÔËÚ‡ÈÚÂ ‰‡ „Ó ËÁ·Â„ÌÂÚÂ.

‰‡ÚÂ ‰ÂÎ‡Ú‡ ÒË ‰Ó ÛÒÔÂ¯ÌËˇ
ËÏ Í‡È.

ÚÂ ÓÚ ·ÎËÁÓÒÚÚ‡ ËÏ. “Ó ˘Â ‚Ë
ÏÓÚË‚Ë‡ Á‡ ‰ÂÎÓ‚‡ ‡ÍÚË‚ÌÓÒÚ.

·ÎËÁÍËÚÂ ‚Ë ÔÓ‰ı‡Ì‚‡ ÛÒÂ˘‡ÌÂ-
ÚÓ ‚Ë Á‡ ÁÌ‡˜ËÏÓÒÚ.

‰‡Ï‡. œÓÏËÒÎÂÚÂ Á‡ ıÛ·‡‚ËÚÂ
ÌÂ˘‡, ÍÓËÚÓ ‚Ë ÔÂ‰ÒÚÓˇÚ.

ˆÂÎË Ë ˘Â ÔÓ‰„ÓÚ‚ËÚÂ ÛÒÎÓ‚Ë-
ˇÚ‡ Á‡ ÛÚÂ¯ÌËÚÂ ÒË ËÁˇ‚Ë.

ÓÚ ‡ÁÏËÌ‡‚‡ÌÂ ÏÛÊ‰Û ‚‡Ò Ë
˙ÍÓ‚Ó‰ÒÚ‚ÓÚÓ.

ÔÓÒÓÍ‡ ˘Â Ì‡ÒÓ˜ËÚÂ ÂÌÂ„Ë-
ˇÚ‡ ÒË.

¬ŒƒŒÀ≈…
œË ˜‡ÒÚ ÓÚ ‚‡Ò
ÎË˜ÌËÚÂ ‰ÂÎ‡ ˘Â
ËÁÎˇÁ‡Ú Ì‡ ÔÂ‰ÂÌ
ÔÎ‡Ì. ¬˙ÁÏÓÊÌÓ Â

ÒÔÓÌË ‚˙ÔÓÒË ‰‡ ‚Ë ËÁÔ‡‚ˇÚ
ÒÂ˘Û Ó‰ÌËÌË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
13.55 —ÂÌ “ÓÔÂ - /239 ÂÔËÁÓ‰/
15.05 ÃÎ‡‰ËˇÚ ƒ‡ÍÛÎ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/8 ÂÔËÁÓ‰/
15.35 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È- ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
¬Î‡‰Ó ¡ÂÂ‡ÌÛ Ë Ã‡ˇ
ƒËÏËÚÓ‚‡

16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò- ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰:  ÎÛ· ìÕÀŒî
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3136 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ -

ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò- ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡- ÂÍÓ Û-

·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

18.45 ÿ‡ÚÓ‚‡ÎÓÌ - /5 ÂÔËÁÓ‰/
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - Ú‚ ÙËÎÏ /8 ÂÔ./
22.00 ¬ Í‡‰˙
22.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡- ÂÍÓ Û-

·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

06.30 ì“‡ÁË ÒÛ-
ÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-
ˆ Ë Ó Ì Ì Ó
Ô  Â ‰ ‡ ‚ ‡ -

ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷Ó-
ÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡-
Â ‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î
-  ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò
»‚‡Ì «‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 10
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 32
16.00 ìœÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ Ë ÒÚ‡-

ÒÚËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 2
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·-

ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –Ë-
ÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚ ì -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 40

21.00 ì √Î‡Ò˙Ú Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇî
- ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ ¯ÓÛ

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ -Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡Ï-
ÔË‡î - ÒÂË‡Î, Ò. 3,
ÂÔ .1

03.10 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
03.40 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î/

Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ.32
04.30 ìÃÓ‰ÂÌÓî /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìƒÂÌÒËÌ„ ÒÚ‡Òî - Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 10
ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìŒÒÏÓ ˜Û‚ÒÚ‚Óî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ
00.45 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.45 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
02.45 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ /Ô/
03.45 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ /Ô/

 Œ«»–Œ√
—˙·ÂÂÚÂ ÒËÎË Ë
‰Ó‚˙¯ÂÚÂ Á‡‰‡˜Ë-
ÚÂ ÒË ÓÚ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ
‰ÌË, ‰ÓË Ë ‰‡ ÒÂ

˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ ÛÏÓÂÌË. œÓÏËÒÎÂÚÂ
Ó·‡˜Â Á‡ ÔÓ˜Ë‚Í‡.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07 .05  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10 .15  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

˘Â ÒÎÂ‰‚‡ÚÂ ÔÓ„‡Ï‡Ú‡ ÒË
‰ÓÍ‡È.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-

ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13 .15  ìƒÓÍ‡ÚÓ  ‚ÒË˜ÍË  Ò‡

‚Í˙˘Ëî
14.05 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √Â-

Ì‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16 .10  ìƒ‡  ‡Á·ÂÂ¯.  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
16.40 —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
18.10 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19 .40  ìƒ‡  ‡Á·ÂÂ¯.  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì”‡‚ÌÂÌËÂ-

ÚÓ Ì‡ Î˛·Ó‚Ú‡î
00.15 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.50 ì—‚Ó·Ó‰‡ Ë ÒÔ‡‚Â‰-

ÎË‚ÓÒÚî Ò ¿Ì‰ÂÈ Ã‡-
Í‡Ó‚

01.45 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
02.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.50 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
03.40 —ÂË‡Î :  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
05.15 —ÂË‡Î: ì”‡‚ÌÂÌËÂ-

ÚÓ Ì‡ Î˛·Ó‚Ú‡î
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì”‡‚ÌÂÌËÂ-

ÚÓ Ì‡ Î˛·Ó‚Ú‡î
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Въпрос към управляващите:
Защо рецептата за сирене с

дупки у нас се използва при
производството на асфалт?

Доц. БИСЕР ДЕЯНОВ,
балетист, хореограф, педагог
ЕШУА АЛМАЛЕХ, журналист
Проф. ЗДРАВКО МИТКОВ,
режисьор, театрален педагог
ИВАН ДАКОВ,
политолог, политик
Доц. ИЛИЯ БАТАШКИ,
лекар хирург,
член на НС на БСП
КАЛИНИК, Врачански митрополит
КОСТАДИН ЮНЧОВ,
преподавател, политик
ХРИСТО ПРОЙКОВ, епископ

11
Св. Софроний Пре-

мъдри, патриарх Йеру-
салимски († 638).
Св. Софроний Врачан-
ски, епископ († 1813).
Св. свещеномъченик Поний, презвитер
Смирненски

Св. Софроний от младост се про-
славил с мъдростта си. Бил един от
най-ревностните защитници на право-
славието, противопоставял се на за-
блужденията на лъжеучителите, изуча-
вал Свещеното Писание и благоговей-
но посещавал местата, осветени от
стъпките на Господа Иисуса Христа.
Св. Софроний Йерусалимски е оставил
няколко поучителни слова, обяснение
на литургията, житие на св. Мария
Египетска, разказ за чудесата на св.
Кир и Йоан, много църковни песни и
съборно послание, което на Шестия
вселенски събор (681 г.), свикан про-
тив монотелитите, било признато за
напълно апостолско учение.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ
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ладият затворник,
който играе Брут в
новия филм на ита-
лианските режи-
сьори братята Ви-
торио и Паоло Та-

Изложба на най-добрите фотографии
от 11-ото издание на ежегодния конкурс
“БГ прес фото” ще бъде открита днес в
18 ч. във Виваком арт хол. Кметът Йор-
данка Фандъкова лично ще поздрави от-
личените, а като партньор и домакин на
събитието Виваком ще награди най-ус-
пешния млад фотограф. Изложбата, коя-
то ще може да се види до 27 март, ще
представи селекция от 150 от най-инте-
ресните снимки от конкурса, в който уча-
стваха близо 1700 фотографии от 96 ав-
тори. Националният конкурс и изложбата
тази година акцентират върху съвремен-
ната документална и концептуална фото-
графия. Най-добрите снимки и истории
измежду постъпилите близо 1700 фото-
графии бяха избрани от престижно жури
с международно участие. На откриване-
то днес ще присъства лично Дейвид Алън
Харви - значимо име в световната фото-
графия, автор на “Нешънъл джиографик”
от 40 години, член на агенция “Магнум”
и създател на списанието за съвременна
документална фотография “Burn
Magazine”, който ще представи оценката
си за участващите в конкурса. Събитието
ще бъде водено от Александра Гюзеле-
ва-Шани и ще бъде излъчвано на живо
по интернет на http://bgpressphoto.com,
научи ДУМА от Ралица Захариева.

Малко се притеснявам от този
анахронизъм в съвременния свят. Да
се вторачваш в сантимента на хора,
които са почти извън борда на
забързания и делови ритъм на би-
тието, значи да заявиш и себе си
към тях. Изглежда, Баба Марта
събуди у мен притъпените сетива
на нежност с разцъфтелите като
пролетни цветни поляни сергии на
търговците на па-
зарчето в първа
“Младост”, където
живея. Вървим с
моя приятел Пен-
чо Чернаев, той
купува мартеници,
сякаш бере цветя,
а аз го питам дали
е чел стихосбирка-
та “Усещане за
нежност” на обща-
та ни позната и
землячка Юлия Ло-
занчева. Бързам
обаче да му кажа,
че името на поетесата е много кра-
сиво и усещането за нежност у една
млада все още дама трябва да бъде
оценено от такива като нас, които
милеят за дефицитната вече чове-
щина... Ухае ми на теб... усещам
нежността... това са фрази от текс-

сторията на “Дамски шивач” ще
оживее за 60-и път днес от 19 ч. във
Варненския театър. Това е сценична
адаптация по Жорж Фейдо на режи-
сьора Румен Велев. Сценография и
костюми Тодор Игнатов, музика
Стефан Димитров, хореография Нина
Козина, текст на песните Ваньо
Вълчев. След премиерата през януари
2009 г. “Дамски шивач” с лекота
достигна 50-ото си издание през
декември 2011 г., а сега вече броим
неговото 60-о представление. Актьо-
рите Александър Илинденов, Вален-
тин Митев, Свилен Стоянов, Симеон
Велков, Веселина Михалкова, Мария
Гинкова, Даниела Викторова и Милена
Кънева продължават да играят пред
пълна зала, заразявайки публиката с
удоволствието, което самите те влагат
в изпълнения с динамика, чувство за
хумор, песни и танци спектакъл.
“Дамски шивач” поднася подарък на
верните си зрители, като ги кани на
своя 60-и рожден ден днес в рамките
на кампанията “Пролет в театъра”
срещу преференциалната цена от
5 лв., научи ДУМА от трупата.

Çàòâîðíèê îò ôèëì íà áðàòÿ
Òàâèàíè ñ êàðèåðà â êèíîòî
Коста Гаврас избрал популярен комик за ролята на „главния лош”
в „Капитал”, за да остави зрителите раздвоени

си Лина Нери Тавиани - ху-
дожничка по костюмите, като
му бе връчена Наградата на
София, както ДУМА писа.
Филмът, сниман за 23 дни и
почти без пари, е черно-бял.
Върнахме цвета като символ
на победата на затворници-
те - че са им разрешили да
направят спектакъла и така
са им дали усещането за
свобода, което е най-силно
към финала - при поклона
след представлението те
крещят и се прегръщат, раз-
казва Паоло Тавиани. Кога-
то играят с пълно себеотда-
ване, затворниците вече не
са убийци и мафиоти и така
будят симпатия в екипа и
зрителите. Това обаче не
означава, че не трябва да
бъдат наказани. А състрада-

нието е само за жертвите и
техните близки. Именно кон-
трастните емоции, които пре-
дизвиква филмът, са причи-
на за силния му отзвук, смя-
та Паоло Тавиани.

Коста Гаврас избрал по-
пулярен комик за ролята на
“главния лош” във филма си
“Капитал”, за да остави зри-
телите раздвоени. Това “раз-
кри” пред репортери имени-
тият френски режисьор от
гръцки произход, който също
бе удостоен с Наградата на
София, както ДУМА писа. “Ка-
питал” ще е на български
екран от април или май, а
БНТ ще покаже четири фил-
ма на режисьора. “Две-три
години правих проучвания на
механизмите и отношенията
в света на финансите. Забе-
лязах, че всички банкери са
образовани и симпатични
хора и са много убедителни -
особено по телевизията. За-
белязах обаче и двойстве-
ността в думите и поведение-
то им. Затова исках актьор,
симпатичен на публиката,
който прави и героя симпати-
чен в началото, но постепен-
но той еволюира и поведени-
ето му започва да не буди
одобрение. Така за зрителя
остава дилемата “кой е вер-
ният път”. Актьорът Гад Елма-
лех е много популярен във
Франция - хората го разпоз-
нават на улицата и започват
да се смеят, без дори да си е

отворил устата”, казва Коста
Гаврас. “Трябва да избираме
политици, които наистина ще
правят нещо добро за нас и
за страната, а не за себе си
или за ограничен кръг хора.
Трябва да избираме внима-
телно, но и аз често гласувам
като останалите - под влия-
ние на политики и програми,
а не въз основа на познава-
не на кандидатите като лич-
ности. Нямам отговор защо
винаги правим погрешен из-
бор - може би затова снимам
все политически филми”, каз-
ва режисьорът.

Паоло Тавиани
пристига в София

Коста Гаврас получава Наградата на София

М
виани - “Цезар трябва да
умре”, прави кариера в ита-
лианското кино. Осъден на
14 години, след няколко ам-
нистии той е освободен след
седмата година, разказа
Паоло Тавиани на среща с
български почитатели в
Дома на киното. Той получи
като подарък българския
плакат за филма “Добро
утро, Вавилон” от неговата
художничка Галина Генчева,
съобщи БТА. Режисьорът е
специален гост на 17-ия
Международен “София филм
фест” заедно със съпругата

УСЕЩАНЕ ЗА НЕЖНОСТ
ИЛИ: УХАЕ МИ НА ТЕБ

Връчват
наградите
от конкурса
„БГ прес фото”

И

Велин ГЕОРГИЕВ товете в стихосбирката, приличащи
на сергия с мартеници, които търсят
човека, за да събудят неговите се-
тива...

Изваждам тънката книга на Ло-
занчева от джоба си и поглеждам
първия лиричен текст.

Очите ти излъчват някакво
сияние,

което ме привлича магнетично.
Не смея втори път да те

погледна,
такава нежна слабост...

Да, моят събеседник разбра,
че съм се поддал на фантазиите
на Юлия Лозанчева, чиито сти-
хове ще звучат с гласовете на
вокалната група “Приятели” в
литературния салон, и публика-
та ще бъде доволна от това “две
в едно”. Такива доверителни из-
блици като “Влюбена съм, чув-
ствам се богиня./ Летя нагоре,
нависоко и свободно...”, понесе-
ни от гласовете на гостуващия
състав с ръководителка Калин-

ка Николова, несъмнено ще докос-
нат сърцата на почитателите на ли-
ричните стихове и пролетната музи-
кално-поетична вечер ще звучи
като един особен спектакъл. А той
ще се състои в НЛС “Старинният
файтон” днес от 17 ч.

Вокална група “Приятели”

Снимки “СОФИЯ ФИЛМ ФЕСТ”

„Дамски шивач” с
60-о представление
„Дамски шивач” с
60-о представление
„Дамски шивач” с
60-о представление
„Дамски шивач” с
60-о представление
„Дамски шивач” с
60-о представление
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От близките

родом от с. Салаш,
Белоградчишка община,
учителствала в Салаш,

Сакевци и Видин и
подготвила десетки хиляди
ученици по български език

и литература.
С голяма обич те носим

винаги в сърцето си!

ДЪЛБОК ПОКЛОН!

На 10 март се навършват ОСЕМДЕСЕТ години
от рождението и ЧЕТИРИНАДЕСЕТ години от
смъртта на скъпата ни майка, съпруга, баба,

близка приятелка и колежка

ЕМИЛИЯ АНГЕЛОВА
НИКОЛЧИНА

ионел Меси подобри рекорд от 1930 година, след
като вкара гол в 17-и пореден мач в Примера
дивисион при победата на Барселона с 2:0 над
Депортиво Ла Коруня. Аржентинският гений, който
е най-добър футболист в света за последните 4 г.,
се появи в игра като резерва и беше точен в
88-ата мин., с което оформи резултата. Това беше
не само неговото 40-о попадение за първенството,
но и 20-о в 17 мача. Той подобри върховото
постижение на полския нападател Теодор Пете-
рек, който вкара в 16 поредни мача през 1930 г.
“Серията на аржентинеца е нов рекорд за истори-
ята на футбола. Никой друг не е постигал това до
момента”, съобщиха каталунците.
Другото попадение в двубоя от XXVII кръг вкара
Алексис Санчес (38). Барса дръпна временно с
14 точки пред Атлетико Мадрид и 16 на Реал
Мадрид, събирайки самочувствие за двубоя от
Шампионската лига с Милан утре. Каталунците
имат да наваксват 2 чисти гола в реванша от
1/8-финалите.

инициатива подеха легенди на
българския и световен спорт,
родни федерации и обществе-
ни спортни организации. Вече
са събрани над 70 подписа и
утре предложението ще бъде
депозирано при държавния
глава Росен Плевнелиев. Очак-
ва се при президента да дой-
дат олимпийски шампиони и да
му връчат лично подписката за
кандидатурата на Лучано. В
нея личат имената на първия
ни олимпийски медалист Борис

Японската футболна федерация определи начален час за
контролата с България в Тойота - двубоят ще се играе от 13:20
българско време или 19:20 местно на 30 май. Стартовият сигнал
ще бъде даден на едноименния стадион в японския град. Мачът
ще бъде загрявка на на шампионите на Азия за последните им
2 световни квалификации у дома срещу Австралия на 6 юни и
гостуването на Ирак на 11-и. След това на “самураите” им пред-
стои и участие в Купата на конфедерациите в Бразилия, отново
през юни. В момента лидерите в група В могат да се класират за
5-и пореден път на финали на Мондиал, стига да победят Йор-
дания като гост на 26 март.

Япония никога не е побеждавала България, която пък е 2-ра
в групата си за световните квалификации зад Италия. В 4 мача
“лъвовете” са надигравали азиатците 3 пъти и един път са
завършвали наравно. За последно 2-та тима играха в Осака през
2006 г., а България спечели с 2:1.

17 души са пострада-
ли на дербито от XVII кръг
на “А” група Ботев Пд -
Левски (2:0). 4-ма от тях
са фенове на “сините”, а
останалите са полицаи.
Един от органите на реда
е със счупен крак, а друг

Локо Пд изненада Литекс (2:2) като
гост в мача от XVII кръг на “А” група.
“Смърфовете” стигнаха до точката след
гол на изгонения от Ловеч Диего Фе-
раресо (76). Бразилецът оформи резул-
тата след груба грешка на 19-годиш-
ния Симеон Славчев. Веднага след това
халфът бе заменен, след което се раз-
плака на резервната скамейка. Другия
гол за пловдивчани вкара Рангел Абу-
шев (29). Точни за Литекс бяха Футбо-
лист №1 на България за 2012 г. Георги
Миланов (38) и Исмаил Иса (10).

“Жалко, че изтървахме победата!
Поведохме в резултата и имахме 2-3
момента, в които можеше да победим.
Всеки мач трябва да се играе до по-
следно. Повече от това не мога да ис-
кам от играчите си. Доволен съм от ста-

Играем с Япония по обяд
българско време

Издигат Лучано за спортен министър
Георгиев-Моката, двукратните
олимпийските шампиони Но-
райр Нурикян и проф. Петър
Киров, волейболната легенда
Димитър Златанов, олимпий-
ските шампионки по гребане
Сийка Келбечева и Стойка
Груйчева. Лучано е подкрепян
дори от заемалите същия пост
преди него Весела Лечева и
Симон Спасов.

Иванов бе първият спортен
министър у нас, като пое поста
през октомври 2002 г. Сред
най-важните му заслуги са
въвеждането на пожизнените
възнаграждения за олимпий-
ските шампиони и медалисти,

модернизацията на Национал-
ния стадион “Васил Левски”,
реконструкцията на основни
бази като Белмекен и Спорт-
палас.

 След мандата му като ми-
нистър Лучано стана депутат в
40-ото Народно събрание,
където бе избран за председа-
тел на комисията за младежта
и спорта. Опитът на Иванов
като спортен ръководител
включва и 7-годишното управ-
ление на българската федера-
ция по бокс, бил е член на УС
на футболния Левски, а в мо-
мента е председател на род-
ната централа по ръгби.

17 в болница след
Ботев Пд - Левски 2:0

Шестима арестувани, полицай със счупен крак

с тежки наранявания по
главата. Шестима ултраси
са били арестувани за не-
изпълнение на полицей-
ски разпореждания и за
нарушения на Закона за
опазване на обществения
ред. На 5-има от тях са

съставени актове, а при-
върженичка на Левски се
е разминала с преду-
преждение. По време на
мача са хвърлени над 30
бомбички, запалени са 10
факли и над 200 димки,
изстреляни са били 4

светлинни ракети. По вре-
ме на срещата феновете
на двата отбора са се за-
меряли с камъни, бутилки
с вода, хвърляли са пред-
мети по полицейски слу-
жители на пистата. Нане-
сени са щети на два по-
лицейски автомобила и
мотоциклет.

Феновете на Левски
са свалили 60 метра рек-
ламни пана от залата на
фен-клуба на Ботев. Също
така е изкъртена 35 м ог-
рада на ст. “Христо Ботев”
и 50 м мрежа. Очаква се
БФС да нанесе сериозни
санкции и на двата отбо-
ра. Основните варианти са
3 - само глоби (до 25 000
лв.), предупреждения за
лишаване от домакинство
и лишаване за 1 мач.
Напълно е възможно да
бъдат поискани допълни-
телни доклади от полици-
ята, записи от камери и
т.н., като решенията бъдат
отложени.

Иначе головете вкара-
ха македонецът Бобан
Грънчаров (28) и бившият
играч на “сините” Иван
Цветков (64). Добре игра
и изгоненият миналото
лято от “Герена” Мариян
Огнянов. Столичани за-
вършиха мача с 10 души,
след като капитанът Ста-
нислав Ангелов (60) бе
изгонен заради картони.
С жълто бе декориран и
холандецът Дъстли Мюл-
дер, който също ще про-
пусне 1/4-финала с Литекс
за купата в сряда.

“Голяма победа срещу
сериозен отбор. Играхме
агресивно и смятам, че
успяхме. Бихме Левски, но
нека не се работи само
за това. Ще работим за
години напред. Не трябва
да залагаме на емоциите.
Заслужихме си победата,
можехме да вкараме още
1-2 положения. Бях кон-
центриран върху мача, не
е приятно да се случват

такива инциденти по три-
буните. Това са изолира-
ни случаи”, заяви трень-
орът на Ботев Станимир
Стоилов.

“Ботев ни излъга, иг-
раеха на контра. Домаки-
ните изиграха правилно
тактически. Нашите фут-
болисти дадоха всичко от
себе си, на което са спо-
собни на този етап, но
въпреки това загубихме.
На няколко човека им
дойде повече напрежени-
ето. Взимаме си поуки от
случилото се. Имаше за-
ряд, публика, но напреже-
нието взе връх. Така че
по-спокойно занапред”,
каза наставникът на “си-
ните” Илиан Илиев.

“Какви мерки да взи-
маме, само вторият кръг
е. Имаме още много ма-
чове, предстои ни двубой
за купата. Изобщо какви
мерки?”, запита собстве-
никът на Левски Тодор
Батков.

Мариян Огнянов (вляво)
игра добре срещу
бившия си отбор

Снимка СПОРТАЛ

ЛОКО ПД ИЗНЕНАДА ЛИТЕКС 2:2

Меси с нов рекорд

Манчестър Юнайтед иска да запази
своя нападател Уейн Рууни с нов дого-
вор, обяви мениджърът на клуба сър
Алекс Фъргюсън. С това той отрече по-
следните спекулации, че английският
национал ще напусне през лятото. Руу-
ни беше оставен извън титулярите на
“червените дяволи” за двубоя от Шам-
пионската лига срещу Реал Мадрид,
който англичаните загубиха с 1:2 и от-

Лионел Меси (вдясно)
се бори за топката
с Хуан Домингес от

Депортиво Ла Коруня
при победата на

Барселона с 2:0 на
“Риасор”

Л

паднаха от турнира. Фъргюсън отрече,
че 2-те страни са пред раздяла, като
обяви плановете за нов договор. Насто-
ящият изтича през 2015 г. “Няма про-
блеми с неговия договор. Когато дойде
времето за преговори, той ще препод-
пише. Не искаме нашите играчи да на-
пускат”, каза шотландският специалист.

Рууни игра снощи за Юнайтед на “Олд
Трафорд” в мача от ФА Къп с Челси.

ВВВВВ
асил Иванов-Лучано да
стане министър на
спорта в служебното
правителство - такава

Рууни с нов договор с ЮнайтедРууни с нов договор с ЮнайтедРууни с нов договор с ЮнайтедРууни с нов договор с ЮнайтедРууни с нов договор с Юнайтедранието и от раздаването. Това е на-
чинът да се работи. Всеки мач да се
играе 90 минути и за победа. Нашата
цел е да играем добре. Грешките ни са
си наши и трябва да си ги поправим. В
крайна сметка съм доволен, че търсих-
ме победата. Разликата с мача с ЦСКА
е, че загубихме 2 точки”, каза теньорът
на Литекс Христо Стоичков.

“Доволен съм от резултата. Получи
се открит динамичен мач. Двата отбора
търсихме победата. Отборът на Ловеч
действаше с повече агресия, създаде
редица положения, но донякъде имах-
ме късмет. Резултатът реално отразява
двубоя. Влизане в топ 3 на в крайното
класиране не е реално. Знаем си
възможностите”, заяви треньорът на
Локо Стефан Генов.
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÷— ¿ - ◊ÂÌÓÏÓ-
Âˆ 2:0 —ÂÊËÌ¸Ó (24
Ë 90); ÀÓÍÓ —Ù - ÃË-
Ì¸Ó 1:0 œ‡‚ÎÓ‚ (17) ◊  œÂÚÓ‚ (À-72); œËËÌ
√ƒ - ¡ÓÚÂ‚ ¬ 2:1 1:0 Œ‰Á‡ (33), 1:1 flÍËÏÓ‚
(40), 2:1 ’‡ÁÛÓ‚ (64) ◊  Δ‡ÈÓ (¡-67); ¡ÓÚÂ‚
œ‰ - ÀÂ‚ÒÍË 2:0 1:0 √˙Ì˜‡Ó‚ (28), 2:0 ÷‚ÂÚ-
ÍÓ‚ (64) ◊  ¿Ì„ÂÎÓ‚ (60-À); ◊ÂÌÓ ÏÓÂ - ≈Ú˙
0:1 ÃÂıÏÂÚ (77); ÃÓÌÚ‡Ì‡ - —Î‡‚Ëˇ 0:1 ¬‡ÒË-
ÎÂ‚ (29); ÀËÚÂÍÒ - ÀÓÍÓ œ‰ 2:2 1:0 »Ò‡ (10),
1:1 ¿·Û¯Â‚ (29), 2:1 √. ÃËÎ‡ÌÓ‚ (38), 2:2 ‘Â-
‡ÂÒÓ (76); Í˙ÒÌÓ ÒÌÓ˘Ë ¡ÂÓÂ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ

ì¿î √–”œ¿
XVII  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

  1 .  Л У Д О Г О Р Е Ц 16 13 2  1 3 4 : 7 41
  2 .  Л Е В С К И 17 13 1  3 3 8 : 1 2 40
  3 .  Л И Т Е К С 17 10 3  4 3 5 : 1 1 33
 4 .  Б о т е в  П д 1 7  9 5  3 2 5 : 1 3 3 2
 5 .  Ц С К А 1 7  9 5  3 2 6 : 9 3 2
 6 .  Л о к о  П д 1 7  7 7  3 2 5 : 1 9 2 8
 7 .  Ч е р н о м о р е ц 1 7  8 3  6 1 7 : 1 4 2 7
 8 .  П и р и н  Г Д 1 7  7 0 1 0 1 5 : 3 2 2 1
 9 .  С л а в и я 1 7  5 5  7 1 8 : 2 2 2 0
1 0 .  Б о т е в  В р 1 7  4 4  9 8 : 2 4 1 6
1 1 .  Ч е р н о  м о р е 1 7  4 4  9 1 2 : 2 4 1 6
1 2 .  Л о к о  С ф 1 7  3 6 8 1 4 : 2 2 1 5
1 3 .  М и н ь о р 1 7  4 3 1 0 1 1 : 2 7 1 5
1 4 .  Б е р о е 1 6  4 3  9 1 9 : 2 9 1 5
1 5 .  Е т ъ р 1 7  4 2 1 1 1 3 : 3 4 1 4
1 6 .  М о н т а н а 1 7  3 3 1 1 1 7 : 2 7 1 2

XVII кръг, 15.3 (петък) 17.00 Чер-
номорец - Ботев Пд (БНТ); събота
15.00: Локо Пд - ЦСКА (Нюз 7); Сла-
вия - Черно море; Ботев Вр - Локо
Сф; Етър - Берое; 18.00 Лудогорец -
Пирин ГД (Нюз 7); неделя 14.00
Миньор - Литекс; 18.00 Левски -
Монтана (Нюз 7)

Чавдар Етр - Нефтохимик 1:0; Ка-
лиакра - Любимец 1:4; Банско - Ви-
дима-Раковски 2:0; Спартак Пл - Пи-
рин Рз 0:1; Раковски - Шумен 4:0;
Светкавица - Септември 1:0; Спартак
Вн - Сливен 3:0 служебно

 1. НЕФТОХИМИК 15 9 4  2 25:10 31
 2. РАКОВСКИ 15 8 5  2 23:15 29
 3. Банско 15 8 4  3 27:14 28
 4. Светкавица 15 7 5  3 15:10 26
 5. Спартак Вн 15 7 4  4 18:10 25
 6. Чавдар Етр 15 7 4  4 20:14 25
 7. Спартак Пл 15 7 4  4 18:12 25
 8. Любимец 15 7 2  6 18:15 23
 9. Пирин Рз 15 4 6  5 16:15 18
10. Калиакра 15 5 2  8 17:21 17
11. Шумен  15 5 2  8 17:30 17
12. Видима 15 4 4  7 21:17 16
13. Септември 15 2 3 10 10:24  9
14. Сливен 15 0 1 14 4:42  1

XVI кръг, 17.3 (неделя) 15.30: Неф-
тохимик - Банско; Видима-Раковски -
Спартак Вн; Сливен - Раковски; Шу-
мен - Светкавица; Септември - Кали-
акра; Любимец - Спартак Пл; Пирин
Рз - Чавдар Етр

ì¡î √–”œ¿,
XV  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

ПО ЕВРОСПОРТ 2
19.00 Легия -

Корона
21.15 Брауншвайг -
Кайзерслаутерн

ПО ФИЛМ+
21.30 Сарагоса - Гранада

ЦСКА се мъчи
с Черноморец
Португалец носи първата победа на „армейците”

Ц
Снимки БГНЕС

зпълнителният директор на
ЦСКА Георги Илиев-Майкъла
твърди, че е съживил клуба. Той
взе властта на “Армията” през

ЦСКА записа първа по-
беда за пролетния дял на “А”
група. В мач от XVII кръг
“армейците” се измъчиха, но
победиха закъсалия Черно-
морец с 2:0. И 2-та гола на-
низа португалецът Сержо
Диас Рибейро-Сержиньо (24
и 90). 3-те точки бяха спече-
лени и с помощта на врата-
ря на “акулите” Стоян Колев,
който направи груба грешка
при първия гол.

Въпреки победата на-
ставникът на тима Миодраг
Йешич би трябвало да има
доста поводи за притесне-
ния. 31-кратният шампион
на България вече във 2-ри
мач демонстрира игра, коя-
то не се понрави на фенове-
те. Футболистите затвърди-
ха мнението, че не са до-
статъчно подготвени в нито
един аспект - тактически,
физически и технически.
Тимът на Димитър Димитров-
Херо можеше и да се позд-
рави с точката, но младеж-
кият национал Георги Тер-
зиев (82) пропусна от някол-
ко метра с глава. Защит-
никът бе оставен напълно
непокрит на няколко метра
от вратата на “армейците” и
вместо да насочи кълбото в
ъгъла, прати топката право
в ръцете на Томаш Черни. В
добавеното време пък Сер-
жиньо можеше да оформи и
хеттрик, но Колев спаси уда-
ра му. Победата е първа за
“червените” под ръководст-
вото на сърбина, след загу-

Португалецът Сержиньо
вкара и 2-та гола на

“Армията”

бата от Литекс (0:2) на стар-
та на първенството. Домаки-
ните в този мач продължиха
и “традицията” да бележат
само чужденци. За послед-
но бъларин е вкарвал за
ЦСКА при победата над
Славия (2:0) в мача от VIII
кръг на шампионата на 6
октомври, когато точен бе
Михаил Венков.

“Това 2:0 ще се отрази
добре на самочувстивето на
играчите. След втория гол
можехме да вкараме още.

След загубата в първия мач
имаше напрежение. Опитах
се да го сваля и може би съм
успял. Честитя победата на
отбора. Да се надяваме, че
футболистите ще започнат
да играят по-добре”, каза
Йешич, който бе заплашен
от уволнение при загуба.

“Играта не ми хареса, но
в този мач беше важно да
вземем 3-те точки. В първия
мач срещу Литекс нямахме
късмет да отбележим и след
тази загуба имаше доста го-

лямо напреже-
ние върху нас и
е нормално да
не се получават
някои неща в
играта ни. По-
степенно ще
излезем от то-
ва състояние”,
каза защитни-
кът Ангел Грън-
чов.

“За мен не
отразява съот-
ношението на
силите, не бро-
им последните
секунди на ма-
ча, когато се
хвърлихме в
атака. Даже и
ц е н т р а л н и т е
ни защитници
бяха в предни
позиции. Стоях-
ме по-добре на
терена и имах-
ме повече въз-
можности от

ЦСКА, но липсата на само-
чувствие и може би умение
ни попречи да вкараме. Иг-
раем със 17-18-годишни фут-
болисти, не мога да бъда
недоволен от тяхното пред-
ставяне. Казах и след загу-
бата от Левски (0:2), че през
пролетта нашият път ще
бъде труден. Селекцията ни
беше слаба, не успяхме да
намерим играчите, които ни
трябват. Напускането на
много хора ни коства това
представяне”, каза Херо.

И
Майкъла: Съживих отбора

есента и за няколко месеца направи
ремонт на стадиона, който получи ли-
ценз. Илиев редуцира и заплатите в
клуба, които смята, че са били твърде
високи.

“От 20 години не е правено нищо
по стадиона. Преди 4 месеца какво
представляваше “Армията”? Не съще-
ствуваше. Аз съм единственият, кой-
то е променил нещо. Съживих един
стадион мъртвец и един отбор
мъртвец. Първо трябва да имаш ста-

дион. Най-важното бе да си оправим
дома и го направихме”, заяви Илиев
пред бТВ.

“Феновете могат да бъдат спокой-
ни - имаме добри играчи, ЦСКА се
съживява и се връща там, където му
е мястото. При Стойчо Младенов про-
блемът не беше в треньорството, а
някои неща, свързани с трансферите.
В кой български отбор има добра ор-
ганизация? Президентите искат да
участват във всички процеси. Когато
си променим манталитета, тогава ще
има ред. Няма никакъв проблем да
си тръгна, но никой няма да направи
тези неща, които аз свърших. Трябва

да имаш морал и достойнство, а тук
никой не го е имал. 10 000 лв. ми е
заплатата. Тя не ми е приоритет. Не
живея с нея, имам предостатъчно до-
бри доходи. Затова се върнах в ЦСКА
- за да не отпадаме в първия кръг от
Мура. Искам 50% от играчите ни да
са от школата. Не вземам решения
по спортно-техническата част. Селек-
цията сме я правили заедно с Паро
Никодимов и Стойчо Младенов. В мо-
мента се занимавам с други неща,
но ще дойде време и ще започна да
вземам и спортно-технически реше-
ния”, каза още изпълнителният дирек-
тор на “червените”.

Локо Сф записа първа победа от 6 месеца,
след като излъга Миньор с 1:0 в мач от XVII шам-
пионатен кръг. За последно столичани бяха пече-
лили 3-те точки на 16 септември 2012 г., когато
биха новака Етър с 3:0. Възпитаниците на Емил
Велев-Кокала прекъснаха серия от 11 поредни
мача без успех и със събраните 15 т. вече заемат
12-ата позиция в класирането. Миньор пък е 13-и
със същия актив. Двубоят се игра на градския ста-
дион в Своге, защото клубното съоръжение на
Локо няма лиценз. Гола вкара Антонио Павлов
(17). Символичният домакин доигра мача с човек
по-малко, след като Светослав Петров (72) бе из-
гонен заради картони.

„Радвам се, че спечелихме първи 3 точки тази
пролет. Като цяло играхме колебливо и със страх.
Допуснахме много технически брак. От 6 месеца
нямахме победа в първенството. Може би важ-
ността на срещата допринесе за многото грешки”,
каза Кокала.

„Нервен мач. Имаше напрежение, защото и
на 2-та отбора ни трябват точки. Не играхме така,
както трябва, през първото полувреме, но през
втората част определено бяхме по-добрият от-
бор. Бяхме по-агресивни. Създадохме положения,
но не успяхме да стигнем до гола. Тези ситуации,
които имахме, ако ги бяхме изиграли по-добре,
със сигурност нямаше да загубим. С човек по-
малко те затвориха играта във фаза защита и
разчитаха само на контраатаки. Направихме всич-
ко възможно, но така и не стигнахме до 100-
процентово положение”, заяви треньорът на “чу-
ковете” Николай Тодоров.

ЛОКО СФ С ПЪРВА
ПОБЕДА ОТ 6 МЕСЕЦА Треньорът на Монтана

подаде оставка

Нападателят на
Ювентус Мирко
Вучинич (вляво)
е изпреварил
за топката
Джузепе Белучи
от Катания при
победата с 1:0
в мача от XXVIII
кръг на Серия
А. “Старата
госпожа” би
с гол на
резервата
Емануеле
Джакерини
(90+1) и дръпна
с 9 т. на 2-рия
в класирането
Наполи, който
загуби от
Киево с 0:2

Треньорът на Мон-
тана Атанас Джамбаз-
ки подаде оставка. 24
часа след домакин-
ската загуба от Сла-
вия с 0:1 той депозира
молбата си за напус-

кане. Джамбазки пое
вината за неудачния
старт на отбора в про-
летния полусезон.
Целта за първите 2
кръга пред Монтана
беше да спечели най-

малко 4 точки. Отборът
обаче загуби с 1:2 от
Етър в Сливен и с 0:1
от “белите”. Ръковод-
ството на клуба ще
реши днес дали да
приеме оставката.
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ЦСКА
с първа
победа в
„А” група

гледайте

кратки

ПО ФИЛМ +
ТЕНИС

23.30 Турнир в Индиън
Уелс

ПО ЕВРОСПОРТ
КОЛОЕЗДЕНЕ

16.15 “Тирено-Адриа-
тико” (Етап VI)
СКИ-СКОКОВЕ

19.00 СК в Куопио (квалификация)

Снимки БГНЕС

Виктория Томова
изпусна финала
в САЩ

Виктория Томова отпадна на
1/2-финалите на турнира по те-
нис на червени кортове в Гейн-
свил, САЩ ($10 000). 18-годишна-
та българка загуби от поставе-
ната под №4 представителка на
домакините Али Кийк с 2:6, 0:6.
Софиянката заслужи 6 точки за
световната ранглиста и $490.

Левски иска финалите
на Балканската лига

Левски иска да домакинства
на финалната четворка в Балкан-
ската лига. Това призна трень-
орът на “сините” Константин
Папазов. Според него мисията е
напълно възможна, но преди това
трябва да победят Рилски спор-
тист и гръцкия Кавала, за да ги
изхвърлят от битката за дома-
кинство и да увеличат шансове-
те за спечелване на заключител-
ната фаза от турнира.

Беломъжев шести
на СП в Казахстан

Станимир Беломъжев завърши
на 6-то място в дългата дистан-
ция на 20 км на Световното
първенство по ски-ориентиране
в Казахстан. Българинът фини-
шира за 1:31:08:4 часа и остана
на малко повече от минута от
бронзовото отличие. Петер Ар-
несон (Шв) спечели титлата с
време 1:29:11:5 ч. Така той три-
умфира във всичките 4 дисципли-
ни от програмата на шампиона-
та след златните отличия в
спринта, в средната дистанция и
в смесената щафета. Арнесон из-
превари с 1,9 сек. Яне Хакинен
(Фин), а 3-ти на 44,0 сек. завърши
Стафан Тунис (Фин). В същата
дисциплина при жените на 15,6 км
Антония Григорова-Бургова се
класира на 10-а с време 1:31:07:1
часа в конкуренцията на още 31
участнички. Титлата спечели
Мерви Песу (Фин) с резултат от
1:28:19:1 ч. България завърши
първенството с едно бронзово
отличие, което Беломъжев и Гри-
горова-Бургова спечелиха в сме-
сената щафета.

12 000 души участваха в ежегодния
маратон по ски-бягане в  Сен Мориц,

Швейцария. На над 2000 метра надморска
височина, скиорите се състезаваха по

дългото над 36 км трасе. Победител при
мъжете е Пиер Гедон (Фр), а при

жените Рийта-Лиса Ропонен (Фин)

вица Костелич спечели сла-
лома от Световната купа по
ски в Кранска гора, Словения.
33-годишният хърватин, който
бе трети след първия манш,

Костелич №1
в Кранска гора

Ивица Костелич (в средата) се радва на подиума с австрийците Марсел Хиршер
(вляво) Марио Мат, след като триумфира на слалом в Кранска гора

първия манш и не се класира за втория.
Българинът даде време от 58,40 сек.,
изоставайки със 7,61 сек. от Пинтюро.
Въпреки това 25-годишният Георгиев из-
превари 5-има алпийци, други 11 отпад-
наха, а двама се отказаха преди старта.

След успеха Хиршер увеличи пред-
нината си на върха в генералното класи-
ране 4 кръга преди края на сезона. Той

събра 1375 т. и е със 149 повече от вто-
рия Аксел Лунд Свиндал (Нор). Трети е
Тед Лигети (САЩ) 922. Свиндал пропус-
на стартовете в Кранска гора.

“Преднина от 149 т. е доста. Би било
добре отново да спечеля Световната купа.
Това, че взех малкия кристален глобус в
слалома, означава много за мен, защото
ми се случва за пръв път”, заяви Хиршер.

Тина Мазе спечели слалома в
Офтершванг, Германия. 29-годишна-
та словенка, която вече си осигури
големия Кристален глобус, финиши-
ра с общо време 1:52:85 мин., за да
запише 21-ата победа в кариерата
си. 2-ра на 25 стотни от секундата
се нареди 19-годишната Уенди
Холденер (Швейц), която за първи
път в кариерата си заслужи място
на почетната стълбичка. 3-та на 75
стотни завърши световната шампи-
онка Микаела Шифрин (САЩ).

Александра Жекова завърши на 4-то място в коронната си
дисциплина сноубордкрос в състезанието от Световната
купа в Ароза, Швейцария. 25-годишната българка записа
второто си най-добро класиране за сезона след втората
позиция в Телрайд, САЩ, в средата на декември.
Първа е световната вицешампионка Доминик Малте (Кан).
Втора се нареди 17-годишната Микаела Мойоли (Ит), която
записа второ поредно класиране на подиума в 4-ия старт
в кариерата си за Световната купа, след като спечели
първа победа в Сочи, Русия, преди 3 седмици. На трето
място завърши олимпийската шампионка Маей Рикер
(Кан). В генералното класиране за Световната купа за
сезона лидерка е Рикер с 4000 т., пред Нели Моен Локо
(Фр) 2710 и Мойоли. Жекова е 6-а с 2050 т.

Мъжката щафета на
България завърши на 13-о
място на 4 по 7,5 км от Све-
товната купа по биатлон в
Сочи, Русия. Нашите в състав
Красимир Анев, Мирослав
Кенанов, Владимир Илиев и
Михаил Клечеров финишира-
ха на 3:31:2 минути зад шам-
поина Русия. Българите из-
ползваха 8 допълнителни
патрона, а Кенанов направи
една наказателна обиколка.
На същото трасе след по-
малко от година ще се про-
ведат състезанията от Зимни-
те олимпийски игри.

Русия - в състав Антон
Шипулин, Александър Логи-
нов, Дмитри Малишко и Евге-
ни Устюгов, спечели пред
родна публика с време от
1:09:50:8 часа. Домакините
използваха 6 допълнителни
патрона и също направиха
една наказателна обиколка.
Втори - с изоставане от 38,3

Българските сумис-
ти Калоян Махлянов-
Котоошу и Даниел
Иванов-Аоияма старти-
раха с победи участие-
то си в пролетния су-
пертурнир по сумо
“Хару башьо” в Осака.

ранцузинът Себастиен Ожие води с 3 минути преди
последния ден на автомобилното Рали Мексико.
След невероятно каране състезателят на Фолксва-
ген оцеля невредим, както и автомобилът му в 18-
ата скоростна отсечка. Той се блъсна леко във вра-
та по трасето, която беше затворена малко преди
той да пристигне на мястото. Наложи се Ожие да
спре, навигаторът Жюлиен Инграсия да слиза и да
отваря вратата, за да продължат. При тази ситуация
те загубиха повече от минута, но следващият ги
Мирко Хирвонен (Фин) също имаше подобен про-
блем в Отатес, така че ситуацията не се промени в
следващите моменти от състезанието.

Така Ожие води с време 3:38:42,2 часа, а на
2:52:4 мин. след тях е Хирвонен със Ситроен. Друг
французин - Тиери Нювил с М-Спорт Форд е на 3-
а позиция на 7 сек. след Хирвонен. На 4-о и 5-о
място завършиха Дани Сордо (Исп, Ситроен) и
Насер Ал Атия (Кат, Форд).

Котоошу и Аоияма бият на старта в Осака
Калоян имаше извест-
ни проблеми в схватка-
та си с 23-годишния
японски талант Такая-
су, но успя да го пова-
ли на глинения кръг с
хватката “уаташикоми”.
Българският Гъливер

бе записал победа
срещу Такаясу в един-
ствения сблъсък по-
между ми досега. Да-
ниел пък избута с ле-
кота от дохиото 38-го-
дишния монголски ве-
теран Кьокутенхо с

“ошидаши”.
По традиция сумис-

тите с най-високо зва-
ние “йокодзуна” започ-
наха срещу борци с
ранг “комусуби”. Хару-
мафуджи не допусна
изненада в мача си

срещу Точиодзан, а
Хакухо също не сбърка
срещу техничаря Ами-
нишики. Във втория ден
на “Хару башьо” днес
Котоошу ще премери
сили с Точиодзан, а
Аоияма - с Йошикадзе.

Биатлонистите 13-и в Сочи

САНИ 4-ТА В АЗОРА

сек., финала пресече квар-
тетът на Германия, който из-
ползва 10 допълнителни па-
трона и без да прави наказа-
телна обиколка. На 3-то мяс-
то е Чехия с 13 допълнителни
патрона, без наказателна
обиколка и на 42,9 сек. след
победителя. Световният шам-
пион Норвегия завърши
четвърти - на 50,7 сек.

В събота Илиев се наре-
ди 21-ви на 10 км - с една
грешка на огневия рубеж и
изоставане от 1:33:1 мин. от
победителя Мартен Фуркад
(Фр) с време 25:17:3 мин.
Анев раздели 35-о място с
Миланко Петрович (Сърб).
Българинът повали 9 от 10
мишени и завърши на
2:04:3 мин. след победите-
ля. Кенанов е 61-ви - без
пропуск и на 3:09:0 мин., а
Клечеров е 81-и - с 3 греш-
ки на огневия рубеж и изо-
ставане от 4:04:7 мин.

ОЖИЕ ВОДИ
В МЕКСИКО

Ф

Себастиен Ожие
е само на няколко
отсечки от
победата в Мексико

И
завърши с общо време от 1:45:81 мин. и
записа 26-ата победа в кариерата си.
Марсел Хиршер (Ав) финишира 2-ри с
изоставане от 19 стотни от секундата и
записа 10-и подиум в 10 слалома този
сезон. Трети на 34 стотни е Марио Мат
(Ав). Лидерът след първия манш Алексис
Пинтюро (Фр) пропусна врата и не
завърши. Хиршер, който е носител на
Световната купа, спечели малкия криста-
лен глобус в дисциплината, след като
единственият му конкурент Феликс Ной-
ройтер (Гер) отпадна в първия манш.
Хиршер е с 880 т., пред Нойройтер 616 и
Андре Мирер (Шв) 482. Хиршер има 18
победи за Световната купа в своята кари-
ера, като най-много са те в слалома 10.

Георги Георгиев завърши 50-и в

Хиршер с малкия
Кристален глобус
в слалома

Хиршер с малкия
Кристален глобус
в слалома

Хиршер с малкия
Кристален глобус
в слалома

Хиршер с малкия
Кристален глобус
в слалома

Хиршер с малкия
Кристален глобус
в слалома


